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¥iiiika »žehta« na Lučkam dnevu 
ž e n e v Lučah takole dokazujejo, da se vsake »žehte« ne splača dajati v pralni stroj in pravijo, da bo ob sedanji ceni 

elektrike takšnega pranja vse več. Odkar so ob potoku sredi Luč obnovili in na novo prekrili pralnico, je v kraju tudi bolj 
živahno, saj je obrekovanju peric kar zanimivo prisluhniti. Minca Robnik, Pavla Podkrižnik ter Anika in Kristina Matijec 
pa so tole žehto oprale v veselje številnih turistov, ki so si v nedeljo ogledali Lučki dan, o katerem podrobneje poročamo na 
12. strani. Foto: EDI MASNEC 

Razvoj omogočajo le 
strokovnjaki 
Intervju s predsednikom IS občine 
Šentjur Sergejem Šešerkom. Stran 3 

Hmelja bo letos za 15 odstotkov manj 
Ob tej nespodbudni ugotovitvi je potekal letošnji hmeljar
ski praznik. Strani Z in 8. 

Lučki dan 
Tudi letos med najboljšimi turističnimi prireditvami v 
Sloveniji. Stran 12. 

Osrednje praznovanje 
320-letnice Rogaške 

Na praznovanje 320-letni
ce so se v Zdravil išču Roga
ška Slat ina dobro pripravi
li. O tem govori program 
praznovanja, ki se odvija 
pravzaprav vse leto, osred
nji del pa bo koncem avgu
sta oziroma na začetku sep
tembra. 

Najprej so se v Zdravilišču 
lotili izboljšanja materialnih 
pogojev dela s številnimi ob
novami stavb, posodobitvi 
objektov, z urejanjem okolja, 
izboljšanjem kakovosti stori

tev, boljšo trgovinsko po
nudbo in še s čim. 

Tudi popestritev bivalne
ga programa gostov v Roga
ški Slatini sodi v program ju
bilejnega »leta kakovosti«. 
Gre za specializacijo ponud
be v restavraciji Bellevue, za 
modernizacijo kuhinje v re
stavraciji Sonce, za dopolnil
no izobraževanje kadrov, in
formiranje gostov, športne 
aktivnosti, rekreacijo, dru
žabne igre in podobno. 

Letos bodo, z dograditvijo 
hotela Sava, odprli štiri buti-
ke v sodelovanju z zasebni
mi obrtniki, v stari direkciji 
pa bo v spodnjem delu JU 
butik, ki ga bo, skupaj z 
Zdraviliščem, uredila Poslo-
valna skupnost JU butikov. 

Osrednje praznovanje 320-
letnice bo v času od 25. avgu
sta do 8. septembra. Pro
gram jubileja na visoki kako
vostni ravni, dopolnjuje pa 
ga družabni oziroma razve
drilni del. 

M.A. 

Smo se pri načrtovanju ušteli? 
Odkup krušnih žit v Mlinsko predelovalni Industriji Celje Je 
pod načrtovanim 

v celjski Mlinsko predelo
valni industriji so doslej 
(torek) odkupil i nekaj manj 
kot 6750 ton pšenice. To po
meni 70-odstotno izpolnitev 
načrtovanega odkupa, kar 
pa je seveda slabo. 

Iz družbenega in zasebne
ga kmetijskega sektorja so 
odkupili 3000 ton pšenice, 
Mlinopek iz murskosobo-
škcga območja je celjski 

Mlinsko predelovalni indu
striji oddal nekaj nad 1100 
ton pridelka, vendar pa to še 
ni dokončna količina. V Mer-
xovih silosih sedaj v večini 
skladiščijo le še pšenico iz 
murskosoboškega območja 
in vojvodinskih polj. 

Slabo izpolnitev načrtova
nega odkupa letošnjega pri
delka pšenice gre pripisati 
posameznim kmetijskim 
kombinatom in zadrugam, 
ki so slabo ocenile letošnji 
pridelek. Predvsem so bili 
hektarski donosi vehko ma

njši, kot pa so jih v posamez
nih občinah pričakovali. Ta
ko so pogodbene obveznosti 
le delno izpolnjene. N^slab-
še je v laški občini, kjer so 
pogodbene obveznosti izpol
nili le 23-odstotno, drugod 
pa se giblje odstotek nekje 
okoli polovice načrtovanih 
obveznosti. 

Verjetno je za končno oce
no letošnje žetve še nekoliko 
prezgodaj. Že sedaj torej še 
preden bodo neizpolnitev 
pogodbenih obveznosti po
jasnili v kmetijskih kombi
natih in zadrugah, pa lahko 
zapišemo, da bi tudi na po
ljih našega območja lahko 
pridelali več pšenice. Seveda 
le, če bi povečali hektarski 
donos - za to pa je potrebno 
znanje in načrtovan pristop. 
Tako zaenkrat že delajo na 
primer v Šoštanju, kjer so tu
di izpolnili in presegli po
godbene obveznosti odkupa 
pšenice. IVANA FIDLER 

Plakete in 
priznanja v 
šentjurski občini 

Plakete »18. avgust« le
tos prejmejo: krajevni 
skupnosti Sentjur-center 
in Sentjur-okolica, občin
ska gasilska zveza Šen
tjur, KŠC-šola za kmeto
valce Šentjur, Tehno-Im-
pex Ljubljana, Vinko Ma-
stnak. 

Priznanja »18. avgust« 
pa bodo dobili: Anton Ko-
melj, Jožica Salobir, Slav
ko Zalokar, Anton Rataj, 
Ivan Straže, Anica Hvaleč, 
Alojz Vrbovšek, Ivan 
Slamnik, Gasilsko dru
štvo Planina, TVD Parti
zan Ponikva, Društvo pri
jateljev mladine Šentjur-
center. Lovska družina 
Handil Dobje. SOZD Merx 
Celje-Kmetijski kombinat 
Šentjur, prodajalna grad
benega materiala Šentjur. 

Povprečna iatina hmelja 
Prve dni naslednjega tedna bodo v Sa

vinjski dolini pričeli z obiranjem hmelja. 
Spet bodo zapeli obiralni stroji in njihova 
pesem ne bo utihnila vse do desetega sep

tembra. Prvi je na vrsti golding, nato pa 
druge pozne sorte. Več o hmelju na 8. stra
ni. Kakšen bo pridelek, so nam povedal i 
nekateri hmeljarji: 

Maks Vasle iz Za-
lož: imam 1,5 ha 
hmelja, nekaj gol-
dinga, nekaj pa tudi 
aurore. Kolikšen bo 
pridelek je težko na
povedati, vsekakor 
pa posebno dober, 
oziroma tak kot lani. 
ne bo. Sicer pa smo 
to pričakovali že 
spomladi, ko se ni in 
ni hotelo ogreti.« 

Milan Lesjak iz 
Ojstriške vasi: 
»Hmeljarim skupaj z 
očetonm in si izkuš
nje pravzaprav šele 
nabiram. Kolikšen 
bo pridelek na naših 
dveh hektarjih bi 
lahko le ugibal. Oče 
pa pravi, da bo letos 
precej manjši od lan
skega, nekaj sred
njega.«' 

Marija Serdoner 
iz Pariželj: »Odločili 
smo se, da bomo pri
čeli obirati 24. avgu
sta. Imamo 2,8 ha 
hmelja, atlas in auro-
ro. Računamo, da bo 
pridelek kar za čtrti-
no slabši od lanske
ga. To je posledica 
spomladanskega in 
junijskega hladu in 
zadnje suše.« 

Karel Farčnik iz 
Vranskega: »Pri nas 
imamo sorto auroro 
in buket. Vsega je 
1,5 ha; o tem, kakšen 
bo pridelek pa je za
enkrat še težko go
voriti. Vsekakor bo 
slabši kot lani. mor
da nekaj srednjega.« 

T.TAVČAR 

Toprova tovarna v 
Donjem Vakutu 

v soboto. 17. avgusta, bodo v 
Donjem Vakufu slovesno od
prli novo Toprovo tovarno, za 
k;i'oi-o je dala idejo njihova te-
n !jna organizacija Konfekci
ja v Šmarju pri Jelšah. Doma
čini so vsa sredstva zbrali sa-

Toper je priskrbel design 
igotovil prodajo. Novo to-
-0, v kateri bo za začetek 
slenih 170 delavcev, so 

' lili v obnovljeni stari hali, 
'^delovali pa bodo oblačila za 
tenis. TV 



Zaloge vedno 
boli naraščajo 
v žalski občini so sorazmerno tlobro 
gospodarili 

Gospodarstvo žalske ob
čine je v polletju v g lavnem 
doseglo načrtovane cilje, če 
stvari g ledamo globalno, 
rezultati v posameznih or
ganizacijah združenega de
la pa se na moč razlikujejo, 
saj ponekod dosegajo izjem
ne rezultate, drugod spet iz
gubo ali pa poslujejo na me
ji donosnosti . 

Žal pa so rezultati marsik
je p redvsem rezultat neure
jen ih razmerij na tržišču, saj 
ponekod na dobro gospodar
jenje skorajda ne morejo več 
vplivati. To so poudari l i na 
skupn i seji komiteja občin
ske konference Zveze komu
nistov in predseds tva občin
skega sveta Zveze sindika
tov v Žalcu. 

Rast celotnega p r ihodka je 
bila v primerjavi z načr tom 
celo večja, z izjemo industr i 
je, gost instva in tur izma ter 
gradbeniš tva . Seveda brez 
težav ni šlo in kot kaže bodo 
le te v nas lednjem obdobju 
še naraščale . Stroški hitreje 
naraščajo kot pr ihodki , kar 
seveda vpliva na manjši do
hodek. V industriji je bil za 
pet ods to tkov manjši od na
čr tovanega, v kmeti js tvu pa 
kar za petnajst . Vse bolj na
raščajo tud i zaloge, ob tem 
pa je zanimivo, da akumula
cija narašča hitreje kot so 
pričakovali . Izgubo so zabe
ležili v štirih organizacijah 
združenega dela. V regijski 
mlekarn i v Arji vasi j e znaša

la skoraj 412 milijonov dinar
jev, devetnajst milijonov je 
j e bilo v Ingradovem tozdu 
Gradbena operat iva v Žalcu, 
25 milijonov v Hmezadovi 
delovni organizaciji Gostin
stvo in turizem, osem pa v 
Dravskih e lek t ra rnah Mari
bor v e lek t roprenosu Pod
log. Pet organizacij združe
nega dela je poslovalo na 
meji donosnost i . Dobr i so bi
li rezultati na področju eko
nomsk ih odnosov s tujino, 
saj znaša pokr i tos t uvoza z 
izvozom 173 odstotkov. Na 
tuje je gospodars tvo žalske 
občine izvozilo za štiri mili
j a rde dinarjev, posebej 
ugodno pa je, da je bila veči
na izvoza usmerjenega na 
konver t ib i lno področje. 

J A N E Z VEDENIK 

»Ho-ruk« 
občinskih mož 
na Rogli 

Pred zakl jučkom re
dakcije smo iz Sloven
skih Konjic prejeli še 
vest, da so se v torek mla
dim na lokalni delovni 
akciji Rogla 85 pridružili 
tudi preds tavnik i družbe
nopol i t ičnega in skup
ščinskega življenja v ob
čini. V navadi je že, da le
ti enkra t ali večkra t za ne
kaj uric poprimejo za 
k r a m p e in lopate skupaj z 
brigadirji domače občine 
in se z njimi pogovorijo o 
delu in življenju v brigadi 
in o moreb i tn ih težavah. 

Kako so se občinski 
možje »odrezali« na Ro
gli, kjer brigadirji pripra
vljajo traso za novo cesto, 
ki bo nadomešča la dose
danjo in bo razbremeni la 
parkir išče, bomo zapisali 
v prihodnji številki. 

M P 

Ob šentjurskem 
občinskem prazniku 

Letošnji občinski praznik 
prosravljamo v Šentjurju v 
znamenju več pomembnih 
obletnic: 40-letnice osvobodi
tve, 30-letnice občine in 75-
letnice kmetijske šole Šen
tjur. 

Leta 1955 je prišlo do združi
tve občin Dramlje, Ponikva, 
Slivnica, Šentjur in Žusem v 
večjo občino Šentjur. To ob
dobje je pomenilo dokončno 
utrjevanje komunalnega siste
ma, ki je imel osnovo v takrat
nem ustavnem zakonu iz leta 
1953. Po letu 1955 so občine 
dobile večje pristojnosti in je 
zaradi tega bilo nujno, da so se 
manjše občine združile v eno. 

Tako seje začelo 30-letno ob
dobje občine, ki je razprostrta 
na 240 kvadratnih kilometrih 
površin in ki obsega velik del 
nerazvitega področja, pred
vsem na južnem delu občine. 
Cestno in komunalno omrežje 
je bilo takrat povsem nerazvi
to, občina je imela velik odsto
tek kmečkega prebivalstva, 
malo zaposlenih v industriji in 
zaradi tega tudi malo denarja. 

Z velikim prizadevanjem po
sameznikov in ogromnimi pri
spevki občanov v delu in de
narju smo uspeli zgraditi tak 
standard, ki se lahko primerja 

z vsemi ostalimi občinami. 
Čeprav bomo ostali tudi v 

naslednjem srednjeročnem 
obdobju v krogu manj razvitih, 
to pa predvsem zaradi relativ
no majhnega števila zaposle
nih v občini, si bomo prizade
vali, da naš razvoj ne bo zao
stal. 

Ob letošnjem prazniku lah
ko ugotovimo, da smo bogatej
ši za -nekaj novih pridobitev, 
čeprav jih je v teh časih tudi v 
Šentjurju manj. Bogatejši smo 
za nekaj novih cestnih pove
zav, ki smo jih zgradili s samo
prispevkom in dodatnim zbi
ranjem sredstev krajanov. Pri
čeli smo z eno največjih inve
sticij na cestnem območju v 
občini, to je na novi trasi klan
ca Jezerce. V Slivnici gradimo 
prizidek šole, zgrajen je bil pri
zidek Zdravstvenega doma, 
pripravljamo se na posodobi
tev cest Dramlje-Bovše in Ja-
kob-Osredek . . . 

Vsi ti uspehi so zagotovilo, 
da lahko tudi v težkih razme
rah v Šentjurju dosegamo 
uspehe, če v našem delu pre
vladuje enotnost in prizadev
nost. 
Predsednik Skupščine občine 

Šentjur pri Celju 
, .P£TEB.KNEZ_ 

Boljša oskrba z 
elektriko 

Za boljšo oskrbo z elek
tr ično energijo v konjiški ob
čini je v gradnji pet trafo po
staj, vsaj tol iko pa j ih bo še 
po t rebno dogradi t i in j ih po
večati, da bo oskrba z elek
tr ično energijo zadovoljiva. 

Dela izvaja Elektro D E S 
Slovenska Bistrica v zasel
kih Kraberg , Brdo. Bohari-
na, Tepanjski vrh in Veše-
nik. To so tudi področja, kjer 
e lektr ična napetos t najbolj 
niha. Pre težni del sredstev j e 
zbral D E S , ostalo pa krajev
ne skupnos t i z izdatno po
močjo krajanov. M P 

Dan slovenskib bmeljarjev 
v znamenju slabše letine 
Novi bmeUarsId starešina ie Franc Rančigaj, njegova 
spremljevalka pa Martina Lesjak 

V ponedeljek bodo pričeli v Savinjski 
dolini obirati hmelj , kar pomeni, da bodo 
hmeljarji vsaj štirinajst dni delali dan in 
noč. Torej je kot nalašč bila pred tem še 
prireditev, na kateri so se s lovenski hme
ljarji pred vel ik im delom še razvedrili . 
Dobro voljo je kali la predvsem ugotovi
tev, da bo letošnja letina od 10 do 15 od
stotkov manjša od lanskoletne. 

Za Dan hmeljarjev, samo prireditev, pa 
lahko rečemo, da je uspela. Konec koncev 
to dokazuje velik obisk v dveh dneh v Bra-
slovčah, kar pomeni , da je l judem tovrs tna 
priredi tev še vedno všeč. 

Slovenski hmeljarji so se že v soboto zve
čer srečali v Žalcu, kjer so predstavil i letoš
njega hmel jarskega starešino in njegovo 
spremljevalko. To sta F ranc Rančigaj z Go-
milskega in Martina Lesjak iz Ojstriške va
si. Najboljšim s lovenskim hmeljarjem so 
podelili posebna priznanja, o letošnji 
hmeljski letini pa j e govoril p redsedn ik iz
vrši lnega odbora Pos lovne skupnos t i za 
hmeljars tvo S R S Jože Breznik. 

V nedeljo se je v Braslovčah zbralo kak
šnih 2000 obiskovalcev, ki so si najprej 
ogledali sprevod voz. na kater ih so prikazo
vali stara, že skorajda pozabljena hmeljar
ska opravila, pa tudi sodobno tehnologijo. 
V ku l tu rnem programu so nastopili člani 
folklorne skup ine France Prešeren iz Celja 
ter godba na pihala iz Celja. Pozornos t 
mnog ih obiskovalcev je pritegnila demon
stracija najnovejših kmeti jskih strojev 

Novi hmeljarski starešina Franc Rančigaj 
z Gomilskega in njegova spremljevalka 
Martina Lesjak iz Ojstriške vasi pri Ta
boru 

Agrosove delovne organizacije Sip iz Šem
petra. Veselo rajanje ob zvokih ansambla 
Slovenija pa s e j e po t em nadaljevalo pozno 
v noč. J A N E Z V E D E N I K 

Foto: TONE TAVČAR 

Na vozovih so v Braslovčah prikazovali stara hmeljarska opravila. Tako so včasih 
špičili štange in jih postavljali v hmeljišča 

Slabše pri Izvozu 
in prestruktuiranju 

v mozirskem gospodarstvu so po oceni občinskega 
izvršnega sveta uspešno uresničeval i srednjeročno posta
vljene cilje. Uspeli so povečat i industrijsko in kmetijsko 
proizvodnjo, izboljšati produktivnost dela, premik na 
boljše pa dosegajo tudi pri akumulat ivno reproduktivni 
sposobnost i gospodarstva, ki pa še vedno ni takšna, da v 
bodoče ne bi ostal i neodvisni od tujega kapitala. Krepitev 
trajnih obratnih sredstev bo tako morala biti v bodoče 
ena temeljnih nalog. 

V začetku s rednjeročnega 
obdobja sicer niso beležili 
povečanja fizičnega obsega 
proizvodnje, nekaj časa so 
celo zaostajali za p redvide
vanji, s p r e m e m b o na bolje 
pa so dosegli lani, ko so pro
izvedli za 8,4 ods to tka več 
kot prejšnje leto. Tudi letos 
se pozit ivna rast indus t r i j ske 
proizvodnje nadaljuje. 

O d k u p t ržnih viškov v 
kmet i js tvu so povečal i za šti
ri ods to tke , kar so dosegli z 
intenzivnejšo pr idelavo kr
me, z opravl jenimi h idro in 
agromelioraci jami ter s po
novn im odpi ran jem planin
skih pašnikov. Z enako s top
njo rasti se je večal tud i sta-
lež p l emensk ih krav in tehc . 

Manj u s p e h a so imeli pri 
p res t ruk tu i ran ju proizvod
nje, izvozu in invest iranju. 

Še največ so pri s p r e m e m b i 
proizvodnih p rog ramov sto
rili v l jubenskem Kovinarju, 
delno tudi v lesno-predelo-
valni industrij i , kjer pa bodo 
za prilagajanje zah tevam tr
žišča moral opravit i še precej 
več, posebno še, ker j e ta in
dustrija tako po številu zapo
slenih kot e k o n o m s k i moči 
vodilna v občini . P o d o b n o 
velja za izvoz, kjer najbolj za
ostajajo za plani. Delež izvo
za v ce lo tnem p r i h o d k u je 
namreč le 7. ods to ten , načr
tovali pa so, da bo 15-od-
stoten. R. P A N T E L I Č 

Posredovalnica z veliko 
izbiro - mali oglasi v 

Novem tedniku 

POGLED V SVET S kovjnotehnp 
Naskoki na trdnjavo apartbeida 

v soboto bodo minili že štirje ted
ni, kar je predsednik Južnoafriške 
republike Pieter Willem Botha raz
glasil izredno stanje, s katerim na
merava zatreti nemir in upornost 
črnske večine v deželi, ki se že 
enajst mesecev intenzivno postav
lja po robu rasističnemu režimu be
le manjšine nekaj manj kot petih 
milijonov prebivalcev. 

Policija in vojska z izrednimi po
oblastili sta po svoje razmere še za
ostrila. Medtem ko je bilo do 20. 
julija, uvedbe izrednega stanja, po
bitih okoli 500 črncev, je v zadnjih 
štirih tednih število narastlo za na
daljnjih sto. Število je seveda pri
bližno, saj oblastem ni do tega, da 
bi se razvedelo, koliko je v resnici 
žrtev zatiralske politike. 

V teh štirih tednih pa je prišlo do 
pomembnih premikov, katerih 
skupna značilnost je, da je črnska 
večina, oropana političnih in veči
ne socialnih ter ekonomskih pra
vic, še naprej politično v ofenzivi. 
Beli režim pa se nasprotno dejan
sko brani, čeprav skuša navzven 
kazati podobo odločnosti in nepo-
pustljivosti. 

Vzlic množičnim aretacijam vo
diteljev in aktivistov Združene de
mokratične fronte, koalicije okoli 

600 protirasističnih skupin in orga
nizacij, delujoče na večrasni osno
vi, se ta doslej najmočnejša in naj
bolje organizirana koalicija v zgo
dovini odpora in upora proti rasi
stičnemu sistemu apartbeida pod 
udarci policijske represije ni sesu
la. Mladi še naprej bojkotirajo po
uk v šolah, zahtevajoč odpravo 

Piše Jože Šircelj 

izrednega stanja in predvsem ize
načenje kvalitete pouka s tistim v 
»belih« šolah. Črnci uspešno izva
jajo bojkot belih trgovcev; v neka
terih mestih je promet nazadoval 
za tretjino. - In- kar je tudi značil
nost sedanjih razmer - upor se je 
razširil tudi na območje mesta Dur-
ban, ki je bilo doslej sorazmerno 
mirno in koder niso razglasili 
izrednega stanja. 

Izrazito nov element pa je nastop 
črnskih sindikatov. Pred dnevi so 
namreč delegati najmočnejšega 
sindikata rudarjev soglasno skleni
li, da bodo 25. avgusta začeli stav
ko v številnih rudnikih zlata in 
premogovnikih. Prva zahteva so 
višje mezde, toda jasno je, da je 
napovedana stavka izrazito poli

tično dejanje, saj rudarski sindikat 
zahteva tudi odpravo izrednega 
stanja, terja bojkot rasističnih tr
govcev v okolici rudnikov in grozi 
s splošno stavko v primeru, če bo 
predsednik Botha uresničil grožnjo 
o izgonu delavcev iz drugih afri
ških držav. 

Novost v prvih štirih tednih 
izrednega stanja je tudi v tem, da 
zahodni zavezniki Pretorie na čelu 
z ZDA zdaj javno (še bolj pa na 
skrivnih pogovorih} pozivajo rasi
stični režim, naj vendar že ublaži, 
če že ne odpravi sistem apartbeida. 
Najdlje je v tem pogledu šla franco
ska vlada. Predsednik Mitterrand 
je odpoklical veleposlanika v Juž
noafriški republiki in uvedel go
spodarske sankcije. Južnoafriški 
zunanji minister Roelof Botha se je 
na Dunaju in v Frankfurtu minuli 
teden intenzivno pogovarjal z ame
riškimi, britanskimi in zahodno-
nemškimi diplomati. 

Kaj bo storil rasistični režim? Bo 
vztrajal na ohranitvi sistema, kate
remu se množično upira velikan
ska večina črncev, pa tudi večina 
drugih, nebelih prebivalcev Južne 
Afrike - ali pa bo privolil v politič
ne koncesije? Ni še znano, po kak
šni poti bo krenila Pretoria. 



Statistika ponuja ugodno 
podobo izvoza na Ceijskem 
f/a območju smo bistveno boljši Izvozniki kot Je slovensko 
povprečje 

po stat is t ičnih podatitih 
l^ledobčinslie gospodarske 
zbornice Celje je združeno 
delo gospodarstva v prvem 
polletju letos na širšem 
celjskem območju (brez ob
čin Velenje in Mozirje) do
bro izvažalo, saj je skupni 
izvoz v primerjavi z lan
skim letom letos preseglo 

15 odstotkov, konverti
bilnega celo za 21 odstot-
liov. To je b is tveno bolje od 
slovenskega poprečja, ki 

velja za primerjani polletji 
letos in lani, saj smo v repu
bliki povečali skupni izvoz 
letos samo za 11 odstotkov, 
konvert ibi lnega pa celo za 
pol odstotka manj. 

Na tako izvozno spodbud
n e rezultate je največ prispe
vala občina Celje, ki je skup
ni izvoz povečala za 31, kon
vert ibi lnega pa celo za 39 od
stotkov, pri t em pa s k u p n o 
uvozila za 16 ods to tkov več 
in s konver t ib i ln ih področij 

za pet ino več. Sledita ji obči
ni Žalec in S lovenske Konji
ce, ki sta izvoz v primerjavi z 
lani povečali za 10 oziroma 
11 odstotkov, samo konvert i 
bilnega pa za 25 in 16 odstot
kov. Izvoz v primerjavi z lan
skim polletjem sta zmanjšali 
samo gospodars tv i laške in 
šent jurske občine, m e d t e m 
ko je šmarsko ostalo pri 
s k u p n e m izvozu na lanski 
ravni, konvert ibi lni izvoz pa 
je povečalo za 6 odstotkov. 

Pri pokri tost i izvoza z uvo
zom še vedno bis tveno nav
zgor ods topa konjiška obči
na, ki ji sledi žalska. S 16 
oziroma 17 odstotki več izvo
za od uvoza pa se lahko po
našata še gospodars tvi občin 
Šmarje in Šentjur, kar pa je 
še vedno bolje od republi
škega povprečja pokri tost i 
oziroma presežka izvoza nad 
uvozom, ki se giblje med 6 in 
11 odstotki . Za vso državo pa 
tako vemo, da ji do izvozno-
uvozne izravnave manjka 
dobra petina. 

Izvozno s p o d b u d n e rezul
tate so s trokovnjaki napove
dali sicer že ob četrtletju in 
približno takšen opt imizem 
velja tudi vnaprej , če lahko 
nanj r a čunamo iz podatka , 
d a j e bil letošnji skupn i uvoz 
največji junija in to velja tudi 
za konvert ibi lnega. To lahko 
pomeni , da so se organizaci
je združenega dela gospodar
stva »založile« z reprodukci j 
skimi sredstvi in po t rebn imi 
surovinami ter, da j im tud i 
zaradi tega ne bo pošla izvoz
na sapa v tretjem t romeseč-
ju, ki je sicer dopus tn i ško 
obarvano in računa tud i z 
manjšo fizično proizvodnjo. 
Sklepat i je tudi na nekajlet
no značilnost, ko gospodar
stvo celjske regije marsikaj 
od izvoza nadoknad i v zad
njem četrtletju. 

Druga plat te na videz lepe 
medal je pa so izgube, zaloge 
in pomanjkljivi odgovori na 
vprašanja, za kakšno ceno na 
zunanjem trgu izvažamo. Te
ga tud i iz zbornične statisti
ke za gospodarjenje ob po
letju n i smo mogli razbrati . 

MITJA UMNIK 

Nadomestni industrijski objekti 
v T. Velenju boUo omogočili Izkop 5 milj. ton premoga 

v T. Velenju gradijo nado
mestne industrijske objekte 
v novi industrijski coni, 
kjer bo čez dve leti novo 
središče jame Prelog rudni
ka l ignita Titovo Velenje, 
brez zamud in v skladu z 
načrti. 

Pred sedmimi leti so bili 
izdelani načrt i za gradnjo na
domes tn ih objektov v novi 
industr i jski coni, rok za iz
gradnjo pa je leto 1987. Na 
voljo sta torej še pičli dve 
leti, v kater ih n ikakor ne 
sme priti do zamud pri grad
nji, ker bi bil s t em ogrožen 
redni letni izkop 5 milijonov 
ton premoga. 

Do sedaj so že zgradili nov 

izvozni jašek Nove Preloge, 
zračilni jašek v Šoštanju, po
vezali so vse n a d k o p n e jam
ske povezave za novo j amo v 
Šoštanju in j a m e Pesje. Izde
lati pa je po t rebno še j amsko 
črpališče, skladišče razstreli
va in nekaj zračilnih j amsk ih 
križnih povezav. Zgrajeni so 
tudi že nekater i zunanji na
domes tn i objekti , kot so 
j amska reševalna postaja, 
garderobe, kopalnice , avto
busna postaja, parkirni pro
stori, upravna zgradba, skla
dišče materiala, ventilator-
ska postaja v Šoštanju, hala 
za popravi lo j amskega pod-
porja, vodni rezervoarji, 
t ransformatorska postaja in 
še bi lahko naštevali . Pospe
šeno gradijo novo separacijo 

in drobi lnico p remoga in in
dust r i j ske tire. Kmalu pa bo 
končana montaža izvažalnih 
strojev, komora za ogrevanje 
zraka in montaža strojne 
konst rukci je za izvozni 
stolp. 

Skra tka , dela pospešeno 
tečejo in delavci ne morejo 
misliti na dopus te , še zlasti 
kadar se v delo poleg doma
čih vključijo še tuji monterji . 
Doslej so vsa dela bila opra
vljena po načr tu in lahko 
upamo , da bo tako do konca 
gradnje. Leta 1987 bi po 
predvidevanj ih lahko začeli 
z r edn im izkopom 5 milijo
nov ton lignita letno. 

L . O J S T E R Š E K 

Razvoj omogočajo 
samo strokovnjaki 
Ob polletju so v Šentjurju zaiJovolJnl z 
rezultati gospodarjenja 

Gospodarstvo šentjurske 
občine še vedno sloni na dveh 
ali treh večjih delovnih orga
nizacijah, čeprav se trudijo, 
da bi oblikovali nove razvoj
ne programe tudi v manjših 
iiolektivih, s čimer bi uspeš
neje prodrli na domači in tuji 
trg. Kljub vsem težavam pa 
so ob polletju zadovoljni z re
zultati gospodarjenja. Pred
sednik izvršnega sveta skup
ščine občine Sergej Šešerko o 
tem pravi tole: 

Ocenjevanje rezultatov go
spodarjenja ob polletju je neh
valežna naloga, saj ne dajejo 
celovite slike. Velik del proiz
vodnje v občini je namreč se
zonske narave, zato njihovi re
zultati še niso takšni, kot bodo 
ob koncu leta. Kljub temu pa 
lahko rečemo, da smo, glede 
na rezultate v regiji in republi
ki, uspešni. Večjih izgub v ob
čini n i m a m o , saj jo v tem času 
beleži le Komunalno obrtno 
podjetje s 4,5 milijona dinar
jev, medtem ko smo leto 1984 
zaključili z rdečimi številkami 
še v dveh drugih kolektivih. V 
Komunalno obrtnem podjetju 
pripravljajo sanacijski pro
gram, po katerem bodo ukinili 
v.se proizvodne dejavnosti. 
Razmišljali pa smo tudi o ka
drovskih spremembah. 

Fizični obseg proizvodnje je 
v tem času nekoliko nižji, kot 
je bil ob tromesečju, saj so vse 
panoge, od lesne do mesno 
predelovalne in obutvene in
dustrije, pod načrtovanim ob
segom. Delno je kriva sezon
ska narava proizvodnje, v lesni 
industriji pa dolga zima. Tudi 
^ekonomskih odnosih s tujino 
nismo bili tako uspešni kot 
pred letom, vendar nismo po
sebno zaskrbljeni, saj smo pre
pričani, da bo ob koncu leta 
bolje... 

V tem času se pripravljajo 
'udi usmeri tve nadaljnjega 
fazvoja gospodarstva v obči
li' Katera so osnovna izhodiš
ča v srednjeročnem planu? 

»Oblikovane so smernice na-
•̂̂ ga nadaljnjega razvoja, o ka-

'̂ '•"ih bomo več razpravljali je-
^^ni. Osnovna izhodišča v t eh 
'^Sčrtih so: s pomočjo izobraže-
'̂ ^ga kadra vnašati več znanja 
)̂  proizvodnjo, s tem pa bi lah-
^0 različne polproizvode dode-
'3li in se z njimi lažje uvelja-
'̂Ijali na trgu. Naš cilj pa je tudi 

^'^čji izvoz, ki ga bomo lahko 
dosegli prav s kvalitetnimi 
'končnimi izdelki lesne in kovi-
"srske industrije. Seveda pri 
tem ne pozabljamo na kmetij-
'̂̂ '̂o, za katerega menimo, da 

ima v naši občini še velike 
J^ožnosti. Gre predvsem za bo-
'Jšo izkoriščenost površin in 
"strežno usmeritev v kmetij-
f̂ '̂ proizvodnji, pri čemer pa 
°' moral veliko večjo vlogo 
^^igrati Kmetijski kombinat s 
^^'ojimi strokovnjaki.« 

Delovne organizacije se v 
leh prestruktur i ranj ih gotovo 
•^Dadajo s precejšnjimi teža-
^?nii. Kaj je po vašem mne-
•̂ Ju pri tem največji problem? 
..'V naših delovnih organiza-
'J^h so sposobni preiti na viš

jo raven proizvodnje, saj imajo 
tehnično znanje že razvito, pa 
tudi finančna sredstva niso 
problem. Najatraktivnejše pro
grame trenutno razvijajo v Al-
posu, to je nerjavni program in 
v Bohorju, kjer bo v kratkem 
zgrajena sušilnica, ki pomeni 
začetek proizvodnje kakovo
stnega hrastovega programa. Z 
njim bi uspešno konkurirali 
tudi na tujih trgih. Pri vsem 
tem pa so težave s strokovnja
ki, za katere so doslej premalo 
skrbeli, saj so zaposlovali v 
glavnem nekvalificirane delav
ce. Ponekod, na primer v Alpo-
su, Tolu in Tajfunu, so si s šti
pendijsko politiko strokovni 
kader že zagotovili, drugod pa 
bodo to še morali storiti.-

T. CVIRN 

V tozd Dom 
imajo zopet deio 
šmarski Izvršni svet kliče zamudnike 

Šmarski izvršni svet je zad
njo sejo, ki je bila v ponede
ljek, namenil problematiki 
nedovoljenih gradenj v obči
ni, problemom na področju iz
dajanja vozniških dovoljenj 
in pri zamenajvi osebnih iz
kaznic in delovanju družbe
nih organizacij in društev v 
občini Šmarje pri Jelšah. 
Opredelil se je tudi do izpla
čevanja osebnih dohodkov 
dveh polletnih izgubarjev, te
meljne organizacije Dom 
Šmarje in do Atomskih toplic 
v Podčetrtku. 

Za učinkovitejše in hitrejše 
reševanje problematike na po
dročju nedovoljenih gradenj 
bo treba čimprej izdelati pro-
storsko-ureditvene pogoje ozi
roma ustrezno dokumentacijo, 
so menili člani izvršnega sveta. 

V občini je še vedno okoli 
1500 občanov, ki imajo še stare 
osebne izkaznice. Ker bi znale 
s tem nastati težave, zlasti pri
hodnje leto, pri sestavljanju 
volilnih imenikov, je izvršni 
svet sklenil, da je treba ponov
no pozvati vse tiste občane, ki 
dolžnosti v zvezi z zamenjavo 
osebne izkaznice še niso opra
vili. 

Predstavnik temeljne orga
nizacije Atomske toplice Pod
četrtek je izvršni svet seznanil 
s pogoji gospodarjenja oziro
ma s polletno izgubo. Glede na 
to, da je bila izguba sezonske
ga značaja in da se je stanje z 
julijem znatno izboljšalo, je iz
vršni svet dovolil nadaljnje iz
plačevanje osebnih dohodkov 
v skladu s samoupravnimi akti 
temeljne organizacije. 

Posebno pozornost je šmar
ski izvršni svet namenil oseb
nim dohodkom v temeljni or-
ganiazciji Dom Šmarje, ki je 
trenutno pod začasnim druž
benim varstvom. Po oceni 
predstavnika tega kolektiva se 
razmere v temeljni organizaciji 
izboljšujejo. Delavci imajo zo
pet delo. kažejo se tudi že učin
ki nekaterih organizacijskih 
sprememb. Glavni problem je 
odhajanje najsposobnejših de
lavcev, kar je spričo izredno , 
nizkih osebnih dohodkov (V. 
poprečju znašajo 27.000 dinar
jev) razumljivo. Da bi prepreči-
h nadaljnje odhajanje delav
cev, je izvršni svet dovolil, da v 
temeljni organizaciji Dom po
višajo osebne dohodke za 25 
odstotkov. 

M. AGREŽ 

Človek mora imeti srečo, da v deželi, ki je po številu telefon
skih priključkov predzadnja v Evropi, naleti na prazno govo
rilnico. 
Šele tedaj, ko vstopi, se mu posveti, odkod ta nenadna sreča: 
telefonski imenik Je zažgan, slušalka odtrgana, kljuka od-
lomljena. 



Nova podoba Slovenskih Konjic 
OŽJI ael Titovega trga bo urelen do občinskega praznika 

Slovenske Konjice dobi
vajo z ureditvijo Titovega 
trga nov družabni in kultur
ni center, ki obsega območ
je med Dravinjo, Tovarni
ško cesto, obvoznico in no
vo Škalsko cesto, v ožjem 
smis lu pa ga zaokrožajo 
kulturni dom, sodišče in no
vi hotel . Ta del naj bi bil 
urejen do občinskega praz
nika, 12. oktobra, če se ne bo 
zataknilo pri nabavi mate
riala za ureditev okol ice in 
Dravinje, pravi član grad
benega odbora Leopold 
Rihtaršič. 

Dela, ki so jih zastavili Čla
ni spomladi potekajo v glav
nem po programu, nad če
mer bdi gradbeni odbor, ki 
mu predseduje glavni direk

tor Konusa Jure Pokorn. 
Hkrati pa je treba povedati, 
da je Konus pridal levji fi
nančni delež k tej naložbi, ki 
bo dala novo, svežo podobo 
Slovenskim Konjicam, prav 
tako Kostroj, ostale delovne 
organizacije pa po svojih tre
nutnih zmogljivostih. Pri iz
gradnji tega dokaj velikega 
kompleksa gre še za en po
memben moment, ki vodi h 
končnemu uspehu. To je pri
pravljenost ljudi, krajanov, 
ki so se za takšno ureditev 
odločili samoupravno, na 
zborih krajanov in tistih po
sameznikov, ki vlagajo v iz
gradnjo Titovega trga še do
datne napore. Zdaj veliko 
gradbišče že dobiva pravo 
podobo, ki ji daje piko na »i« 
novi hotel, urediti bo potreb
no še brežine Dravinje in či
stilne naprave ter med obe
ma mostovoma Dravinjo re

gulirati. Zgradili bodo tudi 
nove kolektorje, ki bodo zbi
rali vso kanalizacijo z levega 
in desnega brega Dravinje in 
bodo predstavljali prvo fazo 
izgradnje bodoče čistilne na
prave v Slovenskih Konji
cah. Nameščeni bodo vse od 
konjiškega bazena do IMP-
ja, kjer bodo zgradili čistilno 
napravo. Vse to pa je tudi po 
sklepu Konusa prednostna 
naložba pri urejanju tega 
kompleksa. 

V ožjem delu Titovega trga 
pa zdaj hitijo z urejanjem ko
munalnih naprav. Potrebno 
je bilo namreč zgraditi novo 
kanalizacijo, toplovodni in 
PTl' priključek. Projekt 
ploščadi predvideva na tem 
delu tudi postavitev spome
nika NOB, za katerega pri 
zvezi borcev že nekaj let zbi
rajo denar. 

MATEJA PODJED 

Novi 
vodni viri 
v Polonah? 

Na oskrbo s pitno vodo 
"gledajo v konjiški občini 

dolgoročno. Pri komunal
ni skupnosti so se zato lo
tili raziskav področij s 
pitno vodo. 

Geološki zavod iz Lju
bljane je zato v Polenah 
že naredil nekaj vrtin, ki 
naj bi, ko bi bilo potreb
no, postale vir p i tnevode 
za področje Konjic, Žič in 
Polen. Žal pa prvi rezulta
ti niso spodbudni, saj so 
strokovnjaki pričakovali 
izdatnejše količine vode, 
tako pa je namesto 25 li
trov na sekundo priteklo 
precej manj. Vendar pa 
bodo z raziskavami nada
ljevali. 

MP 

NOVICE IZ GASILSTVA 

Talctična vaia gasilcev v 
Zabukovici 

Gasilsko društvo v Zabukovici bo prihodnje leto slav 
60-letnico. Ob tej priložnosti želijo obnoviti gasilski do 
asfaltirati cesto do njega in posodobiti dotrajano opremo 
društvu, ki ga kot predsednik in poveljnik vodita Dra 
Tomažič in Rudi Krk, je trenutno okoli 50 članov 5 tre 
aktivnimi desetinami - dvema pionirskima in člansko. U( 
ležujejo se vseh občinskih in meddruštvenih tekmovanj, 
pa tudi redni gostje srečanj rudarskih gasilskih desetin S 
venije. Da bi zbrali nekaj edenarja za opravilo nalagi,. ki 
čakajo pred proslavo 60-letnice, bodo v soboto, ^t-^vguj 
pred gasilskim domom pripravili najprej taktičnp 'vaje 
udeležbo gasilskih enot žalske občine, nato pa še V9;.f'plic( 
igranjem ansambla Savinjski kvintet. Priredite,Yj,\5c 
začela ob 16. uri. ' ,.,1 i 

Gasilci tudi v Lokrovcu 
Kljub poletju gasilci v Lokrovcu ne mirujejo. Taky'bb(l( 

soboto, 17. avgusta ob pol sedmih zvečer pri gasilske 
domu pripravili taktično vajo z udeležbo desetin celjs 
občine, nato pa še vrtno vesel ico z igranjem kar dveh ansai 
blov Francija Zemeta in OK. Denar bodo porabili za doko 
čanje gasilskega doma. 

Program prireditev 
ob šentjurskem prazniku 

Prireditve potekajo že od sobote in sicer so se zvrstili: 
kolesarski trim, tekmovanje v jadranju na deski, in šahov
ski hitropotezni turnir. 

Petek, 16. avgust: 
ob 14. uri: košarkarski turnir (športni park Šentjur) 
ob 16. uri: tekmovanje v kegljanju (motel Merx) 

Sobota, 17. avgust: 
ob 9. uri: tekmovanje lovcev v streljanju na glinaste golobe : 
(strelišče Tičnica), svečana otvoritev strelišča Tičnica j 
ob 13. uri: medobčinsko tekmovanje gasilskih enot (špor-l 
tni park Šentjur) 
ob 15. uri: svečana seja zborov občinske skupščine (skup-1 
ščinska dvorana) i 
ob 17. uri: akademija ob 75-letnici kmetijske šole (kmetij
ska šola, otvoritev priložnostne razstave izdelkov in učil 
ter lovske razstave) 
ob 17. uri: rekreativni tek Ob spomenikih NOB (start pri 
bazenu) 
ob 19. uri: tovariško srečanje delovnih ljudi in občanov 
(športni park Šentjur) 

Nedelja, 18. avgusta: 
ob 11. uri: osrednje zborovanje v počastitev občinskega 
praznika pri spomeniku na Resevni (poimenovanje pla
ninske koče po narodnem heroju Petru Stantetu-Skali) 
ob 12. uri: planinski piknik (planinski dom na Resevni) 
Sobota, 24. in nedelja, 25. avgusta: 
ob 8. uri: turnir v malem nogometu (športni park Šentjur) 

Nič več vrst za 
meso 

v Podčetrtku je zrasel no
vi objekt, prepotreben za 
tamkajšnje občane in zlasti 
za turiste. Gre za novo mes
nico z delikateso celjskih 
Hmezadovih Mesnin, ki bo v 
kratkem tudi odprta. Grad
njo so narekovale nemogoče 
razmere pri preskrbi mesa in 
mesnih izdelkov v tem turi
stičnem kraju. S tem bo ko
nec negodovanja na račun 
gneče v Jelšini prodajalni, 
ko so se morali občani in tu
risti iz bližnjega kampa 
Atomskih topUc postavljati 
v dolge vrste in predolgo ča
kati. M. A. 

Ob 75-letnlci kmetijske šole ^ 
Kmetijska šola v Šentjurju je dala veliko dobrib kadrov 

Ustanovitev slovenske kme
tijske šole je bila splošna 
zahteva Slovencev. Sloven
ski poslanci so se zanjo ne
nehno zavzemali v Štajer
skem deželnem zboru, do
kler ta ni 1905 sprejel sklep o 
nakupu posestva za šolo. po
skrbel naj bi za gradbene na
črte, izdelal proračun in se z 
vlado pogajal zaradi podpo
re. Toda v mestih, ki so pri-_ 
hajala v poštev za sedež šole, 
so bili Nemci in nemškutarji 
proti temu. Slovenskim kro
gom je nazadnje uspelo ku
piti potrebno zemljišče od 
zakoncev Pisanec v Bezovju. 

Deželni zbor je nato 25. 
marca 1907 sklenil ustanovi
tev zavoda in odobril 100 ti
soč kron za nakup zemljišča 
in izdelavo načrtov. Še isto 
leto so začeli z gradnjo ob
jektov in jih dogradiU jeseni 
1909. leta. Redni pouk se je 

pričel 3. januarja 1910. leta. 
Na razpis se je prijavilo veli
ko kandidatov, sprejeli pa so 
jih le 26. Tako je šola pričela 
svoje poslanstvo; izobraže
vati in vzgajati kmetijske 
proizvajalce, ki ga opravlja 
še danes. 

Poleg prvotne stavbe je bi
lo 1931 zgrajeno poslopje go
spodinjske šole in naslednje 
leto se je pričel pouk na šoli. 

Kmetijska šola v Šentjuiju 
je danes, kot Enota Šentjur 
Srednje kmetijsko živilske 
šole Celje, prerasla iz nekda
nje enoletne šole v dvo, tri in 
štiriletno šolo. Uspešno se je 
vključila v usmerjeno izo
braževanje. Izobražuje po 
skrajšanem programu v 
smeri kmetovalec in kmeto-
valka-gospodinja (dvoletna 
šola), po srednjem programu 
pa smer kmetijec (triletna 

šola) in kmetijski tehnik (št 
riletna šola). Vključila se b 
tudi v program šolanja tisti 
kmetijcev, ki želijo dopolni 
znanje izven rednega š( 
lanja. 

Ob jubileju je šola v pc 
novnem razcvetu. Obnavlj; 
jo, posodabljajo in širijo nji 
ne prostorske zmogljivosi 
za teoretičen in praktiče 
pouk, kot tudi za bivanj 
učencev v domu. Postopom 
se uresničuje program prc 
storskih in investicijskih pc 
treb, ki je bil izdelan 1979 i 
dopolnjen 1981. Do danes j 
uresničena izgradnja diji 
škega doma, trenutno pa pc 
tekajo manjše adaptacije 
Upajo, da bo uspela celotn 
obnova starih stavb, izgred 
nja telovadnice ter posoda 
bljanje objektov za prakt 
čen pouk. 

NEVENKA CMOl 

Krajanom Dobja 
bo pritekla voda 

v Dobju pri Planini gradijo 
vodovod. Letos bo voda prite
kla krajanom Šentvida, glav
ni vodovodni vod naj bi bil 
dokončan prihodnje leto, ce
lotno vodovodno omrežje, ki 

, bo zajelo vseh trinajst vasi 
krajevne skupnosti Dobje, pa 
bo predvidoma končano do 
leta 1990. 

Krajevna skupnost Dobje 
sodi med manj razvita območ
ja v občini Šentjur, ki pa je 
tudi sama nerazvita. Zato toli-

. ko težje rešujejo probleme, ki 
kso prisotni predvsem na po-
'•'dročju komunalne ureditve. 

Pri uresničevanju njihovih na
črtov je najpomembnejši vir 
krajevni samoprispevek, iz
gradnjo vodovoda pa financira 
območna vodna skupnost Sa-
vinja-Sotla. 

Gradnja vodovoda se je pri
čela leta 1983. ko so krajani s 
pomočjo enot JLA ročno izko
pali jarke na najtežjem hribo
vitem delu na Bohorju, lani pa 
so izkop jarkov s pomočjo mla
dinskih delovnih brigad kon
čali tudi v ravninskem prede
lu. Celotni glavni vodovodni 
vod bo dolg 9 kilometrov, do 
sedaj pa je končanih 6 kilome
trov. Zgraditi bo potrebno še 
spremljajoče objekte na cevo
vodu, kot so npr. rezervoarji, 
jaški in zračniki. Trenutno pa 
je v gradnji čistilna naprava na 
Bohorju. 

In kako bodo dela potekala v 
bodoče? O tem tovariš Franc 
Leskovšek, tajnik krajevne 
skupnosti Dobje: 
»Letošnjo dotacijo območne 

vodne skupnosti smo namenili 
za dokončanje vodovoda do 
Šentvida, kjer bo krajanom že 
letos pritekla voda iz pip. Vsa
ko gospodinjstvo je v ta namen 
prispevalo po 30.000 dinarjev. 
Celotna naložba je v predra
čunski vrednosti znašala 20 
milijonov dinarjev, vendar pa 
ta znesek nikakor ne bo zadoš
čal. Do sedaj je bilo v gradnjo 
namreč vloženih že približno 
13 milijonov dinarjev. Manjka
joča sredstva bomo poskušali 
zbrati s krajevnim samopri
spevkom, ki ga bomo razpisali 
konec leta. Naslednje leto bo 
predvidoma zgrajen celotni 
glavni vodovodni vod. pri
ključke do hiš oz. celotno 
omrežje pa bomo dokončali do 
leta 1990. Seveda bodo dela po
tekala postopno, ker smo pač 
vezani na finančna sredstva.« 

INES DRAME 

PREJELI SMfl 

Slovenska kolesarska diagonala - da ali ne 
Zagnani slovenski kolesarji imamo 

vrsto prireditev, ki že spadajo v nekak
šen železni repertuar. Med njimi je tu
di uveljavljena vožnja po diagonali od 
mejnega prehoda Hodoš v Prekmurju 
do Pirana na slovenski obali. S to 
370 km dolgo progo sem se pred krat
kim spopadel v skupini kolesarjev 
sekcije EMO Celje. 

Naj že uvodoma povem, da sem v 
pripravi na ta podvig menil, da bi lah
ko nastale take zdravstvene težave, ki 
so dovolj tehten razlog da bi se odpo
vedali temu podvigu. Vendar se je to 
zdelo sokolesarjem le »dohtarska« te
orija, Ježavnost so nekako bogatelizi-
rali. Želja biti med tistimi, ki to zmore
jo je bila močnejša od misli na posledi
ce. Ta ista želja in pa želja ugotoviti 
dejansko stanje v živo je spravila tudi 
mene v podvig. 

Kaj se je torej dogajalo ? 
Načelna ugotovitev je, da dobro tre

niran ljubitelj športnega kolesarjenja 
lahko prevozi vseh 370 km. Lahkot
nost vožnje seje odražala v poprej pre
voženih kilometrih. Bodoči kandidati 
bi se morali odločiti za diagonalo šele 
po prevoženih približno 4000 km v se
zoni. Tej načelni ugotovitvi takoj sledi 
vprašanje, kakšen je smisel takega 
podviga. Zdi se, da razen občutja zma
ge in zadoščenj^ da istopaš, v nečem 
drugega res ni. Če je načelo rekreacije 
ugoden učinek nazdravje, vzdrževanje 
in rast kondicije. potem je v tem pod
vigu preseženo v negativnem smislu. 
Večina kolesarjev je prilagojena na en

kratno vožnjo do 200 km, redko več. 
Tudi v naši skupini ni nihče vozil da
ljše proge, polovica ni vozila skupno 
več kot 2000 km. Skratka nismo bih 
toliko pripravljeni, da bi lahko v pred
videnem ritmu prevozili vso progo. Po 
odlični ispeljani prvi polovici, ki smo 
jo prekolesarili praktično do minute 
po voznem redu, je začela rasti splošna 
utrujenost. Razdalja recimo 50 km v 
začetku je malenkost, po prevoženih 
200 km je pa že lahko nedosegljiva. 
Utrujenost se je kazala v nepredvide
nih počitkih, kjer smo iskali možnost, 
da se usedemo, se pretegnemo, celo da 
se uležemo, da za kratek čas zadrema
mo. Pekoča zadnjica, ko smo imeli ob
čutek, da so se hlače prilepile na kožo, 
je zahtevala vse pogostejše vstajanje iz 
sedeža. Roke so postajale nemirne, 
vsak položaj na krmilu smo pogosto 
menjavah, za krajši čas spuščah krmi
lo, otresali eno ali drugo roko. Prese
netljivo pa nihče ni dobil krčev v miši
cah, pač pa žgoči občutek v stopalih in 
prstih nog. Splošna kondicija ni nobe
nemu zatajila, srce ali pljuča niso niko
gar ovirala. 

V takem stanju postane kolesarjenje 
že muka, naprej žene le še predsodek 
ob priznanju nepredvidenega poraza. 

Tehnična izvedba je bila nerodna. 
Začetek v zgodnjih jutranjih urah še v 
temi je zahteval zgodnji prevoz v Ho
doš, nekateri sploh niso spali, vsi pa 
nismo dovolj spaU, kar je poleg opisa
nih težav bistveno vplivalo na načrto
vani ritem. Zamuda se je večala, nav
sezadnje nas je v koprščini dohitel 

mrak, kije ob gostem prometu zahu 
val, da smo kolesarjenje prekinili. Re^ 
niči na ljubo povedano, je to na tihet 
vsem odgovarjalo. Poudarjam pa, ^ 
bi lahko prevozil še preostali del pol 
ker ni bil nihče dobesedno isčrpi' 
Lahko hi rekli, da je upadla fiziit-
moč, predvsem pa je upadla, pj>j.,tučr.. 
moč. 

Končna ocena je, da se po;^pNi 
treniranemu ljubitelju športnega^ 
šarjenja v srednjem starost^emnC 
dobju tako dolga pot v enem.di^Ut 
priporoča. Užitke bo imel, če:,i0\' 
prevozil v enem popoldnevu ter I 
prespani noči v naslednjem dopoldi^ 
vu. Vendar kot rečeno nekaj je zdra^ 
razmišljanje,nekaj je motivacija i 
podvig. 

Ker se bodo zbrale še podobne sJC 
pinejim bo koristil opis naših težavi 
napak. Za dosego popolnega uspel 
naj upoštevajo tudi navodila o ustrei 
prehrani in ustreznih napitkih, svop 
siceršnjim navadam se morajo odp 
vedati. 

Navsezadnje naj bodo pripravljli 
tudi nato. da bodo slučajni poslušal 
in bralci sicer občudujoče gledali' 
podvig, vendar bo v njihovih očeh ^ 
nati pogled, kjer se bo odražalo vpi 
sanje - ali ne pretiravate, je z vami * 
v redu, ali veste, da si okvarjate, ne, 
krepite zdravje? 

ŠKAPIN RV^ 
športna medicin 

Zdravstveni dom Ce 



prijetno icopanje v Radečali 
Na Njivicah poltretji liilo-

nieter od centra Radeč, je že 
pred 35 leti tovarna papirja 
Radeče zgradila bazen, ki 
bo od letos služil tudi prvot
nemu namenu, to je požarni 
varnosti tovarne. 

Bazen je dolg 25 in širok 10 
iTictrov, polovica j e za nepla
valce, na najglobljem delu za 
plavalce, pa je globina 3,40 
inctra. Obratuje vsak dan od 
9. do 19. ure, in sicer od kon
ca junija do začetka septem
bra. Bazen je napolnjen z na
vadno vodo, ki ni ogrevana, 
temperatura pa se v sezoni 
giblje od 20 do 25 stopinj 
Celzija. Vode celo sezono ne 
menjajo, vendar le-ta nepre
stano kroži skozi čist i lne na
prave, ki jo zelo dobro očisti
jo. Poleg večjega imajo še 
manjši bazen za otroke, v ka
terem pa letos še ni vode. ker 
bi jo bilo t reba pretočit i iz 
večjega bazena, tu pa dotoči-
ti mrzlo vodo, s č imer bi se 
temperatura bis tveno zni
žala. 

Na začetku je bazen upra
vljala tovarna, pred 16 leti pa 

ga je v upravo prepust i la 
TVD Part izanu Radeče; za 
svoje delavce, š t ipendis te , 
upokojence in njihove druži
ne pa obdržala kot ugodnos t 
brezplačno kopanje. TVD 
Part izan se od vsega začetka 
t rudi za čim boljšo izkorišče
nost bazena, saj s p r ihodki 
pokriva večino svojih stro
škov. Pred dvema letoma so 
zamenjali ploščice na dnu in 
po s tenah bazena, letos pa so 
obnovili robn ike in tla. Za 
»šankom točijo vse vrste pi
jač, dobijo se tudi sendviči , 
čevapčiči in kotleti, ob sobo
tah od 21. do 2. ure zjutraj pa 
prirejajo ples in takra t tud i 
pečejo na žaru. 

Do tedaj se ni zgodila še 
nobena nesreča, za kar j e 
prav gotovo t reba pohvalit i 
delavce bazena, saj varnost i 
ni zagotovil dolg seznam 
prepovedi , ki omejujejo ve
selje kopalcev. Prav tako ni 
nikjer ograje, kar ugodno 
vpliva na počutje kopalcev, 
upravi pa povzroča velike te
žave, saj več ko polovica ko
palcev ne pr ide skozi vhod 

in ne plača vs topnine . Poleg 
tega bazen ni zavarovan pred 
nočn im kopanjem, zato j e 
morala uprava zaprositi za 
pomoč Civilno zaščito, ker bi 
v p r imeru utopi tve morali 
bazen popo lnoma izprazniti, 
razkužiti , po tem pa čakati , 
da bi se voda zopet segrela, 
kar bi trajalo kar 2 do 3 ted
ne. Poleg tega bi bile tudi z 
vodo velike težave, saj ta pri
teka iz mes tnega vodovoda. 
Ob problemih, s kater imi se 
srečujejo, pa razmišljajo tudi 
o d o d a t n e m ogrevanju vode, 
s č imer bi privabili več ljudi 
in podaljšali kopal iško se
zono. K A R M E N KNAVS 

KS Vrh 
nad Lašifim 
praznuje 

V nedeljo, 18 avgusta 
bodo v krajevni skupno
sti Vrh nad Laškim, praz
novali krajevni praznik. 
P o uvodnem govoru ob 
14. uri, bodo priredi tev 
nadaljevali s ku l tu rn im 
programom, v ka terem 
bodo sodelovali Kul tu rno 
druš tvo Vrh, godba na pi
hala in šolska mladina. Iz
vedli bodo špor tne igre, 
pomen i l pa se bodo v ko
šarki, rokometu , p ikadu 
in streljanju z zračno 
puško . 

GORAN O B R E Z 

iVIaturantsici izieti 
Turistične poslovalnice so 

že pripravile programe leto
vanj na Jadranski obali v ta
ko imenovani posezoni. 

Predvsem ima veliko dela 
Center za mladinski turizem. 

saj se v začetku septembra 
pričnejo maturantski izleti ve
čine celjskih srednjih šol. Med 
programi, ki smo jih spoznali, 
smo izdvojili predvsem pro
gram 6-dnevnega letovanja v 
Makarski. Program zajema po
vratno vozovnico z vlakom do 
Splita in iz Splita z avtobusom 
do Makarske in usluge polne
ga penziona v Letovišču Savi
nja v Makarski. Med letova
njem lahko prebivate v dvopo
steljni kamp prikolici, cena te
ga penziona je 8.100.00 dinar
jev, ali v troposteljnih počitni
ških hišicah, za kar boste mo
rali odšteti 8.700,00 dinarjev. 

Odhod z vlakom iz Celja je 2. 
septembra ob 18.25 uri, povra-
tek pa 9. septembra ob 22. uri 
in 30 minut. 

GORAN OBREZ 

Dravinjsifi dom se predstavi 
Na m e d n a r o d n e m sejmu v 

Radgoni se bo letos od 23. do 
31. avgusta Dravinjski d o m 
iz Slovenskih Konjic pred
stavil s p rog ramom delovnih 
zaščitnih sredstev in orodja 
iz kooperaci j , ki j ih je mogo
če uporabljat i v kmeti js tvu. 

Dravinjski d o m redno so
deluje na tem in tudi na dru

gih sejmih, kot so na p r imer 
celjski, kranjski , beograjski 
in zagrebški . 

M P 

Hmezad Agrina Žalec 

. Komisija za delovna razmerja Hmezad Agrina Žalec 
Delovna skupnost skupnih služb 
objavlja prosta dela in naloge 

- saldakontiranje II 
2 izvajalca 

Poleg splošnih pogojev morajo kandidati izpolnjeva
ti še naslednje: 
- ekonomski tehnik 
- 2 leti ustreznih delovnih izkušenj 
- poskusno delo 2 meseca 

Kandidata bosta sklenila delovno razmerje za dolo
čen čas, nadomeščanje delavke za čas porodniške
ga dopusta in nadomeščanje delavke za čas bolni
škega dopusta. 

Kandidati naj vloge z dokazili o izpolnjevanju pogo
jev pošljejo v roku 8 dni od objave na naslov: 
Hmezad Agrina Žalec 
Kadrovska služba 
Celjska cesta 7 
63310 ŽALEC 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 15 dneh po izbiri. 

V nedeljo na Grašiio goro 
KUD Ivan Cankar v Ple-

šivcu bo tudi letos, zdaj že 
desetič, pripravilo srečanje 
narodno zabavnih ansam
blov in mal ih vokalnih sku
pin, ki bo v nedeljo, 18. av
gusta na travniku na vrhu 
Graške gore. 

Prejšnja leta je bila takšna 
prireditev vedno tretjo nede

ljo v juliju, zdaj pa so jo iz 
več razlogov prestavili v av
gust. Srečanje se bo začelo 
ob 14. uri, že od 12. ure dalje 
pa bodo iz Titovega Velenja 
z av tobusne postaje vsakih 
dvajset minu t vozili posebni 
avtobusi tiste, ki nimajo svo
jega prevoza. 

Organizator ima t r enu tno 
sedemnajs t prijavljenih sku

pin, med njirni zmagovalca 
občinstva iz Števerjana Ko-
gras iz Kungo te pri Maribo
ru, Dobje, Poljano nad Škof
je loko, Koroške Slovence iz 
Pl iberka, trio iz Laškega, 
Francija Ocvirka iz Sevnice, 
Gorski cevt iz T. Vejenja, 
Sušca iz Raven nad Šošta
njem, Gal iške fante iz Galici
je, ansambe l iz Dramelj ter 
voka lne skup ine iz Pirešice, 
Frankolova, Oplotnice, An
draža, Polzele, Zavodenj in 
Raven nad Šoštanjem. 

Čeprav gre samo za sreča
nje pa bodo že sedmič nagra
dili najboljši teks t na t emo 
slavne Graške gore v času 
med vojno in danes . Doslej 
so tako zbrali že 33 tekstov, 
ki j ih bodo kasneje verjetno 
tudi objavili, saj je med njimi 
m n o g o izredno zanimivih. 

Po k o n č a n e m srečanju, 
kjer pričakujejo okoli 8000 
gledalcev, bo za veselo raz
položenje poskrbel ansam
bel Fantje z vseh vetrov, kot 
j e povedal Alojz Klančnik. ki 
že dese t let ne vodi samo do
mačega ku l tu rnega druš tva 
pač pa je tudi p redsednik or
ganizacijskega odbora, kjer 
pri pr ipravi izmed 350 kraja
nov Plešivca sodeluje okoli 
150 domačinov . 

T. VRABL 

Še zadnje predtekmovanje 
harmonilcarjev 

V soboto j e bilo zadnje p r ed t ekmovan je za zlato 
ha rmon iko , ki j e po teka lo na vr tu hotela Kandija v 
Novem mes tu v organizaciji de lovne organizacije 
Krka, tozda zdravil išče in je letos prvič zajelo tudi 
harmonikar je na d ia tonični h a r m o n i k i iz Dolenjske. 
Udeležili pa so se ga tud i zamudn ik i iz d rug ih krajev. 

Skoraj pets toglava množica j e n a v d u š e n o spremljala 
nas tope 14 »frajtonerjev«, ki j ih je ocenjevala stro
kovna komisi ja v sestavi: Zd ravko Hr ibar in Bojan Arh 
iz Novega mes ta ter Vili Š u m e r z Ljubečne . 

Devet od nas topajočih se j ih je uvrst i lo v polfinalno 
tekmovanje . Po mnen ju s t rokovne komisi je in tudi po 
n a v d u š e n e m aplavzu sodeč, j e svoj nas top najuspeš
nejše zaključil Tine Lesjak iz Oplotnice , ki j e od 
dolenjskega organizatorja prejel posebno nagrado. 

S k u p n o se j e letos na vseh p red tekmovan j ih pred
stavilo 251 harmonikar jev , od kater ih se j ih je na polfi
nalno tekmovanje , ki bo 31. avgus ta na F ranko lovem, 
uvrstilo 64. 

Fina lno in zakl jučno t ekmovan je pa bo v nedeljo, 1. 
s ep tembra na Ljubečni . Ž.B. 

Kluli radioamaterjev Radeče 
Radio klub Milan Kos 

YU3DGA Radeče je bil usta
novljen leta 1972. Ob usta
novitvi sta bi la le dva ope
raterja, ki sta dotlej delala 
pod okriljem Radio kluba 

Laško, zdaj pa je članov že 
35, od tega 15 operaterjev z 
znanjem radiotelegrafije in 
radiotelefonije. 

Imajo 4 UKV postaje, eno 
KV postajo in 4 kl icne zna

ke: YU3TBB, YU3ASD, YU-
3AJD IN YU3DGA. Poseb
no zanimiv je zadnji, saj so 
pod istim znakom reševali 
Tita ob n a p a d u na Drvar. Ta
krat je bil Titov osebni ope
rater Bogdan Veljak, k i j e za
to postal tudi častni član ra-
deškega radiokluba in je 
mnogo pomagal pri delu, po
sebno z rad iokrožkom na os
novni šoli, kadar pa je le imel 
čas, je radioamater je spre
mljal na tekmovanja . Tu so 
dosegali lepe uspehe : drugo 
mes to na repub l i škem pr
venstvu, tretje mes to na tek
movanju mladih tehn ikov v 
repub l i škem merilu, večkrat 
pa so dosegali prva mesta 
posamezno in ek ipno v vseh 
kategorijah. Sodelovali so 
tudi pri vseh občinskih in re
publ išk ih akcijah N N N P , pri 
Titovi štafeti in številnih ma
njših akcijah. 

Za uspešno delo so ob le
tošnjem obč inskem prazni
ku prejeli Pr iznanje občine 
Laško 2. julij. 

K A R M E N KNAVS ^itnon Šmit pred »oknom v svet« 



SLG Celic pred novo gledališko sezono 
Širokemu krogu aloUalcov namenjena.umetniška ustanova 

Ansambel Slovenskega ljudskega 
gledal išča Celje pričenja čez teden 
dni z rednimi vajami, obnovi tvami in 
gostovanjem s Podeželanko v lju
bljanskih Križankah z rednim delom, 
ki so ga za dober mesec in pol preki
nile počitnice. 

Predlog repertoarja za gledališko se
zono 1985/86 pa je znan in potrjen že 
od 23. maja, ko gaje v razširjeni sestavi 
obravnaval delavski svet SLG Celje. 
Zasnovan je na izkušnjah, ki si jih je 
celjsko gledahšče pridobilo v svojem 
dosedanjem razvoju in iz teh izhodišč 
so izoblikovali nekaj načel, važnih 

predvsem že pri izbiri besedil s kateri
mi se nam bo gledališče predstavilo v 
por^^oč i sezoni. Repertoar za novo 
sezono je oblikovan z željo, da bodi 
dano dati igralcem kolikor mogoče ve
liko priložnosti, da pokažejo svojo kre
ativnost. Zato spored za sezono 1985/ 
86 vsebuje vse gledališke žanre. Preli
s t a m o ga! 

Chrištofer Fry: Gospa ne bo zgorela, 
je eno najznamenitejših del povojne 
angleške literature. Zgodba govori d 
ubežnem vojaku Mendipu in lepi ča
rovnici Jannet. Vojak hoče biti obe
šen, ker je obseden z gnusom do sveta, 
čarovnico čaka grmada. Ko odkrijeta 

ljubezen, odrešita drug drugega . . . To 
bo igra o pomladi, smrti in ljubezni. 
Režiser pa Dušan Mlakar. 

Celjsko gledališče ni nikoh pozablja
lo na najmlajše in mlade gledalce, za 
katere bo v novi sezoni uprizorilo Ple
šočega osUčka Erica Vosa, v režiji Bo
risa Kobala. Mnogi se te uspele pred
stave izpred dobrih dveh desetletij še 
spominjamo in prav gotovo bo pred
stava v novi preobleki všeč tudi zdajš
njemu mlademu rodu. Igrica govori o 
starcu Pepeju in njegovem čudežnem 
plešočem osličku, ki mu ga dva nepri
diprava ukradeta, da bi z njim služila 
po sejmih. A za starca in oslička se 
zavzameta zapeljivi dekleti, ki lopova 
spehata v poštenost. Srečen konec z 
zaroko obeta mladim urico sproščene 
zabave. 

Igre Georgesa Feydeaua, najbolj 
smešnega komediografa pozne meš
čanske dobe, so mnogi imenovali stro
ji za smeh. Pod površjem njihove ko
mike pa se skriva strupeno jedro. Ko
medija Bolha v ušesu sodi med avtor
jeve najbolje napisane tekste in pred
stavlja pravo mojstrovino dramske 
tehnike, hkrati pa ponuja izvajalcem 
zvrhano mero priložnosti za igralsko, 
komičarsko ekshibicijo. 

Samorastniki na odru celjskega gle-
dahšča, avtorja Ferija Lainščka bodo 
svobodna variacija na Prežihovo temo. 
Delo izrisuje usodo otrok Hudabivške 
Mete. Rod se razcepi v tiste, ki gospo
dujejo in v tiste, ki jih gospodujoči 
tlačijo in mučijo do izničenja. V razple
tu zgodbe se izničijo tudi tlačitelji. 

Tudi drama srbskega pisatelja Jova-
na Hrističa Savonarola in njegovi pri
jatelji bo odlikovala novo gledališko 
sezono. Življenjsko prepričljiva je. 
Svoje sporočilo posreduje skozi deja
nja zanimivih ljudi, ki se nikoli ne 
sprevržejo v zgolj besednike idej, tem
več jih poganja močan vzgonski veter 
strasti, čustev in nagonov. 

Veličine pisatelja Henrika Ibsna ni 
mogoče zanikati, saj je ustvaril enkrat
no podobo evropske družbe v 19. sto
letju in nepregledno veličino likov. 
Ker so v SLG Celje menili, da je po
trebno iz njegovega velikanskega opu
sa za naše potrebe poiskati predvsem 
tistega Ibsna, ki je za »vse čase«, so 
izbrali njegovo predzadnje delo Grad
benik Solness. To je tragedijo nespora
zumov med generacijami, portret sta
rajočega se ustvarjalca. Monumenta-
len in natančen, neobremenjen s tisti
mi naturalističnimi podrobnostmi, ki 
nekatera druga Ibsnova dela odevajo z 
neke vrste patino. 

MP 

Lepa pesem se sama poje 
Mnoge pesmi tir. Oustava Ipavca so ponaroilele 

v Šentjurju pri Celju se je pred 154 
leti, 10. avgusta, rodil skladatelj dr. 
Gustav Ipavec, 20. avgusta pa bo mi
nilo 77 let odkar je v domačem kraju 
tudi umrl. 

Njegov prijatelj Janko Barle je o 
njem napisal, da je bil zelo bogat v 
melodijah. Če ga je pesnik s svojimi 
besedami navdušil in osvojil, je hitro 
zložil napev. Rekel je: »Lepa pesem se 
sama poje,« Prav zato so naši skladate
lji tako radi segali po Prešernovih, 
Jenkovih in Gregorčičevih pesmih. Če 
je Gustav Ipavec dobil kako lepo pe
sem, so mu napevi prihajali tako hitro 
na dan, da večkrat ni vedel, za katere
ga od njih bi se odločil. 

Barletu je pravil: »Nobena pesem 
me ni tako mučila, kakor pesem kje so 
moje rožice. Za to lepo Orožnovo pe

sem sem imel gotovo sto napevov, pa 
se mi noben ni zdel pravi. Nekega zim
skega popoldneva sem bil pokhcan k 
bolniku onkraj Ponikve. Ko sem prišel 
domov, je bila noč in mrzlo je bilo, zato 
mi je bilo prav ugodno, ko sem stopil v 
svojo toplo sobo. Po večerji sem sedel 
h klavirju, začel sem igrati in naenkrat 
s e j e pesem sama napravila. Igral sem-
jo še enkrat in jo nato takoj napisal. 
Nato sem poklical ženko in ji rekel: 
»Zdaj pa poslušaj, to je moja najlepša 
pesem!« Igral sem jo enkrat, dvakrat, 
trikrat in nato je ona zapela prvo kiti
co. Začela je peti tudi drugo, pa je ni 
končala, ker so jo oblile solze - in me
ne tudi.« 

Gotovo ni Slovenca, ki bi mu ne bila 
znana pesem Slovenec sem. Zanimivo 
je, kako je Ipavec to pesem zložil. Ko 
je neke nedelje šel od maše, je za njim 
prihitel učitelj Vučnik in mu dejal: 
»Gospod doktor, to bo pa nekaj za 
vas!« Dal mu je Gomilščkovo pesem 
Slovenec sem. Odlično je poznal Gu-
stavovo naravo, kajti čez četrt ure je 
bila pesem že zložena in napisana. Ipa
vec je zadel pravo struno, zato je pe
sem slehernemu ugajala in se je hitro 
razširila. 

Mnoge pesmi, ki jih je skomponiral 
Gustav Ipavec, so ponarodele. Pesnik 
Anton Aškerc je zato v nekrologu, ki je 
vklesan na nagrobniku, dejal: »Smrt le 
telo je tvoje strla, a pesem tvoja sladka 
ni umrla. Z njo vred med nami danes 
še živiš.« 

ERNEST REČNIK 

13. Teden domačega 
nima 

Retrospektiva slovenske 
nimske ustvarjalnosti ob 40-
letnici slovenskega filma 

Celje, 12. do 18. avgusta 
Kino Union, ob 20. uri 

3. Teden 
slovenskega nima 

četrtek, 15. 8. 

Bele trave 
Režija: Boštjan Hladnik, 

1976. Igrajo: Radko Polič. Mi
lena Zupančič, Dare Ulaga, 
Marjeta Gregorač. Marija Ben-
ko, Stevo Zigon, Janez Ber-
mež, Joško Lukež, Arnold To
vornik, Bert Sotlar, Janez Al
breht in drugi. 

Petek, 16. 8. 

Ubij me nežno 
Režija: Boštjan Hladnik, 

1979. Igrajo: Duša Počkaj, Mi-
randa Zaharija, Marina Ur
bane, Janez Starina, Igor Sa-
mobor. Vida Levstik, Maks 
Furjan. Sergej Pobegajlo in 
drugi. 

Sobota, 17. 8. 

Nasvidenje v naslednji vojni 
Režija: Živojin Pavlovič, 

1980. Igrajo: Metod Pevec, 
Hans Cristian Blech, Boris 
Juh, Milan Puzič, Tanja Pober-
žnik, Ivo Ban, Jožica Avbelj, 
Janez Starina. Barbara Lev
stik, Zvone Hribar, Jože Hor-
vat in drugi. 

Nedelja, 18. 8. 

Dih 
Režija: Božo Šprajc, 1983. 

Igrajo: Draga Potočnjak, Ivo 
Ban. Milena Zupančič. Faruk 
Begolli. Zvone Hribar, Polde 
Bibič in drugi. 

Na izpitu le naš odnos 
do kulturne dediščine 

Predlog samoupravnega sporazu
ma o združevanju sredstev za izgrad
njo zgodovinskega arhiva v Celju je v 
teh poletnih dneh gotovo dokument, 
ki po mnogih letih bolj ali manj argu
mentiranih razprav zasluži posebno 
pozornost. Zgodovinski arhiv, ki že 
leta nazaj bojuje svojo doslej izgu
bljeno bitko za primerne prostore pa 
vendarle opravlja izjemno pomem
bno nalogo varovanja arhivske de
diščine za 14 občin celjskega, posav
skega in zasavskega območja, bo z 
sporazumom, če ga bodo, kot upamo, 
občine ne samo sprejele temveč tudi 
v prihodnjih letih realizirale, lahko 
svoje pos lanstvo opravljal tako, kot 
mu to nalaga zakon, še bolj pa zavest 
o tem, da o dogajanju našega časa 
pust imo primerno dokumentacijo tu
di naš im vnukom in pravnukom. 

Sedanje razmere, v katerih zgodo
vinski arhiv deluje, so več kot nepri
merne. Kletni prostori Prothatzyjeve-
ga dvorca so že davno pretesni, zato 
večina zelo pomembnega gradiva osta
ja pri avtorjih, ki pa nimajo niti pri
mernih prostorov, niti vedno dovolj 
usposobljenosti za primerno ravnanje 
z arhivskim gradivom. Pri tem sploh 
ne omenjamo gradiva, ki naj bi ga Av
strija po meddržavni pogodbi vračala 
Jugoslaviji, in katerega del pripada tu
di Celju oziroma prostoru, ki ga zgodo
vinski arhiv pokriva. 

Vse dosedanje variante temelječe 
bolj na razmišljanju o tem, kam pač 
arhiv spraviti, ne pa mu omogočiti 
normalno hrambo in strokovno delo
vanje, so se vendarle izkazale le kot 
neustrezna razmišljanja. Spomnimo se 
samo spodnjega gradu, Joštovega mli
na, novega Celja in ne nazadnje celo 
Topolšice. Sporazum, ki ga v teh dneh 
po strokovni obdelavi obravnavajo iz
vršni sveti in ki bo v jesenskem času 
predložen občinskim skupščinam, je 
ubral najracionalnejšo in predvsem 
dolgoročno pot razreševanja proble
ma. Gre za novo gradnjo, ki bi morala 
biti končana do leta 1991, s tem da se 
že letos nameni iz treh osnovnih virov 
in sicer iz proračuna občin, sredstev 
kulturnih skupnosti in seveda največji 
del iz sredstev organizacij združenega 
dela, znesek nekaj čez 37 milijonov, 
skupna investicija pa bo vredna skoraj 
667 milijonov dinarjev. Končni znesek 
zagotovo ni majhen, realno pa je priča
kovati, da se bo do zaključka izgradnje 
vsaj po sedanjih trendih še povečal. 

Res pa je tudi to, kar bi moralo pri 
sklenitvi sporazuma predvsem pa o 
njegovi realizaciji odločilno vplivati da 
dediščine tudi v arhivih nimamo zara
di turistične parole, »da Slovenije ni
smo dobili od dedov v dar, ampak da 
so nam jo v hrambo zaupali vnuki.« 

BORIS ROSINA 

PRIREDITVE 
Zdravilišče Rogaška Slatina 

v dvorani Zdraviliškega doma bo danes ob pol deve
tih zvečer koncert Zdraviliškega orkestra, v torek, 20. 
avgusta se bo v zdraviliški dvorani predstavila fol
klorna skupina Bratstvo in enotnost iz Subotice ^jugo
slovanskimi pesmimi in plesi, prihodnji četrtek, 22. 
avgusta pa bo v dvorani zdraviUškega doma koncert 
Ljubljanskega okteta. Tudi prireditve v prihodnjem 
tednu se bodo pričele ob pol devetih zvečer. 

Cerkev pri Križu v Rogaški Slatini 
Jutri zvečer bo v cerkvi pri Križu v Rogaški Slatini 

vokalno orgelski koncert Huberta Berganta in Sama 
Vremška. Koncert se bo pričel ob pol devetih. 

Razstavni salon Rogaška Slatina 
v Razstavnem salonu jc odprta razstava likovne pro

dukcije slikarja in grafika specialista Karla Plemeni-
taša. Razstavo si lahko ogledate do četrtka, 22. avgusta. 

Klub kuiturnih delavcev Ivan Cankar 
Celje 

v klubu kulturnih delavcev Ivan Cankar na Tomši
čevem trgu bo jutri že enajsti petkov klubski večer. S 
svojimi deli se bo predstavil akademski slikar Konrad 
Topolovec iz Celja, ob otvoritvi pa boste lahko prisluh-
nih tudi krajšemu glasbenemu programu. Razstavo 
slik si bo moč ogledati vsak petek od 16. ure dalje in ob 
sobotah od 10. do 12. ure vse do 6. septembra. 

Letno gledališče Griže 
v letnem gledališču v Grižah bo jutri zvečer ob 20. 

uri premiera Jurčič-Kersnikovih Rokovnjačev, ki jih 
bo uprizorila dramska družina Delavsko prosvetnega 
društva Svoboda Griže. Po predstavi bo zabavna prire
ditev Rokovnjaška noč. 

Likovni salon Celje 
v Likovnem salonu v Celju je odprta razstava z 

naslovom Podobe novega nemškega slikarstva v risbi. 
S svojimi deli se predstavlja devet avtorjev, razstava 
pa bo odprta do 24. avgusta. 

Piešivec nad Titovim Velenjem 
v nedeljo, 18. avgusta se bo ob 14. uri pričelo na Graški 
gori Srečanje narodno zabavnih ansamblov in maUh 
vokalnih skupin. 

Zdravilišče Dobrna 
v avli hotela Dobrna si lahko ogledate razstavo 

likovnih del akademskega slikarja prof. Franca Kosca. 
Razstava bo odprta do 31. avgusta. 

Muzej revolucije Celje 
v spodnjih razstavnih prostorih muzeja revolucije je 

odprta razstava, ki so jo pripravih ob 50-letnici Zleta 
Svobod, ogledate pa si lahko tudi spominsko sobo 
Franca Leskoška-Luke. Razstava bo odprta do 30. sep
tembra. 

DO ZOŠ Celje 
TOZD OŠ XIV. divizije DOBRNA 

Komisija za delovna razmerja razpisuje prosta dela 
in naloge 

UČITELJA MA-FI, PRU 
za nedoločen čas s pričetkom 1, 9. 1985 

Prijave pošljite v osmih dneh po objavi razpisa. 

Zavod Golovec organizira v soboto, 
24. avgusta in nato vsal<o soboto in 
nedeljo ob 8. uri na tenišl<ih igriščih 
Golovca vikend turnirje v parih 
oziroma posameznikov. 

Prijave sprejema varnostnik zavoda, 
telefon 33-098. 

Rekreativno igranje tenisa, balinanje 
vsak dan od 8. do 20. ure. Rezervacije 
igrišča in sposoja rekvizitov pri 
varnostniku zavoda. 

Vabljeni! 



V Črešniicah spet razvilajo turizem 
staro zlilanico Je Unior Iztrgal pozabi 

trešnj ic , kraja nad Fran-
l^olovim, se prav gotovo 
j,olj spominjajo nekol iko 
starejši Celjani in okoliča
ni, saj so bile s s tarodavno 
zidanico nekdaj pribljublje-
na izletniška točka. Skoraj 
200 let stari objekt, od ko
der se prišleku ponuja sli-
liovit pogled na vas ico 
Črešnjice in seže preko šte
vilnih vinogradov vse tja 
do Celja in Savinjskih Alp, 
je dolgo menjaval lastnike 
in vse bolj ga je najedal zob 
časa. 

Nato se je zanj zavzel Uni
or. ga temeljito obnovil in z 
njim obogatil turistično po
nudbo v sklopu RTC Unior. 

Turistično društvo Fran-
kolovo ga je namreč dalo v 
najem za pol stoletja in v po
mladnih in poletnih mesecih 
je zdaj na Črešnjicah spet ži
vahno. 

Lepo urejena cesta z vidni
mi oznakami vodi na višino 
800 metrov, kjr je tudi dovolj 
velik parkirni prostor. V pre
novljeni zidanici so gostom 
na voljo tri restavracijske so
be: ena s 30 sedeži, kmečka 
in prehodna soba in prostor
na terasa, kjer so turistični 
delavci uredili roštilj, da si 
lahko gostje sami pripravlja
jo jedi z žara. Velik ključ pa 
odpira težka lesena vrata, ki 
vodijo v klet, kjer obiskoval
ci pokušajo domače vino iz 
sodov ali pa se hladijo v vi-
noteki. 

Domačnost, mir in lepota, 
okusne specialitete domače 
kuhmje, glasba in pikniki 
navdušujejo zlasti tuje goste, 
za katere pri RTC Unior pri

pravljajo piknike, in jih pri
čakajo v pohorski noši z do
mačim borovničevcem. Pod 
zidanico so na novo zasadili 
tisoč trsov, s katerih bodo v 
jeseni gostje zobali grozdje 
po mili volji, odtrgali kakšno 
sočno jabolko, ali pa se od
pravili iskat gozdnih sadežev 
in gob tja pod Konjiško goro. 

Želja Uniorjevih turistič
nih delavcev je tudi, da bi se 
še bolj povezali z bližnjimi 
kmeti, ki naj bi izletnikom in 
turistom odprli tudi svoja 
vrata in jim ponudili kislo 
mleko, domači kruh ali klo
base. 

Crešnjice torej spet dobi
vajo svoj nekdanji sloves, 
obkrožene z zgodovinskimi 
znamenitostmi in naravnimi 
lepotami pa bržčas zlepa ne 
bodo več samevale. Tako za
gotavljajo tudi v Uniorju. 

MATEJA PODJED 

Kamp v Podčetrtifu vabi tujce 
Manj stroškov z novim načinom ogrevanja 

Med letošnjimi polletni
mi izgubarji v občini Šmar
je pri Jelšah je tudi tozd 
Atomske toplice Podčetr
tek. Izgubo v višini dobrih 
devet mil i jonov dinarjev 
pripisujejo zlasti izredne
mu povišanju stroškov, 
predvsem reprodukcijske
mu materialu in energiji. 

Sicer pa so v Atomskih to
plicah danes že bolj optimi
stično razpoloženi. Sedem

mesečni rezultati poslovanja 
so namreč takšni, da obetajo 
pokritje izgube in nadaljnje 
uspešnejše poslovanje. 

V Podčetrtku so zadovolj
ni z letošnjim obiskom 
Atomskih toplic. Število no
čitev je v primerjavi z lan
skim polletjem višje za 5 od
stotkov, kar za 57 odstotkov 
pa je povečan obisk gostov iz 
tujine. Zlasti je poskočilo za
nimanje za kamp, ki je letos 
dograjen in sodobno opre
mljen. Tako so letos v prvem 
polletju zabeležili več noči
tev tujcev kot lani vse leto. 

V Atomskih toplicah ne
nehno posodabljajo objekte, 
naložba, ki je v teku, pa obe
ta, da bodo odslej precej 
manj odvisni od naraščajo
čih stroškov. Gre za prihra
nek energije z novim siste
mom ogrevanja hotelskih 
objektov s termalno vodo. Z 
novim ogrevanjem bodo pri
čeli že jeseni. Vrednost te na
ložbe je 65 milijonov dinar
jev, izračun pa je pokazal, da 
se bo že po treh letih bogato 
obrestovala. 

M. AGREŽ 

TurisUčni teden 
v Titovem Veienju 

Te dni bo v Ti tovem Vele
nju potekal Turistični te
den, ki bo nedvomno priteg

nil vel iko obiskovalcev. 
Prireditev bo potekala po 
naslednjem programu. 

V soboto, 17. avgusta vas 
bodo ob Velenjskem jezeru 
zabavali Zdravko Čolič in 
Savinjskih 7. Prireditev se 
bo začela ob 20. uri. V nede
ljo, 18. avgusta ob 14. uri bo 
na Graški gori srečanje na
rodno zabavnih ansamblov 
in malih vokalnih skupin. V 
ponedeljek. 19. avgusta bo v 
Hotelu Paka ob 9. uri okro
gla miza na temo: turistična 
ponudba kraja. V četrtek, 22. 
avgusta, bo ob 19.30 uri pev
ski zabavni večer, prizorišče 
bo Atrij velenjskega gradu. 
V petek, 23. avgusta bo v 
Atriju KSC ob 9. uri razstava 
slaščičarskih izdelkov, ob 19. 
uri pa bo na vrtu hotela Paka 
nastopila plesna skupina, 
vmes pa boste lahko prisluh
nili glasbi. Istega dne pa se 
bo s pričetkom ob 19.30 uri v 
Atriju velenjskega gradu od
vijala Kitarska serenada. V 
soboto, 24. avgusta bo v RTC 
Trebeliško ob 19. uri Večer 
pod Lipco, ob 19.30 uri v 
Atriju velenjskega gradu Ki
tarska serenada in na terasi 
kopališča Vrtna diskoteka, s 
pričetkom ob 20. uri. 

Ves teden bodo v Resta
vraciji Nama stregli sloven
ske narodne jedi, v Hotelu 
Paka lahko naročite kunčje 
specialitete in v Restavraciji 
Merx jedi z roštilja in žara. 

GORAN OBREZ 

V Žalcu, Preboldu in Celju bolje 
Komisija Medobčinske gospodarske zbornice Celje za ocenje

vanje gostinskih obratov, ki je imela pred dvema tednoma pri 
ocenjevanju obratov enega najslabših dni, je prejšnji teden obi
skala hotele v Žalcu, Preboldu, in Celju. Zvezdic tokrat ni bilo 
potrebno jemati, saj so v žalskem Rubinu, hotelu Prebold ter 
celjski Evropi in Celei našli urejene lokale. Presenečeni so bili v 
Žalcu, kjer se bodo morali za boljšo in pestrejšo ponudbo še 
tniditi, vendar so pod novim vodstvom kvaliteto uslug, odnos 
do živil in strežbe že precej izboljšali. Tudi hotelu Prebold razen 
slabega prezračevanja ni bilo kaj očitati. V Evropi bistvenih 
Pripomb ni bilo, v Celei pa so morali upravljalce opozoriti le na 
prašen predprostor pred restavracijo in sanitarijami. 

R.P. 

Dom na Šmohorju z novim osltrbnilcom 
Po tem ko so na Planinskem domu na Šmohorju dolgo časa imeli probleme, ker niso mogli n^ti 

Oskrbnika, kaže, da so ta problem vendarle uspeli rešiti. Pred dobrimi štirimi meseci so namreč 
dobili novega oskrbnika Vitka Matka iz Laškega, ki seje v delo dobro vživel. Sam pravi, da med 
^^dnom nima veliko dela, saj je obiskovalcev malo, zato pa ga je toliko več ob koncu tedna, ko 
Prihajajo izletniki pa tudi izletniki, ki opravljajo Zasavsko transverzalo. Dom na Šmohorju je 
°dprt vsak dan, razen ob četrtkih, pa tudi takrat si Vitko vzame čas, če se kakšen izletnik hoče 
okrepčati. Vitko pravi, da na Šmohorju predvsem manjka družabnih prireditev in če bi v 
sodelovanju s Planinskim društvom uspeli to napako odpraviti, bi nedvomno lahko pritegnili še 

gostov. Seveda pa bi bilo potrebno obnoviti tudi cesto, ki je zelo slabo vzdrževana in 
Predstavlja resen problem izletnikom. VLADO MAROT 

Komisija za medsebojna delovna razmerja 

Obrtnega podjetja 
»OBUTEV« Celje 

RAZPISUJE 
prosta dela in naloge 

- vzdrževalec - kurjač 
za nedoločen čas. 

Pogoji: 
KV ključavničar ali električar ter izpit iz upravljanja 
parnih kotlov 

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandi
dati pošljejo v 8 dneh po objavi na naslov Obrtno 
podjetje »OBUTEV« Celje Teharska c. 33. 

LIBELA CELJE, Industrija tehtnic 
in finomehanike 

Komisija za delovna razmerja DSSS na osnovi 
Pravilnika o delovnih razmerjih delavcev DSSS in 
Pravilnika o razvidu del in nalog 
OBJAVLJA 
prosta dela in naloge 

Vodenje (urejanje) kartoteke kupcev 

Poleg splošnih zakonskih pogojev morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje: 
- da imajo srednjo izobrazbo ekonomske ali druge 
ustrezne smeri, 
- 18 mesecev delovnih izkušenj pri podobnih delih 
in nalogah, 
- odslužen vojaški rok. 

Za opravljanje zgoraj navedenih del in nalog združu
jemo delo za nedoločen čas s polnim delovnim 
časom. 

Pisne vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošlji
te na naslov: LIBELA CELJE, Opekarniška 2, 63000 
CELJE, Kadrovska služba v 8 dneh po objavi. 

Kandidati bodo o izboru pisno obveščeni v roku 8 
dni po sklepu KDR. 

kovinotehna 
CELJE 
razpisuje 

licitacijo 
spodaj navedenih osn. sredstev in inventarja: 

- 2 avtomata za tople In hladne napitke izkl. cena 
60.000,00 
- 2 avtomata za tople in hladne napitke izkl. cena 
70.000,00 
- 1 kotel RP 50 lit. izkl. cena 40.000,00 
- 1 pult RP dolž. 2,8 m Izkl. cena 30.000,00 
- 1 knjižni stroj Ascota izkl. cena 500,00 
- več delov rabljene pisarniške opreme in inven
tarja, 
- več tehničnega materiala kot: ležaji, puške, 
rezkarji, rast. panoji z orodjem, bati za viličarje, 
regularni ventili, vrtalna glava, stroji za rez. azbe
stnih plošč in dr. črpaljke, razdel. za toplovode in 
vodovode, razna stikala in podb. material za obrtni
štvo. Našteti material še ni bil v uporabi. 

Licitacija bo v soboto dne 24. 8.1985 s pričetkom ob 
8,00 uri na Mariborski 17 (ob Veselovi ul.) 

Za predmete nad 5.000,00 din je pred pričetkom 
dražbe položiti kavcijo v višini 10% izkl. cene. 

Ogled za prodajo predvidenih predmetov je mogoč 
dan pred dražbo od 9,00 do 12,00 ure. 

Prodaja se vrši po načelu - videno-kupljeno! Kuplje
no blago se mora odstraniti še istega dne. 

Podrobnejše informacije dobe interesenti pri licita-
cijski komisiji oz. na odd. osn, sredstev int, 780. 

Licitacijska komisija 



Hmelja bo letos za 15 odstotkov manj 
y Sloveniji smo lani pridelal» UU79 ton hmelja 

Pravijo, da je bila lani re
kordna letina tudi po hek
tarskih donosih. Letos so 
hmeljskim površinam na
menil i 20 hektarov površin 
več, kljub temu pa bo hme
lja za deset do petnajst od
stotkov manj kot lani. O le
tošnji hmeljski letini smo 
se pogovarjali s predsedni
kom izvrši lnega odbora Po
s lovne skupnosti za hme
ljarstvo Slovenije, Jožetom 
Breznikom. 

Kje so vzroki za manjšo le
tino? 

J. Breznik: »Glavni vzroki 
so seveda v neugodn ih vre
mensk ih razmerah, saj ve
mo, da so bile junija izredno 
nizke t empera tu re , ki so za
virale normalno rast hmelja, 
julija pa j e rast hmelja zavi
rala velika vročina, povrhu 
vsega pa tudi ni bilo dežja, ki 
bi bil nujno pot reben . Vse to 
se še posebej pozna pri sorti 
Golding in pr idelek te sorte 
bo zna tna manjši od lansko
letnega.« 

Dobršen del s lovenskega 
hmelja izvozimo na tuja tr
žišča. Koliko hmelja boste 
izvozili letos? 

J. Breznik: »Tri četr t ine le
tošnjega pr idelka hmelja bo

mo izvozili izključno na kon
vert ibi lna področja. Računa
mo, da bomo okrog 2800 ton 
hmelja prodali v zahodno
evropske države. Združene 
države Amerike , v Avstralijo 
in na J a p o n s k o . Moram pa 
reči, da t renutn i položaj na 
sve tovnem trgu ni najbolj 
ugoden , saj je ponudba pre
cej večja od povpraševanja. 
Cene na sve tovnem trgu pa
dajo. Na sve tovnem kongre
su hmeljarjev, prejšnji teden 
na Čehoslovaškem, smo 
ugotovili , da po hmelju ni 
nobenega bis tvenega pov
praševanja in da ceno niso 
s t imulat ivne za hmeljarje. 
Trgovci in pivovarji zahteva
jo izredno kakovost in veči
na hmeljarjev meni , da pogo
jem, ki j ih postavljajo, ne bo 
mogoče ustreči.« 

Ob tem je verjetno še sre
ča, da imate s lovenski hme
ljarji zagotovljeno ceno s 
tako imenovano predproda-
jo, oziroma prodajo za ne
kaj let n a p r e j . . . 

J. Breznik: »Na ta račun 
dosegamo še kar ugodne ce
ne za naš hmel j . Dobršen del 
letošnjega letnika hmelja in 
hmelja, ki ga bomo pridelali 
v naslednj ih letih smo že 

prodali , oziroma sklenili tudi 
pogodbe o cenah.« 

Omenili ste že izredno 
ostre kriterije glede kako
vosti hmelja. Slovenski in 
še zlasti savinjski hmelj , je 
znan po kakovost i . Kakšna 
so prizadevanja za še boljšo 
kakovost? 

J. Breznik: »Svetovna tr
govina meri kakovos t z dve
ma b is tvenima e lementoma. 
Najprej j e t reba omeni t i t ako 
imenovane a romat ične sor
te, ki so t r enu tno bolje plača
ne kot sorte z visokim od
s to tkom alfa smol, na dru

gem mes tu pa je t reba ome
niti kakovost , ki jo hmeljarji 
dosežemo med proizvodnjo, 
pri čemer igrata glavno vlo
go pravilno obiranje in pra
vilno sušenje hmelja. Paziti 
je t reba, da v hmelju ni pri
mesi kot so peclji in listje in 
pa da hmelj ni s t rupen. Po
m e m b n o je vedeti tudi to, da 
v svetu odkupujejo hmelj po 
sortah, kar pomeni , da mora
jo biti le te čiste, oziroma da 
hmelj različnih sort med sa
bo ni pomešan.« 

Hmeljarji tožijo, da od 
vseh v celotni verigi dobijo 
še n a j m a n j . . . 

J. Breznik: »Hmeljarjem 
zares os tane bolj malo. Cene 
reprodukci jskih mater ia lov 
naraščajo hitreje od cen 
hmelja. P rob lem so tudi 
obresti , ki v letu dni poveča
jo s t roške pridelave vsaj za 
šes tdeset odstotkov. 

Ob koncu zapišimo še to, 
da so na sve tovnem kongre
su hmeljarjev v Nitri na Slo
vaškem podelili red viteza 
hmeljars tva prve stopnje 
S t a n k u Zupancu iz Gotovelj , 
red d ruge stopnje pa upoko
j e n e m u sekretarju pos lovne 
skupnos t i Vinku Mulanu.« 

J A N E Z V E D E N I K 

Priznanja iimeijarjem 
za visoice prideiiie 

Ob 23. D n e v u s lovenskih hmeljarjev so v Žalcu 
podel ih tud i p o s e b n a priznanja zas lužnim prideloval
cem zelenega zlata za l ansko le tno letino. Za sorto Gol
ding je prvo nagrado prejel Ivan Ribič iz Zgornj ih Roj, 
ki j e pridelal 2380 k i logramov na hektar , d rugo mes to 
j e osvojil Viki Gajšek iz Drešnje vasi z 2300 ki logrami 
na hektar , tretje pa Jože P u n c e r iz Spodnj ih Gorč z 
2295 ki logrami hmel ja na hektar . Pr i sorti Atlas je prvo 
mes to osvojil F ranc Sopo tn ik iz Šešč z 2141 ki logrami 
hmelja na hektar , d rugo mes to Jože J u r a k iz Sešč z 
2112 ki logrami na hek t a r in tretje mes to Ivan Povše , ki 
j e pridelal 1993 k i logramov hmelja na hektar . P rvo 
mes to pri sorti Aurora j e prejel F ranc Breznik iz Pod
loga z 3130 k i logrami na hektar , d rugo mes to Jože 
Povše iz Podloga s 3044 ki logrami na hek ta r in tretje 
mes to Jože P u n c e r iz Spodnj ih Gorč, ki j e na hek ta r 
pridelal 3036 k i logramov hmelja. Kolekt ivne nagrade 
so prejeli H m e z a d tozd Pe t rovče P E Drešinja vas za 
doseženih 2256 k i logramov hmelja na hek ta r in Slove-
nijavino Je ruza l em Ormož za 2098 k i logramov na hek
tar. Pr i Inš t i tu tu za p ivovars tvo in hmel jars tvo Žalec 
ugotavljajo, da so povprečn i pr idelki na hek ta r dobri , 
da j e dobra tud i k e m i č n a kakovos t , žal pa se pojavlja 
vse več n a p a k pri obiranju in sušenju, kar znižuje 
kakovos t hmelja in seveda tudj ceno na svetovnih 
trgih. Na sobotni s lovesnost i v Žalcu so podeli l i tud i 
priznanja 24 u s p e š n i m hmeljar jem. 

J A N E Z V E D E N I K 

Odicupili bodo 100 ton Icumaric 
Pri Hmezadovi kmet i j sk i zadrugi Savinjska dol ina bodo 

letos odkupi l i več kot 100 ton k u m a r i c za Eto iz Kamnika . 
Kdaj so pričeli z o d k u p o m in kako poteka , n a m je vodja 
o d k u p a KZ Savinjska dol ina Ivan Farčn ik povedal : »Konec 
julija smo pričeli z o d k u p o m . Sprva j e kazalo, da bo suša 
pobrala ves pr idelek. Zadnje deževje pa j e t ako pr ipomoglo , 
da bo letošnja let ina k u m a r i c srednja. O d k u p u j e m o j ih pri 
temel jnih zadružnih organizacijah, p o g o d b e pa i m a m o z 
okrog 30 pridelovalci . Za k i logram k u m a r i c prve vrs te dobi 
(dolge morajo biti do 12 cm) proizvajalec 60 din, za d r u g o 
vrsto 45 in za tretjo 15 d in za kilogram.« 

Poleg k u m a r i c pa bodo sedaj pričeU tud i z o d k u p o m 
krompirja , ki ga naj bi odkupi l i prav t ako sto ton in zelja, ki 
pa ga bodo odkupi l i kar t isoč ton. 

Na sliki: Po lde Vrečar iz Ločice pri nabiranju kumar ic . 
T O N E TAVČAR 

Makedonski kmetje na obisku 
v soboto in nedeljo, ko so 

v Savinjski dolini praznovali 
Dan hmeljarjev, so bili m e d 
gosti tudi kmetje iz Trkanja 
v občini Kočani iz Makedo
nije. Bilo j ih je 54, bili pa so 
gostje posameznih kmetov , 
ki so j im tako vrnili gosto
l jubnost za takrat , ko so bili 
oni v Makedonij i . 

Makedonsk i kmet je so bili 
na vseh pr i redi tvah, ogledali 
so si znameni tos t i Savinjske 
doline, med vsem pa j ih j e 
najbolj prevzel hmel j . Gost i 
in gostitelji so si imeli veliko 
povedat i , saj je med goje

njem riža, ki je njihova glav
na kul tura in hmel jem mno
go zanimivih razlik. Pripra
vili so tud i špor tna tekmova
nja v šahu, malem nogome
tu, odbojki in metanju ka
menja. 

Gos te so sprejeli tudi pred
stavniki družbenopol i t ičnih 
organizacij občine in Hmeza-
da. Ob slovesu so se razšli 
bogatejši za prijateljstvo in 
številna spoznanja ter z 
obl jubami, da se bodo še sre
čali. 

TONE TAVČAR 

Delovna skupnost skupnih služb 
objavlja 
prosta dela in naloge 

1. VODJA FINANČNE SLUŽBE 
2. SALDAKONTIST KUPCEV 

Za opravljanje navedenih del in nalog se zahteva: 
pod 1. 
- višja šola ekonomske smeri in 2 leti delovnih izku
šenj 
- poskusno delo 3 mesece 
pod 2. 
- srednja ekonomska šola in 1 leto delovnih izku
šenj 
- poskusno delo 2 meseca 

Delovno razmerje združujemo za nedoločen čas s 
polnim delovnim časom. 

Pisne ponudbe z dokazili o izpolnjevanju objavljenih 
pogojev pošljite v 8 dneh po objavi na naslov: Kme
tijski kombinat Šentjur, splošna služba. 

Komisija za delovna razmeraja 
železniškega zdravstvenega doma Maribor 
objavlja 
prosta dela in naloge 

STOMATOLOGA za zobno 
ambulanto v Celju, Aškerčeva 1 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, mo
rajo kandidati izpolnjevati še naslednje pogoje: 
- da imajo končano Medicinsko fakulteto stomato
loške smeri. 
Prijavijo se lahko tudi tisti kandidati, ki še niso opra
vili stokovnega izpita. 
Delovno razmerje za opravljanje del in nalog stoma
tologa bo z izbranim kandidatom sklenjeno s 1/ 
10-1985, s polnim delovnim časom za nedoločen 
čas. 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazilom o 
izpolnjevanju pogoja v 8 dneh po objavi oglasa na 
naslov: Železniški zdravstveni dom Maribor, Kopitar
jeva 2/1. 
O izbiri bomo kandidate obvestili v 30 dneh. 
Zaželjeno je, da zainteresirani kandidati pridejo na 
razgovor k vodji enote v omenjeno ambulanto in se 
sami prepričajo o pogojih dela. 

LIK »SAVINJA« CELJE, n.sol.o., 
Mariborska 116, CELJE 

Delovna organizacija LIK »Savinja« Celje, TOZD za 
Energetiko in vzdrževanje 

vabi 
k sodelovanju, zaradi širitve energetskega objekta 
(kotlovnice) večje število delavcev, ki imajo veselje 
do upravljanja z energetskimi napravami, 
omogočeno jim je tudi izpopolnjevanje in 
usposabljanje ter napredovanje ob pridobitvi 
ustrezne prakse, za opravljanje naslednjih del in v| 
nalog: •••o-iq 

1. Upravljalec parnega kotla z ATK 
(usposabljanje) - 3 delavce 
Pogoj: 
- poklicna kovinarska šola (ključavničar) 
- eno leto ustreznih delovnih izkušenj 

2. Drobilec odpadkov - 2 delavca 
Pogoj; 
- končana osnovna šola 
- eno leto delovnih izkušenj 

Kandidati naj svoje pisne prijave z dokazili o izpol
njevanju pogojev, ki so določeni s tem oglasom, 
pošljejo v 15-ih dneh po objavi oglasa na naslov: LIK 
»Savinja« Celje, Mariborska 116, CELJE. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili najkasneje v 30-ih 
dneh po končanem zbiranju ponudb. 
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Gospodariti in razvijati se v daniii pogojili 
¥ Kmetijskem kombinatu Šentjur pri Celju, SOZD Merx Celje, ne JatJIkuJeJo, zavedajo se resnosti ekonomskega položaja 
In gradijo na lastnih močeh 

Kmetijstvo je v vedno težjem gospo-
darsliem položaju, argumentov za to je 
dovolj in jih ne bi ponavljal. Naj podčr
tam, da se pogoji gospodarjenja še zao
strujejo in da ni ter ne bo nobenih bi
stvenih sprememb na osnovi sklepov re
publiške skupščine. Gradimo na tem, da 
moramo gospodariti v pogojih kot so. 
Naš cilj je doseči nadpovprečne rezulta
te v panogi in temu je podrejena vsa 
naša aktivnost . Jadikovati se ne izpla
ča,« je bil odločen že na začetku daljšega 
pogovora glavni direktor KMETIJSKE
GA KOMBINATA Šentjur pri Celju, 
SOZD MERX CELJE, Stanko LESNIKA, 
in nadaljeval: 

»Pogoji gosodarjenja že vplivajo na dolo
čene s p r e m e m b e v praksi , ne glede na 
naše p lanske cilje in usmer i tve . Med temi 
s p r e m e m b a m i , ki so še sporne , so pred
vsem naslednje; 

- bis tveno je upade l interes za vlaganje 
v proizvodnjo. Tako lahko v nas lednjem 
obdobju pr ičakujemo le manjše naložbe 
(izjema je pr idobivanje zemljišč), ki bodo 
prispevale k odpravi ozkih grl v proizvod
nji, povečale p rodukt ivnos t , komplet i ra le 
predelovalne zmogljivosti ipd., manj pa 
bo naložb za povečano proizvodnjo. Kme
tijske organizacije in kmetje bomo na ta 
način skušali prebrodi t i sedanjo ekonom
sko krizo, dokler ponovno pomanjkanje 
kmet i jskih proizvodov ne bo s poveča
njem cen vplivalo na ekonomsk i položaj 
te panoge , 

- druga t endenca j e v ekstenziviranju 
proizvodnje. Pri t em žal ne gre le za 
zmanjševanje porabe krmi l ob večjem de
ležu domače k r m e a m p a k za manjšo pora
bo u m e t n i h gnojil in zaščitnih sredstev. 
Na manjšo intenzivnost proizvodnje vpli
vajo tako cene reprodukci j sk ih materi
alov kot visoke obrest i za obratni kapital , 

- razmere na t rgu narekujejo proizva
jalcem, da dosežemo trajnejše in kvalitet
nejše odnose s kupc i naš ih proizvodov. 
Menimo, d a j e t akšna usmer i tev koris tna, 
saj lahko pr ispeva k odpravi ali zmanjša
nju cikličnih nihanj na t rgu. 

Težave vzpodbujajo k 
pozitivnim premikom 

č e povzamem: sedanje zaostrene raz
mere bodo poleg težav prinesle tudi dolo
čene pozit ivne s p r e m e m b e , večjo produk
tivnost, pospešeno uvajanje znanstvenih 
dosežkov, spuščanje neren tab i lne proiz
vodnje, učvrs t i tev reproverig. To velja za 
proizvodnjo, ki bo ob enaki ali zmanjšani 
proizvodnji skušala nevtrahzirat i uč inke 
sedanje e k o n o m s k e polit ike. S stališča 
d ružbe (potrošnja) pa bo to prineslo tudi 
negat ivne rezultate, saj bo zmanjšana pro
izvodnja (ob izvozu) v krajšem času pov
zročila ponovno intenzivnejšo rast cen. 

Tudi v KK skušamo v sedanjih eko
n o m s k i h razmerah poiskat i pot, ki bo 
is točasno zagotovila obvladovanje t renut
nih e k o n o m s k i h težav v kmeti js tvu, poleg 
tega pa nam omogočila sk laden dolgoroč
ni razvoj: 

a) t r enu tno posvečamo največjo sk rb 
o b v l a d o v a n j u vseh v r s t s t r o škov oziro
ma doseganju boljšega dohodka . V t em 
okviru dajemo poseben pouda rek zmanj
ševanju vezave kapitala (zaloge), racional
ni uporab i repromater ia lov, boljši organi
zaciji dela in s t imula t ivnejšemu nagraje
vanju, ki naj spodbuja boljše delo, 

b) t rud imo se, da bi na različne nač ine 
p repreč i l i zman j ševan je i n t enz ivnos t i 
p ro izvodnje oz i roma zman j ševan ja s ta-
leža ž iv ine . V ta n a m e n smo, v okviru 
mater ia lnih možnost i , omogočili ugodnej 
še kredi te za privez telet in nabavo umet
nih gnojil. Tako ugotavl jamo, da se stalež 
živine kljub vsem ni b is tveno zmanjšal, 
dokaj ugodni pa so tudi indeksi rasti od
kupa pi tancev. To pa ne bo slučaj v na
slednjem obdobju, ko se bodo pokazale 
posledice sedanjega ekonomskega polo
žaja živinoreje. O d k u p mleka raste dokaj 
dobro . Žal (kljub regresiranju obrest i za 
kredite) pada obseg prodaje ume tn ih gno
jil, kar se bo poznalo de loma letos, še bolj 
pa pr ihodnje leto, 

c) s i s temat ično šir imo proizvodnjo, ki 
jo bo mogoče plasirati na tujem trgu (kun
ci, sadje), 

d) vedno bolj ugotavl jamo, da je po
t rebno zagotoviti kval i te tne in dolgoroč
ne povezave s kupci naših proizvodov. 
Čeprav ima Marx močno prodajno mrežo, 
kljub t emu ugotavljamo, da v regiji ne 
u s p e m o plasirati vseh proizvodov. To ve

lja p redvsem za meso , mleko, jabolka, jaj
ca. To bo prišlo do izraza še bolj sedaj, ko 
se bodo v okviru povezovanja obeh 
SOZD v regiji spreminjal i tudi blagovni 
tokovi. Zaradi tega smo si zadali nalogo, 
da se tesneje in dolgoročno povežemo še z 
drugimi po t resn imi središči ter si na ta 
način zagotovimo trajnejšo prodajo naših 
proizvodov. Razume se, da bo pri prodaji 
imel vedno večji delež tudi izvoz. 

e) klavnica, kot nosilec m e s n e predela
ve v SOZD Merx se t rudi , da bi s svojim 
delom prispevala k stabilnejši proizvod
nji in preskrb i z m e s o m in mesn imi izdel
ki. V ta n a m e n je glede na mater ia lne 
možnost i že vložila sredstva za povečeva
nje priveza telet za pitanje pri KK - TOK. 
Prav tako skuša s pokr ivanjem proizvod
nih s t roškov (TOK) prepreči t i likvidacijo 
iz začete proizvodnje prašičev. S skupno 
organizacijo izvoza živine (članic SOZD) 
skušamo v sicer zaostrenih pogojih izvoza 
doseči kar najugodnejše rezultate.« 

Klavnica za domači trg 
Da temeljito izkoriščajo vse možnost i za 

boljše delo, kaže p r imer TOZD Tran
sport, ki je bil pet let v izgubi, ob letoš
njem polletju pa že ima os tanek dohodka . 
Vzdušje v temeljni organizaciji s e j e s t em 
temeljito spremeni lo . Tu so dali glavni 
pouda rek t ranspor tn i in mehan ičn i dejav
nosti , poleg proizvodnje t rak torsk ih ka
bin, p roblem pa je v p l a smanu slednjih 
zaradi zastoja v prodaji š torskih traktor
jev. Na osnovi sugestije Štor so to proiz
vodnjo osvojih (trajalo je določeno ob
dobje, da so jo razvili serijsko), zdaj pa je 
nastopi l p rob lem prodaje. Ker pa imajo 
enake pogoje in ceno kot drugi , bodo s 
š torsko tovarno našli s k u p e n jezik, kar 
lahko ocenjujejo kot dober uspeh . 

Tudi k lavnica j e končno dobila svoje 
mes to : klanje in predelava za domač i trg v 
okviru surovine pro izvedene v SOZD 
Merx. Tako se celjska mesna industri ja -
za razliko od K K - usposabl ja p redvsem 
za izvoz. Pro izvodne kapac i te te so dobro 
zasedene, odl ično pa j e organizirana tudi 
prodaja v Celju, Ljubljani. . . 

Zalog ni bilo in j ih ni, dobra organizira
nost od proizvodnje do tržišča pa lahko 
pr inese stabilnost, ki jo zasledujejo. Teko
če poteka tudi vzporedno usposabljanje 
klavnice, ki vedno bolj posega na področ
je vzpodbujanja proizvodnje. 

Z uresničevanjem omenjenih uk repov 
so zagotovili tudi dobre rezultate v teme
ljni organizaciji kooperantov (TOK), saj 
se je v tem polletju o d k u p pi tancev glede 
na lansko enako obdobje povečal za 2470, 
o d k u p mleka pa za 14 odstotkov. 

Proizvodnja v temeljni organizaciji La
stna proizvodnja j e že dolgo celovito za
stavljena z dokaj visoko produkt ivnost jo , 
kar je posledica vlaganj in poslovnih 
usmer i tev v preteklost i . 

Temeljna organizacija trgovine deli 
usodo vse maloprodaje s tem, da je ta 
vrsta prodaje (repromaterial za kmet i jsko 
proizvodnjo) še v težjem položaju. 

P rav pa je, da n a m e n i m o nekaj več po
zornosti kunčjereji . 

Kunčjereja že prerašča v 
organizirano proizvodnjo 

v sredstvih javnega obveščanja je že 
bilo objavljenih več pr i spevkov o kunčje
reji v Merxu oziroma v Sloveniji. Vsi ti 
pr ispevki so prikazovali to proizvodnjo 
kot »poizkus« uvajanja nove, izključno iz
vozne proizvodnje. 

Pa^poglejmo, kaj je pokazal »poizkus« v 
KK Šentjur doslej. 

V KK so uresničevanje novega proiz
vodnega programa zastavili dokaj smelo. 
Sočasno so začeli z izgradnjo pet ih t ip
skih farm (po 200 samic) ter z eno adapta
cijo (ca. 150 samic). Te sorazmerno drage 
objekte so dokončal i sredi leta 1984 tako, 
da so vselili samice od 19. 7. 1984 pa do 21. 
9. 1984. Proizvodnja oziroma izvoz pitan
cev se je začela zadnje mesece leta 1984, 
polna proizvodnja pa šele v letu 1985. 

V pre točenem obdobju so morali obvla
dati številne tehnološke , veter inarske, or
ganizacijske in t ržne probleme. Prepriča
ni so, da so j ih relat ivno dobro , kljub te

m u pa j ih čaka še vrsta nalog, saj je kun
čjereja ena od tehnološko najzahtevnejših 
proizvodenj . 

Ko so uresničevali tekoče naloge, so 
hkrat i razmišljali tudi o dolgoročnem raz
voju. Spoznali so, da ima ta proizvodni 
p rogram perspekt ivo le, če ga bodo zasta
vili dovolj široko in celovito. Vsaka nedo
s lednost oziroma improvizacija bi gotovo 
pomeni la opust i tev te proizvodnje. 

V t em okviru so že uresničili naslednje: 
- z zavzetim tehnološk im delom ter ob 

izkušnjah drugih proizvajalcev (doma in v 
tujini) so reševali tehnološka in organiza
cijska vprašanja tako, da se v neka te r ih 
hlevih (ELKO) že približujejo rezul ta tom, 
ki j ih dosegajo drugje v svetu. Dobri re
zultati pri posameznih rejcih j im vlivajo 
upanje, d a j e ob dosledni tehnologiji mož
no povprečne rezultate še izboljšati. 

- P raksa je pokazala, d a j e to proizvod
njo možno najuspešneje organizirati pri 
zasebnih rejcih. Opt imalna velikost ene 
farme pa naj bi bila ca. 400 samic (ob 
is točasnem opremljanju z različnimi pri
pomočki : pranje kletk, silosi za krmila 
ipd.). 

- Spremljanje proizvodnih rezul tatov 
je potrdi lo bis tveno boljše rezultate EL
KO hibr ida pred itali janskim h ibr idom. 
Zato so se odločili, da bodo v bodoče 
naseljevali le E L K O hibrid. 

- Ker pomeni obnova osnovne črede 
zahtevno organizacijsko opravilo ter velik 
strošek, so se dogovorili z E m o n a inženi
r ingom o prevzemu proizvodnje p lemen
skih živali. S posebno pogodbo so uvelja
vili delitev dela tako, da prevzema E m o n a 
inženiring projektiranje farm, dobavo 
op reme ter izgradnjo objektov, KK pa 
proizvodnjo p lemensk ih živali, pitanje in 
izvoz, tehnologijo in ve ter inarsko zaščito. 
Na osnovi te deli tve dela so že naselili 
s tare starše (305 komadov) na farmi v Po
nikvi od kater ih pr ičakujemo letno ca. 
4700 p lemensk ih živali. Del teh živali b o 
do rabili sami za zamenjavo v lastnih far
mah, del j ih bodo usmeri l i za vseli tev v 
drug ih farmah v S R S , ko se bodo odločile 
za E L K O hibrid, del pa b o odkupi la Emo
na ter j ih skupaj z op remo plasirala na 
jugos lovanskem trgu. 

- V p rvem polletju letošnjega leta so iz 
5-ih farm že izvozili 20.588 k o m ali 
51.131 kg žive teže kuncev v Italijo. Ob 
spoznanju, da je skupen nas top na tujem 
t rgu lahko učinkovitejši se v skupen izvoz 
preko KK vključujejo tudi drugi rejci v 
S R S (Trebnje, Gorica itd). Računajo, da 
bodo letošnji plan izvoza presegli (120 t ž. 
t.), dočim lahko v letu 1986 realno priča
kujejo nad 200 t izvoza (žive teže). Ves 
izvoz poteka po ma loobmejnem režimu. 

Torej proizvodnja kuncev že prerašča iz 
eksper imen ta lne faze v organizirano pro
izvodnjo, ki bi lahko v bodoče pomeni la 
eno od možnost i zaposli tve in ustvarjanja 
dohodka , p redvsem na manjših kmeti jah. 

Razvoj je Jasno začrtan 
o bodočem razvoju pa je d i rektor 

STANKO L E S N I K A dejal: 
»Naše glavne razvojne usmer i tve so: 
- čimbolje izkoristiti že zgrajene proiz

vodne zmogljivosti. Proizvodnjo organizi
rati na višjem tehno loškem in organizacij
skem nivoju. 

- širiti proizvodnjo za izvoz (kunci, ob
nova sadovnjakov, ipd), 

- nadaljevati z usposabl janjem klavni
ce, kot edine predelovalne zmogljivosti. 
Še tesneje se povezati tako s proizvajalci 
živine kot s potrošniki (kupci), 

- usposobi t i voglajnsko dolino (ca. 
730 ha melioracij) ter s tem omogoči t i več
ji obseg živinorejske in poljedelske proiz
vodnje, 

- odpravljati negat ivne vplive na oko
lje (ekološki problemi) , 

- uvajati nove proizvode, ki bodo imeli 
zagotovljen p lasma doma ali v tujini. 

Največjo pozornost pa bomo posvetili 
večanju obsega proizvodnje v zasebnem 
sektorju, saj ima le-ta ca. 95"/o vseh ze
mljišč. Osnova za takšna prizadevanja 
mora biti v krepi tvi medsebojnega zaupa
nja med člani in njihovo organizacijo, ozi
roma v razvoju samoupravn ih odnosov. V 
takšnih pogojih, ki morajo biti povezani 
še z večjo stabilnostjo pogojev proizvod
nje, bo po t r ebno več s is temat ičnega stro
kovnega dela na vsaki kmetiji . Osnova za 
razvoj ne morejo biti le poli t ične usmeri 
tve a m p a k predvsem e k o n o m s k a merila 
oziroma interes«. 



Nove oblike kreditiranla 
Porast ilenarnega prometa LB - SB Celje, ekspozituri 
Šentjur 

v letošnjem prvem polletju se je glede 
na lansko leto v Ljubljanski banki -
Splošni banki Celje, v šentjurski ekspo
zituri, denarni promet povečal za več 
kot 100 odstotkov. Takšen porast gre 
pripisati predvsem večjemu zanimanju 
za vezane hranilne vloge in pologu depo
zitov kot osnove za pridobitev kredita. 
Samo pri nenamensko vezanih hranil
nih vlogah pa so v prvih šestih mesecih 
letošnjega leta izračunali za tretjino 
večji promet. 

Sicer pa je razmerje denarn ih sredstev v 
šent jurski ekspozi tur i približno dve tretji
ni proti eni tretjini v koris t d inarskih hra
ni lnih vlog. 

Povečano zanimanje za nove 
oblike kreditiranja 

v zadnjem času se občani vse bolj po
služujejo novega pravilnika, ki omogoča 

pridobivanje kredi tov »na podlagi na
menskega d inarskega varčevanja ali na 
podlagi vezave d inarskih sredstev ali di
narske prot ivrednost i p rodanih deviz«. 

Po določilih pravilnika se lahko prido
bijo kredit i za naslednje dejavnosti : 

• n a k u p materiala za varčevanje v 
energet iki 

• adaptacija s tanovanj in s tanovanj
skih hiš 

• plačilo pr ikl jučkov (telefon, elektro, 
pl inovod, vodovod, toplovod) 

• plačilo popravila avtomobila in kme
tijskih strojev 

• n a k u p m gradnja garaž 
• n a k u p inval idskih p r ipomočkov in 

avtomobi lov za invalide 
• n a k u p skup inske an tene 
• n a k u p hišnega računaln ika 
• n a k u p starih stanovanj ali s tanovanj

skih hiš 
• gradnja manjših h idroelekt rarn 
• plačilo uvodn ih dajatev 
• vplačilo šolnine 
• vplačilo zdravljenja 

Za vse naš te te dejavnosti je mogoče pri
dobit i kredi te s splošno obres tno mero 
devetnajst ih odstotkov, sicer pa je najniž
ja - 15 ods to tkov - za n a k u p materialov 
namenjen ih ene rge t skemu varčevanju, 
najvišja - 23 ods to tkov - pa za n a k u p 
oziroma gradnjo garaž. 

Porast zbranih sredstev 
z lanskole tnim približevanjem k realni 

obres tni meri se je v b a n k a h povečal pro
met vezanih hrani ln ih vlog. Prav zaradi 
tega ima osemnajst delavcev, zaposlenih 
v šentjurski ekspozituri Ljubljanske ban
ke - Sp lošne b a n k e Celje, tudi največ dela 
pri zbiranju sredstev. 

Poleg dinarskih in deviznih hrani lnih 
vlog, poslovanja z žiro in tekočimi računi 
ter ostalega blagajniškega poslovanja pa 
je v delo bančnih delavcev zajeto tudi 
kredit iranje. Zaenkra t je poleg že našte t ih 
dejavnosti največ zanimanja za pridobi

tev kredi tov za osebno rabo občano 
(predvsem na osnovi prodaje deviz), pc 
speševanje gospodarske in kmet i j ske dt 
javnost i ter r ibištva in s tanovanjskih kre 
ditov. 

S pribl iževanjem k realni obrestni me 
ri se je le-ta za vezane hranilne vlogi 
takole oblikovala: 
- za vezavo na tri mesece - 70 odstotni 
letna obrestna mera, 
- za vezavo na eno leto - 72 odstotni 
obrestna mera 
- za vezavo na dve leti - 73 odstotni 
obrestna mera 

S kvaliteto v izvoz 
¥ Tolu se zavedajo, da jim večja produktivnost In kvaliteta 
prinašata večji dohodek 

š e n t j u r s k i T e l o se je s s v o j i m proiz
v o d n i m p r o g r a m o m u v e l j a v i l p o v s o d 
po Jugos lav i j i , v z a d n j e m č a s u pa se 
trudi , da bi č i m v e č izvažal . Zaradi 
m a n j š e k u p n e m o č i p r e b i v a l s t v a se 
j i m v e č a j o za loge nekater'.h i zde lkov , 
za to se zavedajo , da je re š i t ev v i zvozu 
t a k o v v z h o d n o k o t z a h o d n o E v r o p o . 
Hkrat i pa so zače l i tudi dosedanj i pro
izvaja lc i težke o b u t v e s p r o i z v o d n j o 
l a h k e in k o n k u r e n c a na t e m področ ju 
je v e d n o večja . 

P o p r e d v i d e v a n j i h naj b i 340 zapos le 
n i h l e tos us tva r i lo 960 mi l i jonov d ina r 
j ev , od t ega pa p r eds t av l j a izvoz 10 od
s t o t k o v c e l o t n e g a p r i h o d k a . P r i z a d e v a 
jo si, d a bi bil ta de lež še večji , to pa bo 
m o g o č e le s k v a l i t e t n i m d e l o m in m o 
d e r n e j š o p o n u d b o . Ž e sedaj ugotavl ja 
jo , d a j i m k u p c i vrača jo v e d n o man j 
i zde lkov na r a č u n s l a b e kva l i t e t e . Seve 
d a p a n e b o d o zanemar i l i d o m a č e po
n u d b e . 

Za č im kva l i t e t ne j šo p ro i zvodn jo so 
p o t r e b n i t u d i m o d e r n i stroji , za to so 
le tos p o s o d o b i l i o p r e m o , kup i l i nekaj 
m o d e r n i h š iva ln ih s t ro jev in o p r e m o za 
l e £ š e o b l i k o v a n j e o b u t v e . S sode lova 

n j em P e k a iz Trž iča p a b o d o k u p i l i 
s t roj za v l ivanje p o d p l a t o v , k a r p o m e n i 
z a č e t e k p r o i z v o d n e g a in p r o d a j n e g a 
povezovan ja . T u d i t o v a r n i š k e p r o s t o r e 
n a m e r a v a j o n e k o l i k o p r e u r e d i t i in j i h 

p r e d v s e m bol je izkor is t i t i , saj za š i r i t ev 
n i dovol j denar j a . 

S p o s l o v a n j e m o b pol le t ju so z a d o v o 
ljni, saj so na p r i m e r p o s l o v n i s k l a d 
napo ln i l i 90 o d s t o t n o , o s n o v o o s e b n i h 
d o h o d k o v p a dv ign i l i za 15 o d s t o t k o v . 
Vsi de l avc i pa se zaveda jo , d a zagota
vlja višji o s e b n i d o h o d e k le kva l i t e tne j 
še de lo in več ja p r o d u k t i v n o s t . 

Pestra gostinska ponudba 
Gostinstvo v Šentjurju in okolici ima vse več enot 

V Šentjurju in okolici je gost inska po
nudba dovolj pestra, saj je cela vrsta 
zasebnih lokalov, svoj delež pa prispe
vajo tudi enote Gost instva Celje v okvi
ru Merxove delovne organizacije Hoteli 
in gost instvo. Največ na tem področju 
lahko ponudi motel v Šentjurju, pa tudi 
ostale enote ne zaostajajo. 

V motelu bodo laliko prenočili 
več gostov 

Motel, ki je bil zgrajen 1979. leta ima v 
svojem nas tan i tvenem delu 15 dvopo
steljnih in eno enopostel jno sobo, kar pa 
ne zadošča več po t rebam. Vse večkrat se 
j im namreč dogaja, da jih obiščejo skupi
ne turistov, za katere pa nimajo dovolj 
noči tvenih zmogljivosti. Doslej so si po
magali tako, da so jih del prepeljali v d o m 
učencev kmet i j ske šole. kar pa gotovo ni 
p r imerna tur is t ična ponudba . Zato načr
tujejo dogradi tev motela, s č imer bi pr ido
bili po t rebne nas tan i tvene zmogljivosti. 

V motelu pa poleg sob nudijo še vrs to 
drugih stvari, ki sodijo k celotni gost inski 
ponudb i . Znana je njihova kul inar ična 

ponudba , saj imajo neka te re po^ebn( 
ki j ih drugje ni moč dobit i : šentjui 
zrezke, rifniški biftek. puranov zreze 
g o b i c a m i . . . Restavracija je dovolj vel 
da lahko spre jme vse lačne in žejne go 
saj ima 135 sedežev, poleg tega pa;^e še 
z 200 sedeži in snack bar, ki spri^mc 
gostov. Zelo obiskano je tudi njihovo 
ristezno av tomatsko kegljišče, pripra 
pa tudi aranžmaje za večje skupine 
stov. Posebno v z imskem času je mi 
t isto mesto , kjer se s ta lno odvijajo prir« 
tve, tako ob Novem letu, pustovanju, d 
vu žena. tu pa se po dolgih letih najd 
na s lovesnost ih tudi številni maturant 

Svojo p o n u d b o pa bi radi še razširil 
tako bodo jeseni pripravili svoj pose' 
jedilni list. kjer bodo na voljo njihove s 
cialitete. Razmišljajo pa tudi o manj^ 
lokalu na šent jurskem bazenu. 

Za s ladokusce pa je v Šentjurju po; 
bljcno z enoto Sladica, ki nudi vse v 
peciva, s ladoleda in brezalkoholnih p\ 
V bližini pa je novo urejena Pivnica . ' 
postrežejo s pizzami. prigrizki in piv 
Za vse. ki se odpravijo na Slivniškoj* 
ro. pa je poskrbl jeno v enoti Zarja v S 
niči. 



Razmišljanje ob 
praznični 
razstavi 

Na srečo je v našem pro
storu malo l ikovnih kri t ikov, 
ki bi svoja razmišljanja tako 
neodgovorno , neet ično, de
s t rukt ivno, naravnos t grdo 
in žaljivo razpletali svoje mi
sli in ocene. Zaradi tega ču
tim pot rebo, da kot k ipar in 
eden izmed treh razstavljal-
cev vsej delno razjasnim po
dobo celotne situacije in 
zmede. 

Že v g lobalnem razmišlja
nju l ikovnega članka, ki naj 
bi spremljal , analiziral dela, 
izstopajo nes t rokovne , dile-
t an t ske besede kot je : pose
ganje v Froidizem, l ikovni iz
delki, popačna narava, celo 
Orvelovo leto. Osnovna t ema 
se ne ujema z gornjim tek
s tua ln im nas lovom. Kot, da 

je avtorju teksta zmanjkalo 
l ikovne snovi, zato kar po 
svoje nakladal vsemogoče 
t eme tako, da je names to li
kovnega članka nastal prav
cati pamflel-poslastica za ne
katere že tako in tako ne do
volj razgledane gledalce. 

Avtor članka. Bori Zupan
čič j e napravil kaj čudne pri
merjave med t remi umetni 
ki, oziroma med mošk im in 
žensko. 

Ne vem, če se v umetnos t i 
da tako pavšalno opredeht i 
na moško in na žensko 
ustvarjalno silo, ki naj bi pač 
po naravi odražala moško le-
ten tno moč in žensko podre
j eno nežnost . 

Ali je v kiparski naravi red 
dominan tna samo fizična 
moč, čustvo pa je na strani 
ženske? 

Smat ram, da tov. Zupan
čič ni niti razčistil ali so bili 
moji eksponat i k iparski ali 
slikarski, še manj pa, da bi 

vedel o nekih stilskih, nazor
skih opredel i tvah posamez
nih umetn ikov . 

Povsem m i m o je »udaril« z 
oznako: popačena Narava, 
dekaden tnos t , bolezen časa 
in samouničenja . 

Vse te obrabl jene fraze ni
majo nobene zveze z mojimi 
radoživimi, erot ičnimi, v ži
vljenje vzhajajočimi oblika
mi tako na reliefih kot na 
skulp turah . Draž papirja, be
lina, nedolžnost , poet ičnost , 
n ima nobene zveze s t e m n o 
podobo sveta, ki jo nekater i 
umetn ik i sicer podajajo v 
a tomskih venerah, živalih in 
podobno . 

Iz povedanega sk lepam 
kako neangažirano, neodgo
vorno, kar tako mimogrede 
se je avtor l ikovnega članka 
lotil tako zahtevnega dela, 
kot je eksper t i za umetn i šk ih 
del. 

Naravnos t z lonamerno j e 
avtor članka razstrgal moj 
umetn išk i del, ki je nastajal 
kot posledica dolgotrajnega 
študija, razvoja - vse tja od 
realnega, pa do pos topnega 
očiščenja, sublimiranja, do 
abs t rak tn ih oblik. 

In nazadnje v vednos t pis
cu članka, morebi t i še kak
š n e m u gledalcu s podobn imi 
stališči sporočam: p reden 
sem pokazal dela domači jas
nosti , sem dodobra preizku
sil še kakšen večji ku l turn i 
center, kot je den imo tale v 
Parizu. 

ANTON H E R M A N 

Pokopališki zid 
Oglašam se v zvezi s član

k o m z dne 13. 6. in 20. 6. 1985 
v zvezi z pokopal i šk im zi
dom na Svetini . 

Ne vem koliko je cementa 
v ograji in koliko ga ni, ker 
nisem strokovnjak za to! Ko
likor se spominjam je bil iz
vajalec del G O K O P Rogaška 

Slatina, ki je gradil t rgovino 
in obenem prevzel v delo tu
di ograjo pokopališča. Sko
raj zanesljivo (vendar je že 6 
let od takrat) lahko t rdim, da 
K S ni kupila cementa za to 
delo. Obstajal je delovodnik 
računov (upam da še) in v 
njem bi moral biti vpisan tu
di ta račun, če je bil. Če ga ni, 
mora biti na SDK kopija pre
nosnega naloga (to m e n d a 
veste) in se bodo tam našli 
poda tk i o tem, koliko ce
men ta je bilo oz. ni bilo ku
pljenega. 

O shranjevanju računov pa 
tole. Že vseskozi se računi 
shranjujejo na p ro računu 
občine (skupnih službah) in 
ni možno, da bi račune, ki bi 
ne bili k o m u všeč metali 
stran. 

V času, ko sem jaz začel 
opravljati tajniško delo se je 
pričela tudi stabilizacija. Jaz 
sem stabilizacijo vzel zares 
in sem bil zelo strog, še pose
bej pri izdatkih za razne po
gostitve, zaradi česar je vča
sih prihajalo do nesporazu
mov z nekater imi funkci
onarji KS . 

Mislim, da ne gre za grehe 
in se zadevščina lahko po
greva (sedaj se tudi mora). 
Ker sem s t akšn im pisanjem 
prizadet saj j e neka te r im v 
moji »novi« delovni sredini 
prišla prav ta kost za gloda
nje, ki jo je p reko Novega 
tedn ika vrgla skupinica, k i j e 
apriori proti vsem akcijam ki 
j ih organizira K S Svetina. 

O odločanju v zelo ozkem 
krogu moram reči, da kak
šnega pol leta po mojem pri
hodu v K S ne more biti go
vora (vsaj kar zadeva raču
ne), ker sem dos ledno zahte
val, da račune, ki so bili nad 
vsoto o kateri lahko odloča 
p redsedn ik sveta KS, potrdi 
Svet skupšč ine KS . 

Menim, da gre za nekaj bi
s tvenih stvari, ki ta č lanek 

uvrščajo pod raven še spreje
mljivega pisanja. Očitna je 
pr i s t ranskos t do informator
jev oz. nasedanje le-tem. Av
tor bi moral obiskati tudi ti
ste, ki j ih je s svojim pisa
njem »obsodil«. Gre tudi za 
težnjo sprožiti s amoupravn i 
škandal in po možnost i po
večati prodajo časopisa. Še 
najbolj negat ivno je prepri
čanje, ki veje iz članka da je 
samoupravl janje in samou-
pravljalec kriv za podrt i zid 
in ne izvajalec katerega še 
večja napaka j e s treha nad 
trgovino in prostori KS . 

Glede članka z dne 20. 6. 
moram reči, da poskuša ne
katere navedbe iz prejšnjega 
članka omiliti. J e na ravni pi
sanja; »Naj se oni kregajo, 
jaz se dv ignem nad njih in 
samo poročam«! (kaj sm za
kuha l s prvim člankom). 

Prepr ičan sem, da je drugi 
članek še veliko slabši in bo 
zelo negat ivno vplival na že 
tako ne preveč s amoupravno 
življenje te KS . 

Skratka, bulevarski 
članek! 

RISTO SOVČEV 

Cesta 
Gornjigrad 
-Radmirje le 
slaba 

Gornjigrad j e turis t ični 
kraj že od nekdaj , zlasti je to 
postal, ko so asfaltirali cesto 
iz Kamnika preko Črnivca, 
pokater i se posebno Lju
bl jančanom potovanje v Lo
garsko dolino znatno skraj
ša. Cesta pelje skozi Hom 
m i m o znameni t ih »gaug« v 
gozdu, kjer ponoči , kakor 
pravijo domačiji , »straši«, v 
Radmirje z zlato zakladnico 
v tamošnji cerkvi in naprej v 
Ljubno. Cesta skozi Hom, 

saj je kra tka le kakt ih 3 km. 
je že dolgo časa v desolta-
nem stanju. Ko bi vsaj maka-
dam v redu vzdržali, če že res 
po tol ikem času ni bilo mo
goče to važno tur is t ično po
vezavo asfaltirati. Ali SO Mo
zirje res n ima posluha za to 
p repo t rebno in neodložljivo 
uredi tev?! 

Blagajne v Celju 
- nepravilno 

v Celju je nekaj trgovin, 
kjer blagajnik, ali nameno
ma ali iz malomarnos t i opra
vlja svoj blagajniški posel 
napačno . Ko potrošnik plača 
pri blagajni vzeto blago, ima 
dobiti obračunsk i listek v ro
ke, da lahko kontrol ira plači
lo in ga, če ni prav, reklami
ra. Nekatera blagajničarka -
saj moški so zelo redki pri 
blagajnah - mes to da poda 
obračunsk i listek potrošni
ku v roke, odvržejo listek 
pod sabo, ali ob stran blagaj
ne. Ko pa potrošnik zahteva 
listek, z nevoljo blagajničar
ka išče listek na tleh. kjer ga 
pa navadno ne najde ali pa 
pobere napačnega z obraču
nom z drugim pot rošn ikom. 
Tržni inšpektor naj večkrat 
obišče naše t rgovine. Če ne 
bo to zadevno pravilnega po
slovanja, bo t reba objavili v 
časpisu pr izadete posloval
nice reda in poštenja radi. 

Vožnje po 
pločnikih 

v Celju je postala že kar 
vsakdanja navada pri kole
sarjih in celo pri motorist ih, 
da vozijo po pločnikih. Tu je 
premalo nadzorstva m e s t n e 
straže in n ikakih sankcij , ko
likor je to občanom znano. 

DR. ERVIN M E J A K 

AUREA 
CELJE 

IZDELUJEMO 
VSE VRSTE KOVINSKE 
GALANTERIJE: 
ZNAČKE, EMBLEME, PLAKETE; 
SREBRNE KONTAKTE; 
GALVANSKE STORITVE. 

OBRAT SLIVNICA 
Vsem delovnim ljudem in občanom 
čestitamo ob 18. avgustu, prazniku 
občine Šentjur. 

Zavarujte sebe in svoje premoženje 
¥ poslovalnici Zavarovalne skupnosti Triglav v Šentjurju opozarjajo na potJzavarovana 
premoženja 

Poslovalnica Zavarovalne skupnosti 
Triglav že nekaj let uspešno dela tudi v 
Šentjurju. S svojo dejavnostjo obsega 
celotno občino in nudi občanom vse 
oblike zavarovalne zaščite, informacije 
in pojasnila v zvezi s tem, pa tudi v zvezi 
z uveljavljanjem odškodnine. 

V zadnjem času opažajo v poslovalnici 
vse več zanimanja za neka te re oblike za
varovalne zaščite. Takšen pr imer je kasko 
zavarovanje motorn ih vozil. S tem, ko 
n e k d o sklene to obliko zavarovanja, ima 
jams tvo za naslednje nesreče: p r o m e t n e 
nesreče kot so prevrni tev, trčenje, padec , 
udarec p redmeta , pa tud i ob požaru, udar
cu strele, eksplozije, toče, demons t ra 
cij . . . Pri tej obliki zavarovanja je možno, 
da se zavarovanec odloči za samoudelež-

bo pri škodi , tako imenovano franšizo. Ta 
na premijo vpliva obra tno sorazmerno, 
kar pomeni , da je ob višji franšizi nižja 
premija. Poleg tega lahko zavarovanec 
del premije da na zadolžnico, kar pomeni , 
d a j o lahko plača na obroke, pri t em pa so 
samo eno p rocen tne obresti . 

Zavarovanje civilne 
odgovornosti 

Manj znana, pa zato nič manj p o m e m b 
na oblika zavarovanja, je zavarovanje ci
vilne odgovornost i . To pom.eni, da lahko 
zasebnik, tudi kmet , zavaruje odgovor
nost za škodo, ki bi jo lahko povzročil s 
svojo dejavnostjo. Za pr imer naj omeni

mo kmeta , ki je na področju svoje kmeti j 
ske dejavnosti odgovoren za škodo, ki bi 
jo na pr imer povzročila njegova živina. 
Lahko gre za škodo na tujem premoženju 
ali pa za poškodbo tretje osebe. Če k m e t 
spust i živali na pašo in mu pri t em ena 
poškoduje sosedovega otroka, ga bo so
sed verjetno tožil in zahteval odškodn ino 
za pres tan strah in p o š k o d b e ter za stro
ške zdravljenja. V tem pr imeru bi Zavaro
valna skupnos t Triglav plačala odškodni 
no, če bi imel kme t sklenjeno zavarovanje 
odgovornost i . Isto velja tudi za povzroče
no škodo na tujem premoženju. Ob t em 
pa velja poudari t i , da bi zavarovanec ob 
sklenitvi zavarovanja plačal letno samo 
nekaj več kot 290 dinarjev premije. S t em 
bi imel krito škodo do višine 200.000 di

narjev, če gre za poškodovanje osebe in 
do 60.000 dinarjev, če gre za stvari. 

Preglejte svoje zavarovalne 
police! 

v zadnjem času je bilo v šentjurski ob
čini več požarov, večkra t je klestila toča, 
posevke je prizadela z imska in spomla
danska pozeba . . . Ob vseh teh pr imer ih 
pa so v poslovalnici v Šentjurju ugotavlja
li, da so imeli ljudje svoje premoženje 
podzavarovano, torej zavarovalna premija 
ni ustrezala dejanski vrednost i premože
nja. Ob takšni e lementarn i nesreči je to 
pomeni lo , da v pr imeru škode zavarova
nec ne bo dobil us t reznega denarnega na
domesti la , a m p a k precej manj . 

Občanom in vsem zavarovancem zato 
priporočajo, da pregledajo svoje zavaro
valne police in premisli jo ali je njihovo 
premoženje zaščiteno v taki meri , da je 
približano dejanski vrednost i . V nasprot
n e m pr imeru pa naj se obrnejo na zavaro
valnega zas topnika, ki deluje na nj ihovem 
področju ali pa na preds tavniš tvo v Šen
tjurju, kjer bodo dobili vse po t r ebne in
formacije. Njihovo priporoči lo ob tem je, 
da naj ne bi zavarovali svojega premože
nja pod 25 odstotki de janske vrednost i , 
ker si s t em ne zagotovijo zavarovane zaš
čite. 

Silva Smole, vodja poslovalnice Zavarovalne skupnosti Triglav v Šentjurju. 



Serviserji-lučki kovači, so skrbeli, da je bil konj, ki je v zapravljivčku 
vozil godce od štanta do štanta, dobro podkovan. 

Vrvi so v Lučah nazadnje »zares« pletli pred 40 leti, s prikazom tega 
starega opravila pa so dokazali, da so pri tem še danes spretni 

LUČKI DAN - tudi ietos med najboilšimi 
turističnimi prireditvami pri nas 

P o j d i t e se uč i t v Luče in v i d e l i bo
s te , da je z n j i m i »nekaj narobe« , j e že 
ob lansk i p r i r e d i t v i Lučki dan zap i sa l 
Janez B o g a t a j uredn ik n o v e s l o v e n s k e 
t u r i s t i č n e rev i je L i p o v l i s t , ter s t e m 
v s e m , ki se ukvar ja jo z organ izac i jo 
t u r i s t i č n i h pr i red i t ev , dal v e d e t i , d a 
l a h k o l u č k a p r i r e d i t e v s luž i kot m o 
de l v s e m o s t a l i m . T u d i za l e t o š n j o pri
red i t ev , ki so jo v Lučah p r i p r a v i l i 
brez p o m o č i raznorazn ih o d b o r o v , na
teča jev , » s t rokovnjakov« in zvezd na
še »estrade« in c e l o brez č e v a p č i č e v i n 
p l e s k a v i c e , l a h k o t r d i m o p o d o b n o . 

N a v s a k e m koraku, »Od štanta d o 
štanta«, je bilo videti , da je v i soka ra
ven te prireditve sad poš tenega dela 
Lučanov , p r e d v s e m pa m e d s e b o j n e g a 
sodelovanja in zavedanja, da se lahko 
kraj uredi le s s k u p n i m i m o č m i . Zato 
tudi v t e m zapisu ne kaže izpostavljati 
prav nikogar, saj so pri organizaciji pri
reditve sodeloval i skoraj vs i krajani. 

Lučani , ki šo se za to pri ložnost opra
vili v skrbno spravljena in negovana 
stara oblači la in narodne noše , so doga
janja na L u č k e m dnevu , tako kot lani, 
d o m i s e l n o postavih na v s e k o n c e vasi. 
Svojega kraja in ljudi n i so skrili v zaku-
lisje v e s e l i č n e prireditve, tako da so 
lahko obiskovalc i m e d svoj im spreho
d o m od štanta do štanta pokukal i na 
vsako dvorišče , (ki se j ih j im, mimogre
de, ni treba sramovati) , zraven pa pred
stavili že neko l iko pozabljene stare obi
čaje in e t n o l o š k e posebnost i . Žganje-
kuha, pleterue košev , stara gozdarska 

opravila, igranje na citre, petje starih 
lepih pesmi , prikaz dela peric, trenje 
lanu in izdelovanje platna, česanje in 
preja volne , izdelovanje vrvi, prodaja in 
prikaz d o m a č i h dobrot, de lo kovačev , 
prodaja s p o m i n k o v in okrašenih pekar
sk ih izdelkov, prikaz nekdanjega življe
nja gozdarjev v gozdarskih kol ibah in 
še marsikaj, kar predstavlja nekdanje 
in sedanje življenje Lučanov , so prika
zali na letošnji prireditvi, ki s ta jo v svoj 
program uvrstila tudi De lo in K o m p a s . 
Števi lni domač i godci , ki so se skupaj s 
turisti prestavljali od štanta do štanta, 
so ce lo tno prireditev le še začinili. 

Tudi vsa gost inska ponudba je bila 
d o m i s e l n o izbrana, brez že o m e n j e n i h 
j u g o s l o v n s k i h prehrambenih p o s e b n o 
sti, ki so se j im v Lučah u s p e š n o posta
vili v bran z d o m a č o kulinariko. V šte
v i lne lonce , kjer so pripravljali hrano, 
pa so svoje prispevali tudi domač i lov
ci. Omenit i velja tudi od l i čno pripra
vljene stojnice, za katere bi si domač in i 
zaslužili priznanje za obl ikovanje , pa 
zdrav humor, s katerim so Lučani ob 
obujanju šeg in navad postregl i na vsa
k e m koraku. 

In obiskovalc i? Ti so pritiskali na 
sproži lce svojih fotoaparatov, snemal i s 
kamerami, se smejali in ploskali , zbijali 
c e n o sav injskemu želodcu, uživali v ša
ljivih igrah Dela in Kompasa , skratka, 
preživeli so prijeten dan. Doživel i so 
t isto, kar v našem turizmu in življenju 
nasp loh tako zelo pogrešamo. 

R A D O P A N T E L I Č 
FOTO: EDI M A S N E C 

Avgust Pečovnik je ponujal koše in grablje, vmes pa poka
zal, kako so včasih izdelovali lesene vodovodne cevi. 

Najboljša je bila prodaja ličnih okrasnih košev, katerih izdelava ni nič 
manj zahtevna od Ustih, ki si jih lahko oprtaš na ramo 

S pesmijo in glasbo s citer so lučke žene popestrile prikaz trenja lanu, 
izdelovanja platna, česanja, preje in pletenja volne. 

Koča na Grohatu (pravzapt 
planinci ne vedo, katero je pr$ 
lažje planinske poti od Rogo^ 
kmeta Bukovnika, od tam pa} 
dolga cesta iz Solčave. Z Grobi 
Loki. Na Raduho pa pelje tudi 
njej je do vrha uro hoda. 

Gozdar bi moral b 
tudi lovec 

»Ni daleč čas, ko je bilo za 
gozdarski poklic bolj slabo. I 
popravili osebni dohodki - les h 
se namreč kar dobro prodaja -
manje narastlo. Vse več jih pri 
drug:ih poklicev, tako da se jih 
kar malo otepati,» meni Hei 
vzgojitelj in predavatelj v izob 
centru na Planini, ki je dislo( 
gozdarske šole v Postojni. 

Henrik pravi, da je gozdarski 
hovi družini že kar nekakšna trj 
tudi oče gozdar. Za ta poklic pa 
tudi, ker je že zmalega rad zah^ 
Tako je pred dvanajstimi leti j 
dve leti kasneje pa gozdar. Ljut 
rave poskuša vcepiti tudi gojen 
nini. 

»Mislim, da bi moral biti vsak 
lovec, zakaj oboji razpolagamo 
štorom. Na ta način bi tudi lah 
usklajevali lovstvo in gozdarstvc 
mora biti lovstvo podrejeno j 
meni Henrik. »Tako pa včasih p 
napak; poglejte samo gozdne tr 
smrekove nasade na primer. Ob 
kah narava enkrat zagotovo odj 
tivno.« 

Izobraževalni center na Planini 
leti ustanovili Gozdni gospodars 
Brežice (Celjani so že prej imeli| 
manjši center v Jurkloštru). Na 
učilnice, delavnice in internat zl 
glavnem imajo organizirani dve 
braževanja: praktično delo za mi 
skujejo postonjsko gozdarsko šo 
za starejše, ki lahko po 6 tednih 
dobijo interne kvalifikacije za sel 
jitelja. 

»Mislim, da redna oblika šoIj 
merna,« se Henrik huduje na usn 
braževanje. »Človek, ki dobi v rol 
lo, bi moral znati samostojno op 
dela, ki so predvidena za njegov 
pa imajo v šoli veliko premalo | 
dela. Seveda pa mi tukaj ne n 
spremeniti, ker je pač zakon taki 

Da bi to pomanjkljivost ublažil 
Planini poudarek delu. Tako j 
predvidenih 600 ur praktičnega i 
ke, pa tudi pri tečajih za starejše 
za sekače, je predvideno od 6 ted 
bljanja samo 10 dni teoretičnega 
priučeni delavci kasneje nimaji 
doseganju norme, saj jo večina 
odstotkov že ob koncu tečaja, pn 
boljših. 

Da prihajajo s Planine dobro u 
kadri, so porok tudi kvalitetni pn 
obeh jgozdnih gospodarstev. Vei 
inženirji. Vsekakor pa so obe go 
darstvi veliko pridobili s tem, ko 
rali skupen učni center. 



Še se »šalha« vrti 
pri Busarlevih ¥ ProtInskI vasi lončarstva ne bodo opustili 

Lončarska obrt je bila na našem območ
ju vse do konca petdeset ih let, torej še 
trideset let nazaj, zelo razvita. Lončarji so 
se srečevali na svoj ih sejmih, prodajali 
izdelke, ki so jih ljudje takrat tudi vel iko 
bolj množično kupovali , in bili pri svojem 
delu zadovoljni. 

Sedaj, in že nekaj let nazaj je tako, pa 
imamo na vsem Štajerskem in Koroškem le 
še eno lončarsko družino, ki svoje obrti ne 
namerava opustiti. Pri Busarjevih v Prožin-
ski vasi je sedaj že četrti rod lončarjev in 
Franc, ki je pred dvanajstimi leti nasledil 
očetovo obrt, skrbi za to, da se bo v njihovi 
lončariji »šajba« še dolgo vrtela. 

Do »svinšeka« je dolga pot do 
majolke pa še daljša . . . 

Večina lončarjev z našega območja je v 
svojem poklicu vztrajala do pozne starosti, 
potem pa je obrt propadla, ker ni bilo na
slednika. Mladi pa se za to delo niso odloča
li predvsem zaradi tega, ker je lončarstvo 
težaško delo. Ni dovolj, da bi lončar le zgne-
tcl glino, jo potem na lončarskem kolovra
tu, ki mu pravijo tudi »šajba« oblikoval v 

Ne samo spretnost, tudi vel iko znanja in 
izkušenj je potrebno imeti v lončarstvu. 
Tako je potrebno vedeti , da je za žganje 
izdelkov najprimernejši mehak les - naj
boljša je smreka, ker da dovolj plamenast 
ogenj. Z bukovim lesom kurjena »pečni-
ca« namreč vse prerada prežge lončene 
izdelke. Pri neprimerni temperaturi - naj
boljša je med 960 in 1050 stopinj Celzija -
pa glina razpoka in vse delo je zaman. 

željeni izdelek in ga potem posušil. Ne, lepo 
izdelana lončena vaza, majolka ali navaden 
cvetlični lonček, zahtevajo veliko več dela, 
pa še malo sreče mora biti, da se izdelek 
povsem »posreči«. 

Glino je potrebno najprej pripraviti za 
nadaljnjo obdelavo. Sedaj delajo to s stro
jem, včasih pa so morali enkrat - aU pa tudi 
večkrat na mesec - novokupljeno glino do
bro, steptati z nogami. Šele potem je bila 
dovolj voljna za obdelavo. Sledilo je rezanje 
gline v različno velike »komade«, ki jih je 

potrebno na »šajbi« oblikovati v končni iz
delek. 

Veliko spretnosti je potrebno, da lončar z 
rokami oblikuje glino na »šajbi«. Še kako 
rado se zgodi, da roka med delom malo 
zatrepeta in da glina - pa Čeprav bi moral 

Približno pred dvema letoma se je vse 
naše časopisje razpisalo o škodljivosti 
lončenih izdelkov. Barva, ki jo lončarji 
uporabljajo pri »glaziranju«, da je škod
ljiva in strupena - so ugotovi l i . Vendar pa 
Busarjevi zatrjujejo, da uporabljajo bar
ve iz Avstrije in Nizozemske, ki imajo po
trjene ateste kakovost i . Svoje izdelke, po 
nekaj iz posamezne serije, pa tudi pošilja
jo na redne analize kakovost i . 

nastati iz nje lonec - pade skupaj. Najtežje 
je narediti »svinšek« (lonec, v katerem so 
nekoč pripravljali v krušni peči hrano za 
prašiče), lonec za mast ali pa krušno skledo, 
ker je potrebno pri delu velik kos gline 
dvigovati in vleči navzgor. Pri tem pa seve
da tudi paziti, da se obod enakomerno obli
kuje . . . Še več spretnosti, pa malo manj 
moči, pa je potrebno pri oblikovanju manj
ših izdelkov. 

Ko lončar na »šajbi« izoblikuje izdelek, 
ga je potrebno posušiti. Lončene izdelke, 
zložene na policah, sušijo tudi do štirinajst 
dni in jih pri tem obračajo, da so vse plo
skve enakomerno gladke. Potem, ko se iz
delki osušijo na zraku, sledi prvo žganje. 
Približno štirinajst do osemnajst ur se iz
delki pri temperaturi do 1000 stopinj žgejo 
in potem jih lončar »sortira«. Cvetlični lon
čki, veliki lonci in ostah izdelki, ki jih ni 
potrebno »glazirati« so že izdelani, druge 
pa je potrebno po tem delu ponovno vložiti 
v »pečnico«, kjer se pri enaki temperaturi 
še enkrat žgejo. 

Lončarsko delo je tako pri kraju, izdelke 
je potrebno le še prodati in jih potem posta
viti na vidno mesto v stanovanju. Seveda 
pa je še vedno veliko »glinastega posodja« 
uporabnega tudi v gospodinjstvih. 

Dva učenca v razredu 
Franc Busar, lončar tretjega rodu Busar

jevih v Prožinski vasi, s e j e svojega poklica 

izučil pri očetu. Vendar pa je bilo potrebno 
za nasledstvo obrti imeti tudi šolsko izo
brazbo. Tako se je Franc konec šestdesetih 
let vpisal na ljubljansko gradbeno šolo, kjer 
sta se v razredu šolala le dva lončarja. Ker 
pa je bilo to le malo premalo za razred, se 
jima je pridružilo še sedem različnih po
klicnih usmeritev. Šolanje je tako skupaj 
končala skupina mladih ljudi osmih različ
nih poklicev. 

Sicer pa pravi Franc o svojem poklicu 
takole: »Ob izbiri poklica nisem kaj veliko 
razmišljal. Lončarstvo je bilo že nekaj ro
dov v družini in kar samo po sebi se mi je 
zdelo prav, da tudi sam nadaljujem s to 
tradicijo. Pa mi zaradi tega ni prav nič žal. 
Danes sem se v svoje delo že tako vživel, da 
lončarstva ne bi menjal za nič drugega. 
Morda tudi zato, ker je naša družina v tem 
delu zares složna. Še vse do nedavna mi je 
pri delu veUko pomagal oče, mati pa že vsa 
leta lončarske izdelke prodaja. Včasih je 
bilo to na lončarskih sejmih, sedaj pa naj
več na celjski tržnici. Sam pa velikokrat 
odpeljem izdelke tudi na kulturno-zabavne 
prireditve, ki jih pripravljajo v okolici Ce
lja. Reči moram, da je povpraševanje po 
lončarskih izdelkih, tudi glinastih ploščah 

za starinske krušne peči, še vedno veliko, 
čeprav prodaja zadnje čase upada.« 

Lončarstvo je tako pri Busarjevih že pra
va družinska tradicija. Ne bodo je opustili, 
čeprav z naslednikom zaenkrat ne kaže nič 
kaj dobro. Franc ima namreč dve hčerki in 
ob dejstvu, da se tudi fantje ne odločajo več 
za to - včasih kar težaško delo - je malce 
skrbi kar upravičene. Sicer pa. za razmišlja
nje o nasledniku je še dovolj časa . . . 

Franc Busar sodeluje s svojimi l o n č e n i 
mi izdelki skorajda na vseh kulturno-za-
bavnih prireditvah na našem območju. 
Razstavi jih, nekaj tudi proda, ljudem pa 
je vselej voljan razložiti, kakšno je lončar
sko delo. Prav zaradi tega se je priključil 
tudi organizacijskemu odboru »Zlate har
monike« na Ljubečni. Najboljši harmoni
kar dobi za nagrado tudi njegovo majol-
ko. Ni kaj, kar skupaj gre - za izvabljanje 
poskočnih harmonikarskih viž so potreb
ni skorajda zlati prsti, prav tako spretni 
pa mor^o biti tudi lončarjevi. 

IVANA FIDLER] 
FOTO: EDI MASNECJ 

PLANINSKE POSTOJANKE Piše 
Srečko Šrot 

V planinah ni iiotelov, |e pa domačnost 
»Sem alpinist in gorski 

reševalec, vseskozi pa sem 
najraje hodil na Raduho. 
Logična posledica tega je 
bila, da sem postal oskrb
nik koče na Grohatu,« je 

Viktor Posod, Fika, kot ga 
kličejo prijatelji, preprosto 
razložil, zakaj je pred tremi 
leti postal oskrbnik te po
stojanke pod Raduho. 

V koči na Grohatu je v pri

merjavi z drugimi planinski
mi postojankami precejšnje 
udobje. Največjo pridobitev 
predstavlja električna nape
ljava. 

»Pred štirimi leti oktobra 
smo vlekli kabel sem gor; tri 
dni smo napenjali 1700 me
trov kabla,« se spominja Al
bin Borovnik, član Planin
skega društva Mežica. Albin 

Viktor Posod je bil zadnje 
dni julija ves na trnih - pri
čakoval je naraščaj. Sicer 
pa ima že šest letno hčer in 
družina ga med njegovo od
sotnostjo težko pogreša. 
Viktor zato razmišlja, da bi 
pustil oskrbništvo koče na 
Grohatu. Hkrati pa prizna, 
da mu ne bo lahko pri duši, 
če bo sprejel takšno odloči
tev, saj je najbolj zadovo
ljen, kadar je v planinah, 
med planinci . 

je pogosto gost na Grohatu, 
rad pa pomaga tudi drugje, 
saj ima prizadevno mežiško 
društvo na skrbi kar dve pla
ninski koči in tri zavetišča. 

Elektrika je Viktorju Poso-
du olajšala marsikatero delo. 
Tako je dobil pralni stroj in 
hladilno skrinjo, planinci pa 
razmišljajo, da bi na Grohat 
napeljali še telefon. Ker ni-. 
majo radijske postaje, mora
jo namreč ob morebitnih ne
srečah pomoč iz doline po
klicati od bližnjega kmeta 
Bukovnika. 

»Sodelovanje z društvom 
je sploh dobro,« pravi Vik
tor. »Veliko bolje se da dela
ti, če ti zaupajo. To v planini 
mnogo pomeni.« 

Koča na Grohatu je tudi 
ena redkih, kjer oskrbnik ni
ma pomočnika. 

»Cez teden sem res sam, 
toda takrat ni gneče. Ob so
botah in nedeljah pa mi po
magajo sorodniki. Drugače 
ne bi šlo,« meni Viktor. »Si
cer pa se da tu v planini mar
sikaj drugače, solidarnostno 
narediti. Tako mi tudi pla
ninci veliko pomagajo. Če pa 
bi vsak zahteval takšno po
strežbo kot v hotelu, pa bi 

seveda najmanj pol planin
cev ostalo lačnih in žejnih.« 

Tudi ta dan, ko je bila koča 
polna planincev, so mnogi 
priskočili na pomoč Fiki. Vi
delo seje , da jim zaupa in, da 
planinci zaupajo njemu. Ta
ko delajo že odkar je Viktor 
postal oskrbnik in tudi obo
jestransko zadovoljstvo traja 
že od takrat. 

V kočije 60 ležišč, če je sila 
jih prespi tudi dvakrat toli
ko. Toda vsaj enkrat na leto 
je koča premajhna; zadnjo 
nedeljo v juliju Viktor kuha 
parlamays - okusno enolon
čnico, ki jo skuhajo v 200-
litrskem kotlu iz približno 
dvajset vrst mesa in zelenja
ve. Pa tudi sicer je obiska 
kar dovolj; največ jih je iz 
Maribora in s Koroške, pre

cej pa tudi tistih, ki hodijo 
po transverzali. 

»Vendar se že pozna stabi-
Uzacija,« ugotavlja Viktor. 
»Včasih, ko so imeU ljudje 
več denarja, so bile planine 
še bolj polne in so si v kočah 
tudi več privoščili kot sedaj, 
pa čeprav so cene v planinah 
zelo nizke, nižje kot v hotelih 
v dolini, kjer nimajo takšnih 
težav z oskrbovanjem.« 

Kočo na Grohatu vsako le
to odprejo že v začetku maja. 
Oskrbnik potem do junija 
prihaja na Grohat le ob sobo
tah in nedeljah, postojanka 
pa je stalno odprta junija, ju
lija, avgusta in polovico sep
tembra, potem pa spet le ob 
sobotah in nedeljah. 

»Običajno zapiramo 20. 
oktobra in doslej sem takrat 

Viktor Posod-Fika 

še vedno gazil po snegu v 
dolino.« pravi Viktor. 

Za prenočišče v sobah v 
koči na Grohatu je potrebno 
odšteti 330 dinarjev (270 pla
ninci), na skupnih ležiščih 
pa 230 dinarjev (150 din). So
be so lepo urejene in pospra
vljene. Viktor lahko planin
cem ponudi enolončnice z 
mesom po 250 dinarjev, aj
dove žgance po 150 dinarjev, 
prav toliko pa stane tudi ki
slo mleko. Pol litra čaja sta
ne 80 dinarjev, turška kava 
90, pivo pa 160 dinarjev. 

Koča je dobro oskrbovana, 
saj vse potrebne stvari na 
Grohat pripeljejo s traktor
jem po kolovozni poti. 

Staro kočo na Grohatu so zgradili mežiški planinci leta 
1948. Imenoval i so jo tudi Jurharjevo zavetišče - po pla
nincu, ki je bil najbolj zaslužen, da so kočo zgradili. 
Takrat so planinci naredili tudi eno najlepših zavarova
nih poti na Raduho. 

Po letu 1960 je pod Raduho prihajalo vse več planincev, 
zato je zavetišče postalo premajhno in so leta 1968 zgradili 
kočo, ki stoji še sedaj. Planinci so se takrat odloči l i za 
lokacijo, ki je nekoliko vstran od sedanje koče, vendar 
tam gradnje ni dovol i la pašna skupnost. Kasneje se je 
pokazalo, da so planinci imeli prav in da ta lokacija ni 
najbolj ustrezna. Tako je leta 1977 snežni plaz z Raduhe 
prvič zasul kočo in oskrbnika sta komaj ostala živa. Plaz 
je tudi nekol iko zamaknil kočo in pojavi le so se prve 
razpoke. Letos je večji plaz spet zasul kočo in povečal 
razpoke, zato planinci razmišljajo, kako bi postojanko 
zavarovali pred snežnimi plazovi, zakaj drugače se zna 
zgoditi , da se bo porušila. 

^ '/"i imena: Grohat, Grohot in Grohart, vendar tudi stari 
^"Uajo kar vse tri) stoji na višini 1695 metrov. Do nje vodijo 
^^e in iz Mežice oziroma Črne. Iz Črne pelje tudi cesta do 
' *e 45 minut hoje. Precej visoko pripelje tudi 11 kilometrov 

uro hoda na Raduho (čez Durce) in prav toliko do koče na 
^^^vnejša planinska pot, ki sojo imenovali Zavarovana. Po_ 



Nagradno vprašanje 
naše nagradno vpraša

nje (nagrajuje Aero Celje) 
res n i smo dobil i ve l iko od
govorov, pa se nam je bilo 
zato lažje odločiti , komu bo
mo dodeli l i nagrado za naj
bolj duhovit odgovor. Še 
enkrat pa objavljamo sliči
co, za katero smo duhovit 
odgovor iskali . Po naše se je 
najbolje odrezal KARL 
VRENKO iz Sedlarjevega 
23, pošta Buče, ki je pod sli
čico zapisal KRAVA V STA
BILIZACIJI. Dragi Kari, če

s t i tamo za duhovit odgovor 
in nagrada je tvoja. 

A Be Ce Da 
o 

ž e spet en sila upo raben 
samoglasnik. Oooooo! zav
zd ihnemo polni začudenja, 
ko n a m prijateljica pove, da 
gre na morje za ves mesec(!) 
Ooooooo! za tegnemo z viso
k im glasom »Kako lepa oble
ka« in si misl imo, meni bi 
gotovo bolje pristajala. 

P 
Saj poznate tisto: P e p e Po

lenta Peče Pres te Po Pe tde
set Para. Ja , ja, kje so že tisti 
časi, ko je človek za pe tdese t 
para še kaj dobil! 

R 
R pa neka te r im Res pov

zroča težave. A m p a k takšna 
govorna napaka j e po svoje 
tudi silno zanimiva. Recimo: 
moj prijatelj Franci , ki za na
še razmere »pogrkuje«, bi v 
Franciji imeni tno uspeval . 

S 
č r k a S je od sile zvita in 

zavita. Prav zares nas spomi
nja na kakšno Sikajočo kačo. 
V šoli pa smo se naučili , da j e 
v obliki dvojne črke S ukri
vljena naša hrbtenica . 

Na sprehodu 
Mestni vrvež se me dotilca 

s svojimi smehljaji in hiti mi
mo mene. Ulični tlak je raz
beljen in po njem odmeva ti
soče korakov - drobnih, veli
kih, odločnih in hitrih, po
časnih. . . Hišesijejo v soncu, 
ki hoče njihovim obledelim 
fasadam znova pričarati ne
kaj sijaja nekdanjih dni. Ho
dim počasi in opazujem lju
di. Bele, roza, sinje hlače in 
majice, porjavele obraze. . . 
vsi se mi zdijo veseli in brez
skrbni, kot da bi bil praznik. 

Na vogalu ulice je slašči
čarna. Zaželim si sladkih, le
denih kepic - vijoličnih, be
lih, rumenih, rdečih. . . V be
li halji in s čepico na glavi se 
slaščičar prijazno steguje v 
okrogle posode in čara iz 
njih sladoledne kroglice za 
velike in majhne otroke, za 
očke in mamice, za strice in 
tete. Nalaga jih v hrustljajo-
če škrniceljčke in otroci ga 
gledajo z velikimi očmi, ko 
jim podaja to sladko zado
voljstvo. Tudi jaz ga dobim. 

Napotim se vzdolž druge 
ulice in se ustavim pri trgo
vinici s spominki. Porjavel 
zguban starec se mi reži s 
šrbastimi usti in mi ponuja 
pisane torbice pa izrezljane 
osličke in čaplje. Nasmeh
nem se, a ko vidi. da ne bom 
ničesar kupila, poišče novo 
žrtev in jo skuša omehčati za 
nakup. 

Nekaj korakov naprej me 
ustavita mlajši moški in žen
ska z velikimi torbami čez 
ramena in stegujeta vame 
kamnite vazice: 

»Prvovrstna roba. samo 
petdeset starih jurjev!« 

»Hvala,<' rečem vljudno in 
že hitim dalje. 

Na robu ulice so svoj pro
stor izbrali umetniki. Ta raz
stavlja svoje rizbice sončnih 
zahodov ob morju, razcufa-
nih bark, ki so nasedle na 
čeri, in pisanih obmorskih 
mest, drugi ponuja poslika
ne krožnike s starimi cerkva
mi, rožami. . . tretji zmorejo 
vsak obraz narisati v nekaj 

minutah, četrti iz papirja 
izrežejo profil. . . 

Ustavim se pri stolu, kjer 
sedi čedna Nemka in nasta
vlja svoj obraz mlademu sli
karju, ki lovina papir njene 
poteze, njene plave lase in 
nasmeh. Ko je slika konča
na, sede na stol starejša da
ma s pudljem v naročju: 
»Oba skupaj, prosim,« reče v 
nemščini. 

In tok ulice me spet odne
se naprej, proti tržnici. 

»Kaj bo za vas, gospodič
na?« mi zakliče mlad fant za 
stojnico z bižuterijo. 

»Hvala, le gledam,« odvr
nem z nasmehom. 

»Poglejte, tako krasne ogr
lice imam za vas - tako bi 
vam pristajale. . . Vam jih 
dam poceni.« 

Odkimam med smehom. 
Vem, vsakomur reče - za vas 
še posebej poceni. Tako si 
služi kruh. 

»Lep paradižnik,« vpije že
nica za lesenim pultom.« Bo
ste paradižnik. . . poglejte, 
kako je lep!« 

»Gospodična. . . lubeni
ce. . . krasne lubenice. Če ho
čete, vam jo prerezom, lahko 
poskusite. ..« 

In tako dalje in tako na
prej. Vrvež kipi. 

Moram v hotel. Večerja bo. 
Mamica in očka me gotovo 
nestrpno čakata. 

»Ah, večna potepenka,« bo 
vzdihnila mamica s prijazni
mi očmi. Ampak jaz imam 
rada to prijetno zmedo v tem 
malem mestu, kjer je poleti 
vsak dan praznik. 

IVI 

Center za socialno delo Celje, 
Gregorčičeva 6 Celje 
v skladu z 84. čl. Statuta in na podlagi sklepa 
Zbora delavcev 
razpisuje 
prosta deta in naloge 

Vodje zakonske svetovalnice 
Poleg splošnih z zakonom določenih pogojev mora
jo kandidati izpolnjevati še naslednje posebne po
goje: 
- da ima visokošolsko izobrazbo pedagoške, psiho
loške, socialne, pravne ali sociološke smeri ali višje
šolsko izobrazbo pedagoške ali socialne smeri ter 
podiplomsko izobrazbo po programu predzakonske
ga svetovanja z najmanj 5 let delovnih izkušenj na 
področju socialnega dela z družino 
- da je s svojim dosedanjim strokovnim in družbeno 
političnim delom prispeval k utrjevanju in razvijanju 
socialističnih samoupravnih odnosov 
- da predloži svoj koncept o uresničevanju razvoj
nega programa zakonske svetovalnice i opredeli 
svojo vlogo pri uresničevanju programa 
Dela in naloge so s posebnimi pooblastili, mandat 
traja 4 leta. 
Kandidati naj pošljejo prijave z dokazili o izpolnjeva
nju pogojev v 15 dneh po objavi razpisa na naslov: 
Center za socialno delo Celje, Gregorčičeva 6, »za 
razpisno komisijo«. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v 8 dneh po opra-
vljenji izbiri. 

Lestvici Radia Celje 
Zabavne melodije: 

1. PARADNI TANGO - AGROPOP 
2. EVERY TIME YOU GO AWAY - PAUL VOUNG 
3. I LOVE YOU - ČUDEŽNA POLJA 
4. WOULD I LIE TO YOU - EURYTHMICS 
5. SERENADA - KRUNOSLAV SLABINAC 
6. TOGETHER IN ELECTRIC DREAMS - GIORGIO 

MORODER WITH PHILIP OAKEY 
7. NAVALI NAROD NA GOSTILNE - JANEZ BONČINA 

BENČ .,,^-3,,.. 
8. A VIEV TO A KILL - DURAN DURAN 
9. DONT YOU FORGET ABOUT ME - SIMPLE MINDS 

10. MODRE OČI - F PLUS 
Lestvica zabavnih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsako soboto ob 17.15 uri. 

DomaČe melodije: 
1. ČEZ PLOT - ŠIK 
2. SMEJOČI MEH - KLAVŽAR 
3. ZAIGRAJ HARMONIKA - OTAVlO BRAJKO 
4. TAM KJER NEKOČ JE VETER ZIBAL KLASJE -

ŠKOBERNE 
5. SONCE SIJE ZA VSE LJUDI - DOVŽAN 
6. VSAK LETNI ČAS IMA DOBER GLAS - STARE 
7. PRIJATELJEV ROJSTNI DAN - NOVI PRIJATELJI 
8. ZIMSKA NARAVA - VESELI HMELJARJI 
9. DEKLE POVEJ - SLAK 

10. KJE HODIŠ OČKA-KUMER 

Lestvica domačih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsak ponedeljek ob 17.15 uri. 

Nagrajenca: Robert Koplet, Grobelno60 
Simona Lenart, Ljubečna 17c 

Pišite na naslov: Novi tednil<~ Radio Celje, 
Trg V. kongresa 3a, Celje 
Vsakič nagrada - velika plošča, ki jo izžrebanci izberejo 
v prodajalni MELODIJA v Celju. 

RADIO CEUE 
ČETRTEK, 15. 8.: 8.00 Poroči la . 8.05 Dopo ldne z vami. 

vmes ob 8.30 Obvesti la, 9.00 Druga poročila, 9.30 Esperanto, 
10.00 Zakl juček sporeda , 15.00 Poroči la . 15.10 Obvestila, 
16.00 Čest i tke in pozdravi , 16.30 Kronika , 17.00 V živo, 18.00 
Zakl juček sporeda . 

PETEK, 16. 8.: 8.00 Poročila , 8.05 P e t k o v mozaik, v m e s ob 
8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.30 Žveplometer , 10.00 
Zakl juček sporeda, 15.00 Poroči la , 15.10 Obvesti la, 16.00 
Čest i tke in pozdravi , 16.30 Špor t ob koncu tedna , 17.00 
Kronika, 17.15 Mladi mlad im, 18.00 Zakl juček sporeda. 

SOBOTA, 17. 8.: 8.00 Poročila , 8.05 D o p o l d n e z vami, 
vmes ob 8.30 Obvesti la, 9.00 Druga poročila, 9.05 Kuharski 
kotiček, 9.15 Koledar pr i redi tev, 9.30 Fi lmski sprehodi , 10.OO 
Zaključek sporeda, 15.00 Poroči la , 15.10 Obvesti la, 16.00 
Čest i tke in pozdravi , 17.00 Kronika , 17.15 Lestvica zabavnih 
melodi j , 17.45 Kul tu rn i feljton, 18.00 Zakl juček sporeda . 

NEDELJA, 18. 8.: 10.00 Poroči la , 10.10 Obvesti la, 10.30 
Kekčevi prijatelji, 10.45 V e d n o lepe melodije, 11.00 Žveplo
meter (ponovitev), 11.30 Kmet i j ska oddaja, 12.00 Poročila. 
12.15 Li te rarna oddaja, 12.30 Iz domač ih logov, 13.00 
Čest i tke in pozdravi , 15.00 Zakl juček spreda . 

PONEDELJEK, 19. 8.: 8.00 Poročila, 8.05 Špor tno dopol
dne , vmes ob 8.30 Obvesti la , 9.00 Druga poročila, lO.OO 
Zaključek sporeda, 15.00 Poroči la , 15.10 Obvesti la, 16.00 
Čest i tke in pozdravi , 16.30 Reportaža , 16.45 Nove plošče, 
17.00 Kronika , 17.15 Lestvica domač ih viž, 17.45 Športni 
pregled, 18.00 Zakl juček sporeda . 

TOREK, 20. 8.; 8.00 Poročila, 8.05 Iz sveta glasbe, v m e s ob 
8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 10.00 Zakl juček sporeda. 
15.00 Poročila, 15.10 Obvesti la, 16.00 Čest i tke in pozdravi. 
16.30 Srečanje z leti, 17.00 Kronika , 17.15 Iz arhiva resne 
glasbe, 17.45 Iz de lovnih organizacij , 18.00 Zakl juček spo
reda. 

SREDA, 21. 8.: 8.00 Poročila. 8.05 Dopo ldne z vami . vmes 
ob 8.30 Obvesti la, 9.00 Druga poročila, 9.30 Koledar priredi
tev, 10.00 Zakl juček sporeda , 15.00 Poročila , 15.10 Obvestila, 
16.00 Čest i tke in pozdravi , 16.30 Iz krajevnih skupnost i , 
16.45 Iz zakladnice zborovske glasbe, 17.00 Kronika , 17.15 
Glasbene vzporednice , 17.45 Aktua lno , 18.00 Zakl juček spo
reda. 



Finomehanik s piščalko 
f o je Zdravko Martun iz La-

jl^ega, kjer ima svojo fmome-
f^anično delavnico, kar pa ga 

ovira, da se ne bi aktivno 
tudi ukvarjal s tako nehvaiež-
ĵ jfii delom, kot je nogometni 
godnik. Pred leti je bil aktiven 
nogometaš pri NK Pivovar La
ško, potem pa šest let pri celj
skem Olimpu, od koder se je 

^rnil v Iraško. Ko je tam nogo
met zamrl in Pivovar razpadel 
(kakšna škoda, zavzdihne, ko 
se spomni lepih trenutkov!) se 
jg odločil, da postane nogo
metni sodnik. 

Zq tQ se je odločil v sezoni 
77,7», po letu dni pa je že 
uspešno opravil izpit za pod-
zveznega sodnika, čez dve leti 
pa p-d^al republiški in le malo 
je manjkalo do zveznega. 

apo končani nogometni ka
rieri se nisem hotel posloviti 
od nogometa. Povabili so me 
starejši nogometni sodniki na 
čelu z Marjanom Golešem in 
tako se je začelo. Danes mi ni 
žal in že štiri leta sem zvezni 
nogometni sodnik na A listi H. 
zvezne lige,« pripoveduje 
Zdravko Martun, ki je kot Laš-
čan trenutno najboljši sodnik 
na širšem celjskem območju. 

Takole pa se spominja soje
nja v II. zvezni ligi: »Še pose
bej zadnja sezona je bila napor
na. Deset tekem sem sodil kot 
glavni in štiri kot stranski sod
nik, torej domala v vseh kolih 
sem moral na pot. Bil sem v 
Zrenjaninu. Vrbasu, Prijedor-
ju, Trebinju in Šibeniku, ko se 
je proti izpadu borilo kar deset 
ekip. Toda vse tekme sem so
dil korektno, kar dokazuje tudi 
povprečna ocena kontrolorjev 
3,55 od štirih možnih! Bilo pa 
je hudo, kajti mnogi klubi izsi
ljujejo točke in se pri tem lotijo 
vsega, da bi uspeli. Vendar lah
ko odkrito povem, da sem zdr
žal vse pritiske.« 

V teh dneh Zdravko Martun 
nabira kondicijo za novo sezo
no, ki se je začela 11. avgusta. 
Želi ponoviti lansko dobro so
jenje ter se tako čez leta pribli
žati sojenju v I. zvezni ligi. 
• Prepričan sem, da bi to lahko 

dosegel, saj imam komaj 38 
let,« je pogovor zaključil fino-
mehanik s piščalko iz Laškega 
Zravko Martun. 

J. KUZMA 

Odlična Rozman in Kopitar 
v Budimpešti je bilo finale B skupinici'V atletiki, kjer 

sta nastopili tudi reprezentanci Jugoslavije. Medtem, ko 
se je moški vrsti uspelo obdržati v tej skupini srednje 
kvalitetnega evropskega razreda pa so ženske izpadle in 
bodo prihodnje leto nastopile v najslabši skupini C. V 
moški reprezentanci sta nastopila tudi člana Kladivarja iz 
Celja in oba upravičila zaupanje zveznega kapetana 
Daneta Korice, da j ima je zaupal na tako pomembnem 
tekmovanju dres z državnim grbom. Stane Rozman je bil 
odličen četrti na 10 km z letos najboljšim jugoslovanskim 
časom 29:10,47, medtem ko je bil Rok Kopitar sicer šesti 
na 400 m ovire, vendar tudi z letos daleč svojim in jugoslo
vanskim n^bol jš im časom 51,69! 

Jože Tanko zmagal na Bledu 
v Blejskem jezeru so se pomerili vsi tisti, ki želijo tudi 

letos osvojiti lovoriko za vztrajnost - kaveljc in kore
nina. Plavali so na 2000 m, kjer je zmagal Jože Tanko iz 
Celja z novim rekordom proge - 28,05! 

Obeta se zanimiva nogometna sezona 
Tekmovalna komisija pri 

Nogometni zvezi Slovenije je 
opravila z žrebom za prihodnjo 
sezono 85/86 za republiško tr 
vzhodno in zahodno ligo. Naj
večje zanimanje bo prav goto
vo za republiško, kjer bosta 
med štirinajstim.! ekipami tudi 
bivša člana II. zvezne lige 
Olimpija in Maribor. Žreb je 
določil naslednje tekmovalne 
številke klubom, ki bodo na
stopili v republiški ligi: 

1. Železničar Maribor, 2. Vo
zila Nova Gorica. 3. Ilirija Lju
bljana. 4. Slovan Ljubljana. 5. 
Maribor, 6. Rudar T. Velenje, 7. 
Rudar Trbovlje, 8. Domžale. 9. 
Kovinar Maribor, 10. Mura 
Murska Sobota, 11. Triglav 
Kranj, 12. Olimpija Ljubljana, 
13. Aluminij Kidričevo. 14. 
Kladivar Celje. Maribor in Lju
bljana imata kar po tri klube, 
ostali pa so iz osmih sloven
skih mest. 

V 1. kolu bo Kladivar gosto
val v Mariboru pri Železničar
ju, Rudar (TV) pa igral doma s 
Kovinarjem iz Maribora. V 9. 
kolu bo Kladivar gostoval pri 

Mariboru, v 10. igral z Olimpi-
jo. v 11. pa bo regijski derbi v 
T. Velenju med Rudarjem in 
Kladivarjem. Rudar se bo sre
čal z Olimpijo v 4. kolu, z Mari
borom pa v 10. kolu, obakrat 
pa bo gostoval. Derbi bivših 
drugoligašev pa bo že v 3. kolu 
v Mariboru med domačini in 
Olimpijo. Oba bosta verjetno 
poskušala iztržiti največ in bo
ljši naj bi se vrnil v II. zvezno 
ligo, medtem ko brez možnosti 
niso tudi ostali, saj bodo igrali 
sproščeno in lahko preseneti
jo. Bo zanimivo, prav gotovo 
pa se bo na igriščih zbralo več 
gledalcev, kot prejšnja leta. 
Znanje razpored tekem tudi za 
vzhodno republiško ligo, kjer 
bo nastopilo 12 ekip, od tega s 

celjskega območja štiri: 1. Pe
kre, 2. Fužinar, 3. Partizan 
Slov. Gradec, 4. Dravinja Slov. 
Konjice, 5. Šmartno, 6. Steklar 
Rog. Slatina, 7. Ojstrica, 8. Dra
va, 9. Proletarec, 10. Nafta, 11. 
Elkroj Mozirje in 12. Brežice. 

V tej ligi je veliko favoritov, 
med njimi tudi kar vse štiri 
ekipe s celjskega območja -
povratnik iz republiške Šmar
tno, nesojeni lanski prvak El
kroj ter vse boljša ob koncu 
prvenstva Dravinja in Steklar. 
Pozabiti pa ne gre tudi Drave, 
Peker in morda še koga. 

1. kolo v republiški ligi bo v 
nedeljo, 25. avgusta, v vzhodni 
pa 1. septembra. 

TONE VRABL 

Jeriieja Pere Je prava športnica 
Pri štirinajstih, kolikor jih 

šteje, je že prava športnica. 
Jerneja se namreč ukvarja z 
drsanjem, z atletiko, kotalka-
nje pa je zaradi pomanjkanja 
trenerjev pred nedavnim opu
stila. Jerneja je večkratna re
publiška prvakinja v drsanju, 
vkotalkanju pa je postala celo 
državna prvakinja. 

•Če bi morala izbirati, bi da
la prednost drsanju.« pravi 
Jerneja. Z njo sem se pogovar
jala na Skokovem memorialu, 
kjer je tudi sama nastopila in 
zmagala. Z atletiko se ukvarja 
šele eno leto. Najprej jo je je
mala le kot trening, kmalu pa 
je začutila, da ji pomeni tudi 
nekaj več. Na državnem prven
stvu v Celju za mlajše mladin
ce, se je prebila v polfinale in 
tekla na 100 metrov svoj oseb
ni rekord 12 sekund in 93 sto-
tink. 

"Drsati sem pričela s petimi 
leti. Najprej sta me spodbujala 
otka in mamica, kasneje pa 
spodbude nisem več potrebo-
\'ala. saj sem drsanje v resnici 
\'''.ijubila.« se je razgovorila 
Jerneja. V drsalnem klubu ima 
fudi,riinogo prijateljic, ki pa jih 
čezpbletje bolj malo videva. 
7.ate' ^c komaj čaka, da se bo 
prietla drsalna sezona, ko bo
do spet skupaj. 

Ko sem jo skušala spodbudi
li' da bi nam zaupala kakšno 
Veselo dogodivščino iz svoje 
športne kariere, je rekla, da 
jfna žal več slabih spominov. 
Tako jo je prizadel odhod nje-
'le trenerke, še bolj pa nepra
vilnosti, ki se pojavljajo pri dr
sanju, ..Večkrat je bolj po-
• (̂̂ •nibno kako imaš urejene la-

ali se t i vidijo hlačke izpod 
l̂ rila. kako imaš zavezane ve-
^^•ke. kot pa samo drsanje. No, 
y atletiki pa le o vsem odloča 
^^oparica." je povedala malce 
'-^Krenjeno. 

Jerneja pravi, da so v Celj-
"̂̂ em drsalnemu klubu dobri 

f^JRoji za drsalce, s čimer se v 
v^'hkih večjih središčih ne mo-
•"̂ Jo pohvaliti. Težava, s katero 
So srečujejo Celjani pa je pred
vsem pomanjkanje trenerjev, 
^ r i nas plača trenerje klub. kar 

je velika ugodnost, vendar kaj 
pomaga, če so trenerji premalo 
kvalitetni,« ugotavlja Jerneja. 

O svojih načrtih za prihod
nost nerada govori. Predvsem 
svoje upe polaga v atletiko, če
prav kaj konkretnega ni hotela 
izdati. Povedala nam je le, da 
bi rada študirala medicino, za
to se je vpisala v naravoslovno 
matematično šolo. »Seveda pa 
bi se poleg tega še rada ukvar
jala s trenerskim delom.« Jer
neja preživlja prosti čas, koli
kor ji ga ostane, kot vsi njeni 
vrstniki. Rada zahaja v kino, še 
raje pa se sestane s prijatelji in 
prijateljicami, s katerimi ved
no najde prijetno temo za raz
govor. 

Jerneje šport ne ovira pri 
šolskih obveznostnih. Pravi 
celo. da jo šport spodbuja pri 
učenju, saj mora vsako minuto 
svojega življenja pametno iz
koristiti. Skrbi jo le. kako bo 
sedaj, ko se bo odpravila na 
srednjo šolo. Upam, da bom 
lahko uskladila atletiko in dr
sanje.« si je zaželela. 

Čeprav morda izgleda, kot 
da je Jerneja za svoja leta že 
precej odrasla, temu ni tako. 
Med najinmi pogovorom je 
večkrat pogledala, kje so njene 
prijateljice, saj je gotovo ko
maj čakala, da se bo z njimi 
sproščeno pogovorila o vseh ti
stih drobnih stvareh, ki zani
majo mlade. Zato je nisem več 
zadrževala, le še stisk roke in: 
»Srečno, Jerneja!« 

NATAŠA GERKEŠ 

Danes košarkarji 
Olimpije v Šentjurju 

Ob občinskem prazniku bosta 
MDA Kozjansko 85 in košarkar
ski klub Šentjur danes (četrtek) 
pripravila na odprtem igrišču v 
Senstjurju zanimivo prijatelj
sko košarkarsko tekmo, kjer se 
bodo pomeril i s č lanom 1. zvez
ne lige Smelt Olimpijo iz Lju
bljane. Gostje so na pripravah na 
Rogli. kar bodo izkoristili tudi za 
gostovanje v Šentjurju. V prime
ru slabega vremena bo tekma v 
telovadnici tamkajšnje osnovne 
šole ob 17. uri. 

Zmagal Silvo Gobec 
Jadralna sekcija pri turistič

nem društvu Sl ivnice je pripra
vi la dve regati z deskami na 
S l ivniškem jezeru, kjer je nasto

pilo 15 tekmovalcev. Prehodni 
pokal je osvojil Silvo Gobec iz 
Stopč, drugo do četrto mesto so 
si razdelili Roman Gajšek. Aci 
Urbajs in Danilo Razboršek, peto 
do šesto pa Dušan Šporn in Ma
tej Šešerko. 

Črepan in Mikac na 
zvezni turnir 

Na Ptuju se je končalo letoš
nje republiško člansko šahov
sko prvenstvo, kjer je nastopi lo 
14 igralcev. Marjan Črepan iz 
Žalca je osvojil odlično peto me
sto in se kot edini mojstrski kan
didat uvrstil med same mojstre, 
Mikac. sicer Celjan, ki nastopa za 
Ljubljano, pa je bil sedmi. Oba 
sta si z odličnima uvrstitvama tu
di zagotovila sodelovanje na 
zveznem turnirju mojstrskih 
kandidatov. JK 

Rokometaši Aera prvi v Ajdovščini 
Med pripravami za start v II. zvezni ligi so rokometaši AeraJ 

nastopili na prvem izmed štirih turnirjev za Karavanški] 
pokal. Prvi turnirje bil v Ajdovščini, ki so ga dobili mladi igralcij 
Aera, ko so po dveh zmagah nad avstrijskima ekipama v finaluj 
premagali še domačine 27:23 pa čeprav so domačini vodili že zi^ 
devetimi goli razlike. Na vseh treh tekmah se je še posebej 
odlikoval komaj 16-letni vratar Strašek, ki je branil odlično in 
dokazal, da se lahko z vestnim delom razvije v dobrega vratarja. 
Na vseh treh tekmah je bil najboljši strelec veteran Razgor, ki je 
skupaj dosegel 20 golov. 

Drugi turnir bo od 23.-24. avgusta v Bernbachu v Avstriji, 
tretji od 30.-31. avgusta v Celju in zadnji, četrti, od 7.-8. septem
bra v Celovcu. XV 

Odlični velenjski plavalki 
Poleg skupine mladih celj

skih plavalk se v jugoslovan
skem prostoru uveljavljata tu
di dve plavalki iz Titovega Ve
lenja Renata Rednak (na sliki 
levo) in Katja Mijoč. Z vestnim 
delom v zadnjih letih sta prišli 
tako daleč, da sta na državnem 
prvenstvu za pionirje B osvoji
li kar deset medalj. 

Katka Mijoč je bila trikrat 
pr\'a (100 in 200 m delfin ter 
200 m kravi) in trikrat druga 
(100, 400 in 800 m kravi), Rena
ta Rednak pa je bila štirikrat 
tretja (200, 400 in 800 m kravi 
ter 200 m delfin). 

Zdaj bodo tudi mladi velenj
ski plavalci tako kot celjski po 
naporni zimski in letni sezoni 
mesec dni aktivno počivali, 
potem pa se bodo Velenjčani 
zbrali na kostanjevem pikniku 
ter začeli s pripravami na novo 
sezono od katere po uspešnem 
zaključku optimistično priča

kujejo še več. Zal tudi njih te-
rejo finančni problemi, saj je 
blagajna prazna, v bodoče pa 
glede na svoje uspehe pričaku
jejo pomoč še številnejših de
lovnih organizacij, kot samo 
Modnega salona, ki jih je opre
mil z zanimivimi trenirkami. 
TV - Foto: LOJZE OJ-

STERŠEK 

Smrtna nesreča zaradi hitrosti 
v pe tek ob 18. uri j e v p rome tn i nesreči v Rečici pri 

Š m a r t n e m ob Pak i izgubil življenje 44-letni Mirko Zorko iz 
Jurk loš t ra , začasno zaposlen v Zvezni republ ik i Nemčiji . 
Zorkov avtomobi l j e vozil 45-letni Aleksander Munih iz 
Žalca. V levem os t rem ovinku na cesti Le tu š -Šmar tno ob 
Paki , ga j e zaradi n e p r i m e r n e hi t rost i zaneslo v desno na 
t ravnik, po t em pa j e zapeljal v naslednj i ostri ovinek. P o 120 
metr ih drsenja s e j e av tomobi l prevrni l in sopotn ik Zorko je 
bil na mes tu mr tev . Težko poškodovanega voznika Muniha 
pa so pripeljali v celjsko bolnišnico. 

J A N E Z V E D E N I K 
Foto: T O N E TAVČAR 

Storilca prijeli 
v dobri uri 
Kriminalist Mirko Kolone dobi značko 
Hrabro dejanje 

Po zaslugi hitre in učinko
vite akcije delavcev Uprave 
za notranje zadeve in posta
je mil ice Celje se je lov na 
Ibrahima Hadžiča, ki je 
pred časom streljal na Vero 
Klanšek in jo z enim izmed 
strelov smrtno ranil, končal 
zelo hitro. 

Ko so na postaji milice do
bili obvesti lo o streljanju v 
Malgajevi ulici, so prihiteli 
na kraj dogodka , vendar sto
rilca ni bilo več. Vedeli so, da 
ima strelno orožje kalibra 
7,65 mil imetrov. Začela se je 
akcija iskanja storilca. Ta je 
bil že stari znanec milice, saj 
so ga obravnaval i zaradi na-
silništva, posilstva, izdajanja 
za u radno osebnost , hazar-
ders tva . . . Zato ga je poznal 
tud i kr iminal is t Mirko Ko
leno. V svojem pros tem času 
j e večkrat ribaril ob Savinji 
in ob t em opazil osumljene
ga, ki se je s pokojno Klan-
škovo tam večkra t zadrževal. 
Zato j e ob lovu na Hadžiča 
pomisli l tudi na možnost , da 
bi se bil ta zatekel ob Savi
njo. Res ga je našel in ga sam 
aretiral, čeprav je bil Hadžič 
oborožen. Tako se j e že v do
bri uri končala akcija iskanja 
osumljenega, ki j e svoje de

janje tudi priznal. T renu tno 
je v pr iporu, proti n jemu pa 
so vložili kazensko ovadbo 
za umor . 

Kriminal is t Mirko Kolenc 
pa bo za svoje p o g u m n o in 
uspešno akcijo prejel značko 
»Hrabro dejanje«. 

Neprevidno čez 
cesto 

Na avtobusni postaji v Sodni 
vasi je izza avtobusa neprevid
no prečkala cesto 16-letna 
M. K. iz Dvora pri Šmarju. Iz 
smeri Podčetrtka je pripeljal 
tovornjak-vlačilec, ki je s 
sprednjim levim delom zbil 
pešakinjo po vozišču, pri če
mer se je deklica huje poško
dovala. 

Zemlja zasula 
delavca v jarku 

Blizu Papirnice v Radečah 
so delavci Vodnogospodarske
ga podjetja iz Novega mesta iz
kopavali jarek in polagali cevi 
za kanalizacijo. Jarek je glo
bok 3,20 m in širok 2,10 m. 26-
letni delavec SMAIL PONJE-
VIČ iz Golubovičev je šel v ja
rek in na dnu zabil količek, ka
mor bi položili cev, takrat se je 
sprožil plaz zemlje in ga zasul. 
Takoj so ga začeli izkopavati, 
vendar so ga izkopali mrtvega. 

MLADINSKA KNJIGA 
LJUBLJANA 

TOZD VELETRGOVINA 
TRGOVINA NA VELIKO 
CELJE - Stanetova 3 

Komisija za delovna razmerja TOZD 
VELETRGOVINA 
objavlja prosta dela in naloge 

oddelkovodja poslovne enote v 
CELJU 

Pogoii: 
- višja izobrazba ekonomske, komercialne ali teh
nične smeri 
- štiri leta delovnih izkušenj v komerciali 
- aktivno znanje tujega jezika 
Delo se združuje za nedoločen čas s trimesečnim 
poskusnim delom. 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj 
kandidati pošljejo v 8 dneh po objavi na naslov; 
MLADINSKA KNJIGA TOZD VELETRGOVINA 
Trgovina na veliko 
Celje - Stanetova 3 
Kandidate bomo pisno obvestili v 30 dneh po odlo-
čitvi komisije za delovna razmerja 



Po vodi 
Začetek urejanja nove brvi preko Savinje pri 

Levcu je že nekajkrat padel v vodo. Tudi most, ki so 
ga nekateri želeli, je šel po vodi. 

Zaradi vsega tega zavlačevanja se nekateri bojijo, 
da bo splavala po vodi še načrtovana brv. 

Oh, ta gradnja 
v Laškem na novo gradijo grajski stolp. V Celju 

so se lotili obnove dela obzidja na starem gradu. 
Kaže torej, da se moramo temeljito lotiti tudi popra
vil teh starih gradenj. 

O, ko bi le kasneje zgrajena poslopja bila 
potrebna raznih popravil šele po takem času. , 

Še je čas 
Nekateri negodujejo, 

ker da urejanje naprav 
za ogrevanje vode v celj
skem kopališču kasni. 
Pa saj se ne mudi - zdaj 
je vendarle še vroče. 

Do zime bo pa menda 
ja nared! 

Čudno 
v šmarski občini so 

uredili novo trgovino. 
Pri tem je za obnovo 
objekta veliko denar
ja prispeval šmarski 
kmetijski kombinat, ki 
je v okviru Hmezada. 
Človek pa bi pričako
val, da bo pri tem so
deloval Merx. 

Saj so trgovino ure
dili na Banovini! 

Riše Bori Zupančič 

TUDI Z NAŠIMI VINI JE NEKAJ NAROBE 
IMAJO VSE BOLJ STRUPENE CENE! 

Ponarodel običaj 
Kako hitro nekateri običaji pri nas ponarodijo! 
Ob sedanjih zelo različnih navadah, starih, zniža

nih in podobnih cenah so se ljudje navadili mnogo 
hoditi od prodajnega štanta do štanta in glej - v 
Lučah so že tudi naredili kulturno-turistično prire
ditev s tem naslovom. 

No, še bolj znana pa je tista od sanka do sanka! 
To se že marsikdo sprašuje 
in tudi odgovor pričakuje. 

Navadno odgovor je pa tak: 
znajdi se, znajdi - siromaki 

Celjsl^l Icriži \ 
v Celju ta čas ne urejajo le cestnega križa, am; 

tudi centralni mestni peš križ. 
Kot da že ne bi imeli dovolj najrazličnejših križ 

IVloč navade 
v nekaterih obra 

še lahko vedno vii 
mo napise: Živel 
maj, praznik dela. 

Pa saj se marsil 
tudi obnašajo tal 
kot da bi bil vsak dk 
prazniki 

KLATiŽIN 
NJEGOVE SANJE 

p i š e : 
M a r k o C e s t n i k 

Nedelja je bila, ko je šlo 
vsaj pol posadke v In tercon-
t inental . V hotelu je bil prije
ten hlad. črni in beli otroci so 
škropili po bazenu. Spe t sta
ra pesem: naši so se videli 
glavne in najlepše, na jduho-
vitejše in naj privlačnejše, a 
so bili tako okorni in smešni . 
Star lakaj j ih je spregledal , z 
na t ančn im očesom, ki ga je 
izuril na tisočih podobn ih : 
"Što bre, svirate ku rcu za 
male pare?!« Pust i l j ih j e za
p repadene in se šel klanjat 
drugim. S tevardese in piloti 
m e d n a r o d n i h linij so se pu
stili občudovat i , a m p a k ne
e n a k o m e r n o zagorela telesa 
pač niso bila nikoli lepa. Me
ne j e bolj vleklo k pak is tan 
ski aristokraciji; sedel sem v 

njihovo bližino in molče ve
slal z jez ikom po sočni limo
nadi . Nekaj vzvišenega, dalj
nega, a tako sem čutil, vse 
prej kot zadovoljnega in 
sproščenega. Dolgočasja le
pih mladeničev ni mogla 
preg;nati ču tna vzvišenost še 
lepših deklet . Le-te so z gu
bami sarijev prav boječe za
brisale obrise svojih čokola-
dast ih teles. Nevoščljiv sem 
j im bil za bogastvo črnih 
mehk ih las. A m p a k bil sem 
daleč, tujec, daleč, še svojim 
ljudem, kaj šele prvič videni 
deželi. 

Vse kaj drugega pravijo 
mes tn i avtobusi . Na njih sa
mih, sploh pa v njihovih no
tranjostih, ni hotelskega dol
gočasja in tišine. Majhni so, 

pa pisani, in ropotajo tudi da 
j e veselje. Povzpel sem se na 
enega njih, pod s t reho starci, 
otroci, dekleta , škrbas te ba-
bure , zagledali so se v a m e 
kot v deveto čudo . Ne, tu ni 
navada, da se vozijo tujci z 
avtobusi , sploh belci. Saj iz
pod sedežev zaudarja. če
prav vleče skozi razbita okna 
in po vseh kotih. Moral sem 
stati sklonjen in še sem tiščal 
z glavo v nizek s trop. Moški z 
brč icami mi j e hotel odstopi
ti sedež, a sem m u dejal, da 
nočem biti prav nič druga
čen od njih. Ne vem, še zdaj 
n isem prepričan, če me je 
razumel . Izstopil sem pred 
za tonom sonca; par ljudi mi 
j e z odhajajoče ces tne poša
sti t iho pomahalo , ker mi je 
deček na vrat ih na vse grlo 
zaklical: So long, Mister! 

Mrak se je v nekaj 
hipih pretopil v noč 

še f kuhar vsemogočni je 
či tno simuliral , ležal je v ka
bini in se zvijal, če je prišel 
kdo k njemu. Kuha l sem 
sam, divjal od ure do ure in 
si kradel moči za P lovbine 
želodce. In to ni bilo prvič. 
Mojster je hodil k zdravi-
kom. a ni noben revež znal 
postavit i diagnoze. Tudi jaz 
n isem mogel za vekomaj ver
jeti . Bil je vroč dan, kot vsi v 
tem mestu , ko sem se na du
šek odločil. Vsega j e bilo 
preveč, malenkos t i so posta
le žičnate ograje, ki so m e 
odvračale od popo lne raz

sodnost i . Človek pač popiz-
di, zdivja. Zadnje, kar sem še 
storil, sem po t reh dneh ga
ranja zadnjič pomil posodo 
od kosila, odšel preko prista
niškega mos tu in sedel na 
av tobus . Najmanj uro sem se 
vozakal med rjavimi hišami 
in kričavo pisanimi stojnica
mi, ničesar n isem iskal, le ta
ko iz dna pljuč sem zadihal v 
pravem življenju. Ceste sem 
prekrižaril še peš, počasi , z 
rokami v žepih, včasih sem 
se zalotil, da se smejim. Sre
di popoldneva so bili trgi ta
ko polni da je puhte lo iz 
množice in da so si taksist i 
pulili lase. Trgovčiči so vpili, 
prav tako slaščičarji, zelenja-
darji. prodajalci blaga in raz
glednic. Na umaknjen ih 
dvoriščih so predli in kovali. 
Ni mi bilo mar, da sem bro
dil po umazaniji , snel sem ja-
p o n k e in se umil pred eno od 
džamij . Vsepovsod krik, mi
slil sem, da se mi bo zmešalo, 
ker sem bil prej tako preveč
krat sam in v tišini. Ne, tega 
n isem hotel. 

- _ Ob bazenu Intercontinen-. 

tala sem kanil zaspati, a sem 
bil preveč vzburjen, da bi 
sklenil veke. Tonil je dan, ko 
sem se vrnil na železje in 
obrnil ključ za sabo. 

Naslednje ju t ro so hodil i 
tolč na vrata. Mirno sem j im 
zakričal, naj se ne trudijo, da 
sem opravil z barko in z mor
jem, da m e nobena sila več 
ne spravi v kuhinjo. Šef j e 
ozdravel, prav čudežno, res, 
robant i l je po kuhinji in se 
usajal na vsakega reveža. Čif 
pa lube je grozil, Janez se j e 
prismejal in m e potrepljal po 
rami, kapo Božo, eden naj
boljših, kar j ih nosi morje in 
kar j ih p remore Splošna 
plovba, mi je prišel dajat po
guma, ki pa ga tako ali tako 
že takra t ni manjkalo. Barba 
Giorgio me sploh ni klical na 
razgovor, prvo, kar je storil, 
je telegrafiral podjetju in mi 
odvzel pravico do deviznega 
dodatka . Prekle t i stroj, zanj 
n isem bil človek, pač brez
p o m e m b n a podpa lubna 
podgana, reven in pr iden 
očalarček, ki ima neke čud
no naivne vizije o svetu, k i j e 
- skra tka - nor in ki ne spada 
na morje. To pa sem pravza
prav spoznal tud i že sam, in 
kapi tanov odnos me tudi ni 
čudil - mi vsaj ni bilo t reba 
odgovarjati na z lonamerna 
vprašanja in se poniževati 
pred zapitimi naduteži . 

Šele po dveh sem prišel iz 
kabine , želodec j e terjal svo
je in tudi vsako skrivanje bi 
bilo bresmiselno. N i k o m u r 
nisem bil storil zalega, sam 
sem in bom čutil posledice. 
Fant je so bili na moji s t ran . 

še na takar Ludvik, s kater 
sva ves čas vihtela bojne 
kire, s e j e spoprijateljil zn 
no. S kuharjemi se nisva i 
pogledala, samo izposoji 
knjigi mi j e še vrnil. Primi 
ci, ki so bili vsi po vrsti slq 
uslužni kapi tanu , so se mil 
h r b t o m krivo posmihal i . (\ 
je šel in določeno je bilo, 
letim iz Bombaya s še d\| 
set imi član posadke , ki boj 
dobili zamenjave. Ladjo 
zajemala n e k a k š n a pred 
hodna vročičnost . 

Iz Karachija smo odpl 
za Mangalore, a smo se ti 
zaradi s tavke luških del 
cev obrnil na sever. Bomb 
zadnja postaja mojega 
pravljivega greha. Dnevi 
bili dolgi do obupa , ko m; 
zmanjkalo drugega, sem t 
celo Karla Maya. S t run st 
se prenajedel , pisati nisi 
mogel . Ponoči sem se sp 
hajal po krovu ter poto 
med p lank tonom in zvezi 
mi. Ter brskal po hladilnil 
gledal v ideokasete . ki s>̂  
j ih znal že zdavnaj na paiT 
Ko bi bil le lahko spal, 
vedel, sanjal. 

P o d v o d n e v n e m sidre! 
smo končno vpluli v Indh 
ne doke, k Rdeč im vratc 
Dva dni sem stal na mostt 
iskal sledi letal. Života 
sem, se zagrenil, se potap 
v stare rane in v negotov 
za naprej . Več si n isem v 
ko verjel, moje odločitve 
bile prav čuden veter, k 
naj zasadim vsa sidra, da 
mir in vsaj daljen okus 
sreči vrgel mreže name . 

Ghuru 





AERO pomen! za Loko življenje 
malega le y Loki grl Žusmu zrasel moderen obrat s šestdesetimi zaposlenim^ 

Kraji, odmaldijeni od centrov, oziroma 
občinsliiti središč, so vselej imeli težave, 
najhuje pa je bilo za zaposl i tev prebival
cev, saj vsakodnevna vožnja v oddaljeno 
tovarno oziroma na delovno mesto ni lah
ka. Med takšne kraje gotovo sodi Loka pri 
Žusmu v šentjurski občini, ki pa se lahko 
ponaša z modernim obratom Aera, TOZD 
Kemija, ki ne pomeni samo delovna mesta 
za šestdeset prebivalcev tega kraja in nje
gove okolice, t emveč tudi njegovo življe
nje in vsakodnevni utrip. 

Prav o tem obratu smo se pred dnevi 
pogovarjali v celjskem Aeru z Milanom 
STOPARJEM, obratovodjem obrata v Loki 
pri Žusmu. Janezom MARINOM. tehnič
nim vodjem TOZD Kemija in Miletom 
BRAJKOVIČEM, pomočnikom direktorja 
TOZD Kemija za ekonomsko področje. 

Janez Marin: »Obrat v Loki gotovo za 
Šentjur veliko pomeni, saj smo visoko 
uvrščeni v vseh kazateljih gospodarstva v 
občini in naj povem še to, da so te številke 
tudi dokaj ugodne. Število zaposlenih je 
relativno majhno - glede na velike tovarne 
- in sicer šestdeset, vendar je pomembno 
to, da dosegajo v Loki dobre gospodarske 
rezultate, tako v prihodku kot v dohodku. 

Moram povedati tudi to, da smo opazili 
močan pritisk delavcev iz drugih delovnih 
organizacij za zaposlitev v Loki tako zaradi 
bližine delovnega mesta kot verjetno tudi 
zaradi dobrih osebnih dohodkov ti pa so 
seveda rezultat, kot sem že dejal, kvalitet
nega dela.« 

V Aerovem obratu v Loki proizvajajo ra
čunske trakove, kopirne računske trakove, 
vložke za nalivna peresa in brizganje plasti
ke. Pretežno žensko delo poteka v dveh 
izmenah, obrat pa je za Loko dragocena 
pridobitev, saj v tem kraju ni druge delov

ne organizacije, šestdeset delovnih mest pa 
praktično pokriva vso potrebo po zaposlo
vanju v tem kraju. Pa poglejmo kratko zgo
dovino obrata, kot sta nam jo povedala Ja
nez Marin in Milan Stropnik. 

Po dogovoru z občinsko skupščino Šen
tjur je celjski Aero leta 1975 ustanovil skro
men obrat z enajstimi zaposlenimi, kot pri
spevek oziroma pomoč Kozjanskemu. Vse 
večji pritisk zaradi zaposlovanja ljudi s tega 
območja pa je povzročil tudi večanje obra
ta. Morda so v tistih časih gospodarstveniki 
gledali na obrat z bojaznijo glede na gospo
darske učinke (oddaljenost od matične to
varne prinaša vrsto stroškov) in zato so se
danji gospodarski rezultati obrata in njego
va rentabilnost toliko bolj razveseljivi. 

Tako so se v Aeru odločili in odmerili 
znatna finančna sredstva za rekonstrukcijo 
obrata oziroma novogradnjo v Loki, s tem 
da so opustili proizvodnjo - potekala je v 
stari zgradbi osnovne šole - v Dobrini. Pri
pravljenost Aera - omogočiti ljudem v Loki 
in okolici zaposlitev in vložiti za to potreb
na sredstva - se je pozneje pokazala kot 
povsem upravičena. 

»Leta 1980 smo na lokaciji stare kopitar
ne zgradili nov, moderen obrat in preselili 
vanj petnajst delavcev s kompletno strojno 
opremo. Proizvodnjo smo razširili in v pe
tih letih povečali število zaposlenih s teda
njih petnajst na današruih šestedset,« 

Čeprav številke niso vedno najboljši po
kazatelj uspeha, moramo v ilustracijo nave
sti dva podatka: 

Celotni prihodek TOZD Kemija je bil v 
pol leta 8.844 milijonov dinarjev (vseh de
lavcev je 570), v Loki pa 335 milijonov, 
indeks pa znaša glede na lansko enako ob
dobje kar 174. Naj proizvodnjo izrazimo še 

v tonaži: na tržišče pošljejo vsak mesec od 
šestdeset do sedemdeset ton izdelkov - to
no na vsakega zaposlenega. 

Tudi na izvoznem področju postajajo 
znani, izvažajo pa izključno na konvertibil
no tržišče: Italijo, Avstrijo, Anglijo, Dansko 
in Združene arabske emirate. Indeks izvoza 
je 122 glede na lansko prvo poUetie. 

Kot za vsako majhno ali veliko delovno 
organizacijo oziroma obrat, je tudi za obrat 
v Loki pri Žusmu najbolj pomembno in 
vznemirljivo vprašanje, kako naprej, vizija 
gospodarske usmeritve v kratkoročnem in 
dolgoročnem obdobju. O tem sta govorila 
Janez Marin in Mile Brajkovič; 

»V načrtu imamo razširitev obrata in pro
izvodnje. Pričakujemo tri nove stroje, zelo 
pomembne za našo proizvodnjo v Loki in 
sicer stroje za polnjenje černilnih vložkov, 
embaliranje računskih trakov in vzdolžni 
rezalni stroj. Vrednostno je to 20 do 30 mili
jonov dinarjev. 

Tudi v samo zgradbo bomo vložili znatna 
sredstva. Gre za nadkritje in ureditev mani
pulativnega prostora za gotove izdelke in 
surovino. Novih delovnih mest še ne bomo 
odpirali - tudi zaradi drugih delovnih orga
nizacij ne, saj bi jim tako prevzemali kader 
- sledili pa bomo avtomatizaciji proizvod
nje in večah produktivnost, skratka, čim
več bomo vlagali v obstoječe kadre v priča
kovanju še boljših delovnih rezultatov. Za 
kraj sam pa je pomembna tudi pripravlje
nost celotne delovne organizacije, takoj pri
skočiti na pomoč krajevni skupnosti, oziro
ma tvorno sodelovati v življenju tega 
kraja.« 

Največ o tem nam je seveda lahko pove
dal obratovodja v Loki, Milan Stopar, ki 

»diha« s krajem in ljudmi. Bil je trinaj 
obratovodja v Celju, zdaj pa se je celo 
selil v Loko, kar vsekakor mora pom« 
da so mu tamkajšnji ljudje močno prir; 
srcu. 

»Vesel sem, da sem se povsem presta 
Loko. Moram reči, brez pretiravanja, dj 
ka živi z Aerom. Ne gre samo za pomo 
asfaltiranju, gasilskemu društvu, pri ( 
nizaciji in izvedbi vseh akcij in prazne 
v krajevni skupnosti in tudi občini, g] 
dobro povezavo delovne organizacije s 
krajem, ki ima v obratu veliko zagot( 
nadaljnega razvoja. 

Ljudje v Loki so čudoviti in lepo je d 
z njimi. Ni mi žal, da sem odšel iz Celja, 
se dogovorimo, to izpeljemo. Nikdar ni 
blem delati dalj kot običajno, delo ob 
stih dnevih sprejmemo vsi kot nekaj 
sem razumljivega, če to narekuje poti 
Ni nikakršnega godrnjanja, pač nared 
ker vsi od prvega do zadnjega razum 
potrebe proizvodnje. Tu je struktura 1 
nekoliko drugačna kot v Celju, treba { 
znati prisluhniti vsem njihovim hoter 
in potrebam. Zelo pomembna pa je 
izredno živa vez med obratom in teme 
organizacijo Kemija, tako da de splol 
počutimo odmaknjeni, kaj šele zaposta 
ni. Za tekoče odvijanje proizvodnje pa; 
velikega pomena. Odtod tudi dobri rezi 
ti našega obrata v Loki,« se je nasme 
Milan Stopar, Mile Brajkovič pa je t 
»vskočil«: 

»Tako dobro delo obrata, kot ga belež 
v Loki je v veliki meri odvisno od obrati 
dje, ki prvi skrbi in odgovarja za ekon 
sko uspešnost.« 

Če za zaključek zapišemo, da imajo 
lavci obrata v Loki urejeno prehrano,] 
voz na delovno mesto in vse možnosti t 
rabe počitniških kapacitet Aera, naj tc 
izveni šablonsko, za ljudi na tem obrne 
Kozjanskega te - sicer tako normalne st 
za zaposlene v industrijskih središčih -
liko pomenijo. Velikega pomena je tudi 
bro sodelovanje z občinsko strukturo Š 
tjurja tako da so zadovoljni oboji. Če A 
pomeni za Loko življenje, pomeni tudi; 
ka za Aero še nadaljnje uveljavlanje te p 
nane celjske delovne organizacije na i 
venskem, jugoslovanskem in svetovn 
trgu. 

Montažna dela 
povsod PO Jugoslaviji 
Ingradov tozd Gradbena operativa v Šentjurju že deset let 
uspešno dela 

Deseto leto uspešnega dela beleži letos 
Ingradova temeljna organizacija Grad
bena operativa v Šentjurju. Kljub teža
vam v gradbeništvu se lahko pohvalijo, 
da j im dela ne primanjkuje. Poleg grad
benega dela se je ta temeljna organizaci
ja posebej usmeri la v montažo armirano 
betonskih konstrukcij , ki jo opravljajo 
za celotno delovno organizacijo Ingrad. 
To pa pomeni delo po celi Jugoslaviji in 
premeščanje delavcev na tista deloviš-
ča, kjer j ih potrebujejo. Zato se srečuje
jo z odhajanjem delavcev v druge delov
ne organizacije, kjer j im lahko ponudijo 
tudi višji osebni dohodek. 

Zgradili 500 stanovanj v 
Šentjurju 

Po desetih letih dela imajo kaj pokazati, 
saj so zgradili polovico Šentjurja. Med nji
hovimi najpomembnejšimi deli naj ome
nimo občinsko zgradbo, osnovno šolo, 
prizidek h kmetijski šoli, h klavnici Kme
tijskega kombinata. Zdravstveni dom. . . . 
Rezultat njihovega dela pa je tudi okrog 
500 stanovanj v Šentjurju. Seveda pa s 
svojo dejavnostjo niso omejeni le na šen
tjursko občino. Trenutno tu ne gradijo 
večjega objekta, imajo pa zato več dela v 
Titovem Velenju, Žalcu, Šempetru, Zabo-
ku in Ljubljani. Lotijo se tudi manjših 
del, saj ob današnji ostri konkurenci na 
področju gradbeništva in pomanjkanju 
denarja ni mogoče dela posebej izbirati. V 
okviru Ingrada sodelujejo celo pri delih v 
tujini. Med dosežki v zadnjem času pa 
posebej omenjajo izgradnjo hale za tozd 
Tekstilne tovarne Prebold v Biogradu. ki 
so jo končali v roku in dograditev osnov
ne šole v Zaboku. _ 

Investitorji Jim zaupajo 
Poleg stalnega sodelovanja z Alposor 

Kmetijskim kombinatom in stanovanjsh 
skupnostjo v Šentjurju jim je Petrol z 
upal vzd.rževanje črpalk na celjskem 6 
močju. Železarna Štore pa se je odloči 
za sodelovanje z njimi na podlagi kvalite 
no opravljenega dela v preteklih letih. T 
ko bodo s 1. septembrom začeli z večjir 
vzdrževalnimi deli v valjarni I. 

Ob polletju je 120 delavcev ustvarilo i 
odstotkov od načrtovanega dohodka, s 
zaradi ostre zime dela niso mogla normž 
no potekati, v maju in juniju pa tudi ni 
imeli toliko dela, kot bi ga 120-člans 
kolektiv lahko opravil. Menijo pa, da 1 
bolje v naslednjih mesecih, ki predst 
vljajo glavno gradbeno obdobje. Njihd 
dejavnost pa še vedno v največji mi 
usmerjena na področje montaže po cel« 
ni Jugoslaviji, njihovi dosedanji pomei 
bnejši montažni objekti pa so: hala Kort 
sa v Slovenskih Konjicah, razstavni pr 
stori za halo Golovec, Muflon I in II 
Cinkarni, Emo tozd tovarna kotlov v Šel 
tjurju 

Skrb za delavca 
Kljub temu, da se ne more pohvaliti 

posebno visokimi osebnimi dohodki, J 
skušajo čim bolj olajšati delovne pogo 
svojim delavcem. Povsod na gradbišč 
jim organizirajo malico, kjer pa so ta ze 
oddaljena, jim zagotovijo denarno nad« 
mestilo. Pri njih tudi ni stanovanjski 
problemov, saj imajo v okviru delovn 
organizacije svoje naselje za samske d< 
lavce, s krediti pa jim lahko pomagajo P 
samostojni gradnji. Za preživljanje dop' 
sta pa lahko delavci izbirajo med prikoH 
cami ob morju in kočo na Rogli. 



Z lastnim znanjem do novih programov 
faltun na Planini že nekaj let razvija hidravlični program 

pred o s e m n a j s t i m i let i je na P lan in i 
načela z d e l o m m a j h n a o b r t n a de lav
nica in takrat ver je tno n i h č e ni s lut i l , 
da bo preras la v p o m e m b n e j š o de lov 
no organizac i jo v obč in i Šentjur . Da
nes i m a z a p o s l e n i h v e č kot 100 de lav-
(•ev, s s v o j i m i razvo jn imi načrt i pa 
dokazuje, da bo tudi v p r i h o d n j i h le
tih igrala p o m e m b n o v l o g o pri na
predku c e l o t n e obč ine . 

Vrsto let so izdelovali različno kme
tijsko mehanizacijo , ki pa zahteva veli
ke količine dragega matriala, katerega 
cena stalno raste. S cenami svojih izdel
kov so j im lahko le počasi sledili . Padla 
pa je tudi kupna m o č kmetov , saj ugod
nih kreditov ni več . Prodaja kmet i j ske 
inehanizacije se j e torej neko l iko usta
vila, zato so bili prisiljeni razmišljati o 
novih proizvodnih programih. 

Postopna preusmeritev na 
hidravlični program 

ž e pred leti so začeli razvijati hidra
vlični program, ki trenutno predstavlja 

< četrtino nj ihove ce lotne proizvodnje, ta 
\ delež pa naj bi bil v sako leto večji. 

Prednost teh izdelkov je, da je strošek 
' za surovine v končni ceni majhen, po

leg tega pa predstavljajo nekateri izdel
ki p o m e m b n o pridobitev na n a š e m tr
gu, mislijo pa tudi na prodor na tuja 
tržišča. 

Z lastnim znanjem so v kratkem času 
razvili ročno krmilne venti le , ki so se
stavljivi od enega do šest ih s e g m e n t o v 
in več ter hidravl ične črpalke s spre
menljivim pri t i skom in pretokom. Ven

tili predstavljajo na n a š e m tržišču na
domes t i l o uvoza, prav tako tudi črpal
ka, ki j ih šele razvija in pripravljajo 
prototipe. Hkrati predstavljajo inovaci
jo v j u g o s l o v a n s k e m merilu. P o izraču
nih potrebujemo v Jugoslavij i letno 
okrog 600 takšnih črpalk, ki j ih uvaža
mo , njihova cena pa znaša približno 
6000 mark. Torej ni potrebno posebej 
poudariti p o m e n Tajfunovega novega 
programa. 

Svoje izdelke so že doslej izvažali, 
načrtujejo pa, da b o d o letos izvoz že 
povečal i . Z z a h o d n o n e m š k i m i kupci že 
potekajo dogovori o n a k u p u snežnih 
frez za manjše traktorje, nj ihov gozdar
ski vitel pa je že prodrl na tuja tržišča. 

Vsi ti izdelki so v e č i n o m a plod la
s tnega znanja, saj povečajo kadrom po
s e b n o skrb. Tako v s a k o leto štipendira
jo b o d o č e inženirje, ekonomis t e , pa tu
di u č e n c e v usmer jenem izobraževanju. 
Letos so prvič nameni l i nekaj več de-

. narja za inovat ivno dejavnost , saj se je 
že lani pojavilo okrog 20 koristnih 
predlogov, ki so j ih nagradili, nekatere 
pa tudi uporabili v proizvodnji . 

Novi izdelki obetajo zaslužek 

S e v e d a pa hidravlični program še n e 
daje takšnih rezultatov, kot bi želeli, saj 
so nekateri še v fazi razvoja in izdelave 
prototipov. Tako so načrtovali , da b o d o 
v tem polletju tretjino prihodka ustva
rili prav s temi izdelki, vendar pa je 
Železarna Štore omeji la proizvodnjo 
traktorjev in tako je Tajfunu izpadel de l 
proizvodnje. Zaenkrat imajo sk lenjene 
p o g o d b e o nakupu hidravličnih izdel

kov le z večj imi odjemalci , želijo pa, da 
bi na primer venti le prodajali tudi po
s a m e z n i m k u p c e m . Kmet i j skega pro
grama seveda še ne bodo opustil i , am
pak ga morajo do ločen del obdržati že 
zaradi strukture zaposlenih, m e d kate
rimi je precej polkvalificiranih delav
cev, ki zaenkrat še niso kos nov im, zah
t evn im programom. Ob t em pa se bodo 
še naprej srečevali s težavami v i sokih 
cen surovin in s t em, da kmetijski pro
gram ne daje akumulacije . Že zato j e 
p o m e m b n o , da so začeli s prestrukturi
ranjem, ki temelji na las tnem znanju in, 

obeta v prihodnjih letih precejšen za-
služk. To pa je p o m e m b n o tudi za manj 
razvito šentjursko obč ino , pa tudi za 
krajevno skupnos t Planina, s katero že 
vrsto let dobro sodelujejo. 

'^enah ^^^^^"^ ^ Šentjurju nekaj manj kot 200 delavk opravlja svoje delo v dveh 

Oobro delo v Topru 
Šentjurska tozda Elegant In Moda dobro poslujeta 

Nekaj nad 400 delavcev, kolikor jih je 
zaposlenih v Toprovih tozdih Elegant in 
Moda v Šentjurju, je zadovoljnih z de lom 
in pos lovnimi rezultati v letošnjem pr-. 
vem polletju. V obeh tozdih so načrtovano 
proizvodnjo izpolnili , kljub temu, da so v 
primerjavi s prejšnjimi leti zelo povečal i 
njen obseg. Trudijo pa se, da bi zagotovi l i 
večja vlaganja v tehnološko posodobitev 
proizvodnih zmogljivosti , saj bodo le tako 
lahko dosegli večjo produktivnost in ma
njše stroške na enoto izdelanega blaga. 

V tozdu Elegant nekaj manj kot 
polovico celotnega prihodka 
ustvarijo z izvozom 

v letošnjem prvem polletju so v Elegantu 
svoje proizvodne obveznosti izpolnih 98 
odstotno. Podatek je razveseljiv predvsem 
zaradi tega, ker so v prvih šestih mesecih 
delali le za izvoz in zalogo za zimsko sezo
no. Sicer pa je kar 65 odstotkov celotne 
proizvodnje vezane na zimsko sezono, torej 
bo potrebno te izdelke narediti v zadnjih 
petih mesecih leta. 

V celotnem prihodku so konfekcionarji 
zabeležili kar 46,9 odstotni delež izvoza. De
lovna organizacija izvaža na konvertibilno 
in kUrinško tržišče, sodelovanje z zahodno-
nemško firmo ELHO. ki skrbi predvsem za 
pokritost konvertibilnega izvoza pa se na
daljuje tudi v letošnjem letu. 

Delovna organizacija Toper v zadnjem 
času namenja največ skrbi razvijanju proiz
vodnje za »zimske« programe. Tako bodo 
tudi letos sodelovali pri opremljanju smu
čarskih reprezentanc Jugoslavije, Avstrije, 
Čehoslovaške in Romunije. Posebno mesto 
pa so na svetovnem tržišču dobili Toprovi 
skakalni kombinezoni. Letos so zanje že 
dobili prva naročila Norvežanov, Čehov in 
Italijanov. V Toprovih skakalnih kombine
zonih pa bodo v naslednji sezoni skakali 
tudi naši tekmovalci. 

V začetku letošnjega leta so sestavi l i 
tudi petnajstčlansko delovno brigado za 
proizvodnjo hlač in lažjih konfekcijskih 
artiklov. V tej skupini so delavke dosegle 
zelo dobre rezultate, zato bodo ob koncu 
meseca uvedli še drugo delovno izmeno za 
to skupino. 

Za naslednjo sezono pripravljajo v To
pru novo kolekcijo v trikotažnem progra
mu. Tako bodo poslej oblači la za tenis, 
kolesarjenje in prostočasne aktivnost i ne
kakšna protiutež zimski kolekciji . 

V septembru nov odpiralni čas 
industrijske trgovine 

Industrijska prodajalna ob proizvodni 
hali šentjurskega Eleganta s i je že pridobila 
veliko kupcev. V njej je po nižjih cenah 
moč kupiti oblačila za smučanje, planinar-
jenje, tenis, kolesarjenje in prostočasne ak
tivnosti. 

Že v teh dneh so v industrijski prodajalni 
naprodaj tudi oblačila za smučanje in zimo. 
Nov odpiralni čas, ki ga bodo v industrijski 
prodajalni uvedli s 1. septembrom, pa bo 
omogočal kupcem nakup med 9. in 18. uro. 

V tozdu Moda potrebujejo nove 
proizvodne prostore 

v tozdu Moda in obratu Dobrina izdeluje
jo predvsem moške športne srajce, vse več 
pozornosti pa namenjajo tudi izdelavi ela
stičnih materialov za smučarske hlače. Z 
izvozom elastičnih smučarskih hlač. opre-
rriljene so s podpisom Bojana Križaja. v 
Francijo so pričeli pred dvemi leti. povpra
ševanje po njih pa je zelo veUko. 

Predvsem v obratu Dobrina vse bolj raz
vijajo pletilsko dejavnost. V tozdu pa se 
zavedajo tudi tega. da je potrebno v konfek
cijski dejavnosti spremljati gibanja in spre
membe svetovne mode, saj so le tako njiho
vi izdelki zanimivi kupcem. 

V tozdu Moda si prizadevajo, da bi v pri
hodnjem letu pričeli z gradnjo nove proiz
vodne hale. Na približno 1500 kvadratnih 
metrih novih proizvodnih prostorov bi tako 
lahko svoje delo opravljali še bolj kakovo
stno in seveda tudi v večjern obsegu. 

Delavci Eleganta in Mode se pri
družujejo k čestitl<am vsem delov
nim ljudem in občanom ob prazniku 
občine Šentjur. 



Novosti v proizvodnem programu 
v Emovem tozdu Tovarna kotlov so težave, vendar jih bodo do konca leta odpravili 

Od prvih Itotlov za centralno ogreva
nje, ki j im je za gorivo služil premog, je 
razvoj tekel do kotlov na tekoča in pli
nasta goriva, danes pa je moč dobiti tudi 
kotle, ki za gorivo uporabljajo različne 
odpadke. Vse to izdelujejo v Emovi te
meljni organizaciji Tovarna kotlov v 
Šentjurju, kjer so razvili tudi zahtevnej
še, v isokot lačne kotle za proizvodnjo 
vroče pare in vode. V tovarni pa so po
nudbo razširili tudi na celotno energet
sko opremo za kotlarne v naseljih in pro
izvodnji. 

Proizvodni program vseh vrst 
kotlov 

V Emovi tovarni kotlov izdelujejo: 
- kotle E m o AVP, ki so specialni kotli 

za kurjenje s p remogom, namenjen i za. 

proizvodnjo tople vode in nizkot lačne 
pare 

- kot le E m o TPA, ki so namenjeni za 
proizvodnjo nizkot lačne in v isokot lačne 
pare. Kur imo j ih lahko z oljem, pl inom ali 
kombin i rano 

- kotle E m o SVN in SVV, ki so toplo
vodni kotli za de lovno t empe ra tu ro do 
130 stopinj Celzija, kur ivo pa je olje, plin 
ali kombin i r ano 

- kotle E m o Omnical TVV in TPV, ki 
so trovlečni, visokotlačni , vročevodni in 
parni za proizvodnjo vroče vode in nasiče
ne ter pregrete pare 

- kot le za kurjenje z lesnimi odpadk i 
E m o Omnical , ki so namenjeni za proiz
vodnjo tople in vroče vode ter n izkot lačne 
in v isokot lačne pare. Poleg tega proizva
jajo tudi naprave za skladiščenje lesnih 
odpadkov , za t r anspor t in doziranje, za 

regulacijo, odsesavanje in čiščenje dim
nih plinov 

- te rmokonte jner je E m o TK, ki pred
stavljajo energe tsko celoto, ki omogoča 
hitro in enos tavno posredovanje energije 
po t rošn ikom 

- naprave za kemično pr ipravo vode 

V fazi preizkušanja pa je fluidni kotel , v 
ka terem bi potekalo zgorevanje p remoga 
v zvrtinčeni plasti. To bi bil precejšen 
napredek glede na stare kotle na premog, 
saj bi omogočal popolno zgorevanje. Gre 
za izdelek, ki je plod lastnega znanja, tako 
kot številni drugi . 

Ključavničarji in varilci so 
dobrodošli 

v Tovarni kotlov je zaposlenih 150 lju
di, od tega 93 v neposredn i proizvodnji. 
Letos s e j e njihovo celotno število nekoli
ko zmanjšalo, saj se je inženiring odcepil 
in se priključil skupn im s lužbam delovne 
organizacije, v Šentjurju pa je ostala pro
izvodnja, priprava, vzdrževanje in skla
dišče. 

Zaposleni so se v prvih šestih mesecih 
letošnjega leta ubadal i s težavami, saj 
povpraševanje po izdelkih ni bilo tolik
šno, kot so pričakovali , zato tudi ni šlo 
brez rdečih številk. V teh dneh se prodaja . 

odpira, saj je to čas g radbene dejavnos 
in pr iprav na novo kur i lno sezono. Vei 
dar pa se ob tem v tovarni pojavljajo no\ 
težave, saj bi za proizvodnjo potrebova 
še vsaj pe tdese t ljudi in to p redvsem kji 
čavničarje in varilce. 

Večkrat pa se pojavljajo tudi problem 
ko gre za kvali teto materiala in dobavn 
roke. Pločevino dobivajo v glavnem iz Ži 
lezarne Jesenice , nekaj pa iz Skopja, mec 
tem ko prihajajo cevi iz Železarne Sisal 
Z a m u d e in včasih slabša kvali teta mater 
ala pa so večkrat ovira pri izvozu na tuj 
tržišča, kamor prodajajo t rovlečne kotk 
pa tudi kont ro lne odpr t ine MOŽ. 

Kljub vsem težavam pa menijo, da bod 
uspeli do konca leta izgubo odpravit i , s; 
je pripravljenost za delo dovolj velika, d 
bodo zmogli izpolniti vsa naročila, pa čt 
prav številčno okrnjeni. 

EMO 
Uspešni na domačem trgu 
Dobri rezultati ob polletju. Prostorska utesnjenost obrata 
Žične v Šentjurju 

Vse v e č d e l o v n i h organ izac i j j e pris i 
l j eno i ska t i n o v e p r o i z v o d n e programe , 
s k a t e r i m i bi č i m bo l j u s p e š n o n a s t o p a 
li n a d o m a č i h in tuj ih trg ih . E n a t a k i h 
je tudi Žična , ki v zadnj ih l e t ih v s e bo l j 
u s p e š n o i šče s v o j o n o v o pot . Njen obrat 
v Šentjurju , ki de lu je že d v a i n d v a j s e t o 
le to , je d e l o m a že v k l j u č e n v to pre
s truktur iranje , saj so že pred le t i zače l i 
z i z d e l a v o raz l i čn ih sit , n i so pa o p u s t i l i 
tud i n e k a t e r i h že prej z n a n i h i zde lkov . 

Izdelki zahtevajo ročno delo 
O b r a t zapos lu je 44 l judi , od t ega pa j e 

po lov i ca ž e n s k . Izdelu je jo : 
- š t i r i k o t n o p le t ivo m a n j š i h d imenz i j 

(do 30 m i l i m e t r o v ) 
- t r a n s p o r t n e t r a k o v e za p r e h r a m b e n o 

indus t r i j o 
- t r a k o v e za s t e k l a r s k o i n d u s t r i j o 
- s u š i l n e t r a k o v e za h m e l j a r s t v o 
- v ib r ac i j ska in r i m a si ta za p r e m o g o v 

n o in že l eza r sko i n d u s t r i j o te r r a z n e se-
pa rac i j e 

V z a d n j e m č a s u so se vkl juči l i t u d i v 
i zde lavo t a k o i m e n o v a n e g a Ž i č n i n e g a 
ze l enega p r o g r a m a , kjer g re za izdelova
nje k l e t k za k u n c e in k o k o š i . Z nj imi so 
o p r e m i l i c e l o t n o k o k o š j o f a rmo v Sl ivni 
ci. P o l e g t ega pa so v n j i h o v e m pro izvod
n e m p r o g r a m u t u d i r az l i čne pa le te , p o s e 
bej za IMV N o v o m e s t o pa izdelujejo 
m r e ž e za nas lon ja la v a v t o m o b i l i h . Ob
č a s n o dob i jo t u d i p o s e b n a na roč i l a za 
i zde lke , kjer j e p o t r e b n o vložit i v e č t r u d a 
in znanja , k e r n e g r e za večje seri je . Vsi 
n j ihovi izde lk i p a še v e d n o zah teva jo 
prece j r o č n e g a de la , ki ga n e m o r e z a m e 
njat i n o b e n s t ro j . P r i t e m j e p o m e m b n a 
s p r e t n o s t in h i t ro s t de l avcev , pa t u d i na
t a n č n o s t , d a j e č im m a n j n e k v a l i t e t n i h 
i zde lkov . T e m u p r i m e r n i so t u d i n j ihovi 
o s e b n i d o h o d k i , ki znaša jo o k r o g 40.000 
d ina r j ev m e s e č n o . O p r i z a d e v n o s t i de 

l avcev pa govor i jo t u d i po l l e tn i rezu l ta t i , 
saj so n a č r t o v a n i fizični o b s e g p ro izvod
nje p reseg l i za 10 o d s t o t k o v . Nj ihovi iz
de lk i s icer n e g r e d o v izvoz, so p a zato 
to l iko bolj p o m e m b n i n a d o m a č e m t rgu . 
S i ta so v b i s t v u r eze rvn i del i za i n d u s t r i 
j o , v e n d a r rezu l ta t i kažejo , d a so u s p e š n i 
pr i p roda j i t e h i zde lkov , saj so s t e m 
n a d o m e s t i l i uvoz , k i j e bil pre j p o t r e b e n . 
K d o b r i m r e z u l t a t o m o b r a t a Ž i č n e v Šen
tjurju pa p r i s p e v a t u d i to , d a so z a p o s l e n i 
s a m o trije reži jski de lavc i . 

P r i svoj ih i zde lk ih po rab i j o ve l ike koli
č ine d r a g e g a ma te r i a l a , k i j e d e l o m a iz 
uvoza , os ta lo pa iz d o m a č i h že lezarn . Iz 
r a v e n s k e že leza rne dob i jo n a p r i m e r ner
j a v e č e j e k l o , ki ga p o t r e b u j e j o pr i izdela
vi t r a n s p o r t n i h t r a k o v . Ta m a t e r i a l j e ze
lo d r ag , v s a k a p o d r a ž i t e v p a j i h še d o d a t 
no p r i z a d e n e , saj s svo j imi i zde lk i r e d k o 
u spe jo e n a k o h i t ro doha j a t i c e n e su
rovin . 

Prostorska utesnjenost obrata 
P r e d leti so o b r a t r enov i ra l i , obnov i l i 

so fasado in u red i l i d v o r i š č e , t a k o d a so 
pogoj i za de lo boljši , k o t so bili p re j . 
K l jub t e m u pa še v e d n o čut i jo p ros to r 
sko s t i sko , saj j e d v o r i š č e o b r a t a m a j h n o 
in k a d a r p r ipe l je k a m i o n z m a t e r i a l o m , 
z m a n j k a p r o s t o r a za v s e os ta lo . Z a t o že 
neka j časa načr tu je jo i zg radn jo n o v e ha
le. P r o b l e m p a so f i n a n č n a s r e d s t v a . Za
to po t eka jo razgovor i t u d i s p r e d s t a v n i k i 
š e n t j u r s k e o b č i n e , ki bi bili p r ip rav l j en i 
p o d p r e t i n j ihove n a č r t e , le d a t u d i n j im 
vselej p r i m a n j k u j e dena r j a . V s e k a k o r p a 
j e o b r a t p o t r e b e n za rad i zapos l i t ve š tevi l
n ih p r e b i v a l c e v š e n t j u r s k e o b č i n e , ki pr i
hajajo na de lo iz b l ižnje in dal jn je okol i 
ce . P a t u d i v r azvo jn ih n a č r t i h c e l o t n e 
Ž i č n e j e o b r a t p o t r e b e n , č e p r a v z a e n k r a t 
n e razmišl ja jo o več j ih s p r e m e m b a h v 
n jegov ih p r o i z v o d n i h p r o g r a m i h niti n e 
o šir i tvi . 



V Šentjur po meso 
¥ mesnici In delikatesi Mirka Klanska ¥ SenUurlu pri CeUu le 
vedno polno kupcev s širšega celjskega območja 

(^e s m o v Šent jur pri Celju š e pred le t i 
rabajali zaradi pr i j e tnega bazena, zara
di nakupa copat in druge l a h k e o b u t v e 
in še m a r s i č e s a drugega , je zdaj dokaj 
Ijičajen s t a v e k m e d Celjani in oko l i ca -

Jj: grem v Šent jur po m e s o ! 

Tistih n e k ^ ki lometrov, kljub ceni 
jenzina. ne predstavlja to l ikšnega stro-
î a ob misli na nakup resn ično kvalitet
nega mesa in dobrih m e s n i h izde lkov po 
Jaterih slovi M E S N I C A IN D E L I K A T E -
5A K L A N S E K V Š E N T J U R J U . 

/Avtomobili s kupci pripeljejo že takoj 
jt» sedmi uri zjutraj, ko m e s n i c o odpro in 
•e vrstijo na s k r o m n e m parkingu preko 
Iglega dne . saj j e m n o g o takšnih, ki so 
^ef cUii vnaprej naročili m e s o , p r e d v s e m 
ja znane Klanškove p e č e n i c e in kranj-

- d o m a č e izdelave seveda. In prav na 
^ se je dobro naročiti prej, saj pravi loma 
akoj poidejo, kljub veliki količini , ki jo 
^irko Klanšek o s e b n o pripravi po do
mačih receptih. Za takšne pečen ice in 
<ranjske - pravijo - ni potrebno dosti 
reklame, dovolj je , d a j o enkrat po izkus iš 
in že boš vprašal, kje j ih j e m o g o č e ku
piti. 

Prodajalna je o k u s n o urejena, skup|aj z 
raz.sekovalnico in hladi lnimi prostori pa 
izgleda kot čist in s o d o b n o urejen labora
torij. V njej lahko opraviš dokaj ce lovi t 
nakup, saj Klanšek zaradi ve l ike želje po 
zadovoljitvi potrošnika, ne ponuja na 
svojih pol icah s a m o m e s a in m e s n i h iz
delkov, toda o t em neko l iko pozneje. Ko 
tu in tam ni bilo d o l o č e n e vrste blaga, j e 
marsikdo tedaj prvič zavil h Klanšku in 
potem postal tudi redni kupec . Tako je 
seveda tudi z domačini , ki so zelo zado
voljni, da imajo o k u s n o urejeno m e s n i c o 
in kar je še p o m e m b n e j š e , tudi dobro 
založeno. 

I »Zadovoljen s e m s p r o m e t o m , še bolj 
pa sem zadovoljen takrat, kadar takšen 
občutek opaz im pri l judeh, ki odidejo iz 
prodajalne,« se j e s k r o m n o nasmehni l 
Mirko K L A N S E K , ki se j e le težko »odtr
gal iz m e s n i c e za polurni razgovor. Čas 
je zanj izredno dragocen, saj njegov de-
i 

lovni dan traja največkrat od pe te zjutr^ 
do 21. ure zvečer. N e k d o bi rekel, da 
pretirava, vendar č e h o č e zagotovit i , da 
bodo pol ice po lne in da b o d o kupci red
no dobil i v s e kar so navajeni pri njem, 
mora kljub pr idnemu os ta l emu osebju 
sam »pospraviti levji de lež dela«. In to 
m u ni težko, saj je vseskoz i z m e s o m , od 
žalske m e s n i c e do celjskih Mesnin , od
koder je pred č a s o m odšel in odprl lastno 
p r o d ^ a l n o v Šentjurju. 

»Odločitev za samosto jno prodcyalno 
ni bila lahka, marsikaj j e bi lo potrebno 
narediti in ni mi žal vlaganj, odloč i tev j e 
bila pravilna, čeprav so nekateri tedaj 
z m ^ e v a l i z glavo. Osebna zavzetost in 
l jubezen do dela lahko naredita veliko.« 

Da je to res, se lahko prepričate sami, 
zato v a m n ^ posredujemo odpiralni čas 
Mesn ice in de l ikatese Klanšek v Šen
tjurju: 

Delavniki od 7.00 do 15.30 
ponedel jek zaprto 
sobota 7.00 do 12.00 in 

• nedelja od 7.00 do 10.00 

Delati m u ni torej žal niti v nedeljo , kar 
spominja na m e s n i c o pri celjski tržnici, 
ki je v sako nedeljo d o p o l d n e nabito 
polna. 

»Moje o s e b n o delo poleg prodaje zaje
ma največ priprav, kar o s e m d e s e t od
s totkov in to je nujno, če h o č e m uresniči
ti edini cilj - zadovoljiti kupca . Tu je 
nakup, razsek in priprava m e s a za m e s n e 
izdelke.« 

Živo g o v e d o in teleta nakupuje preko 
Kmeti jskega kombinata Šentjur, žive 
svinje pa od raznih k m e t o v na š iršem 
ce l j skem območju . P i š č a n c e dobi pri Pe
rutnini Ptuj , m e s n e izde lke - po l eg la

stnih seveda - pa od treh: KK Šentjur, 
Kmeti jska zadruga Laško in mesarije 
Strašek S l o v e n s k e Konjice, ki predvsem 
slovi po odl ičnih hrenovkah in posebnih 
salamah. 

Toda, v prodajalni j e m o g o č e dobit i 
tudi kruh pekarne S l o v e n s k e Konj ice 
(mimogrede naj zapišemo, da je izredno 
iskan), štručke, brezalkoholne in alko
holne pijače (glavni dobavitelj V ino 
Šmartno ob Paki) ter konzerve in razno 
drugo de l ikatesno blago, ki m u ga doba
vlja Mercator Ptuj. 

S ledi neko l iko s trokoven pogovor , ki 
m u kot strokovnjaku mesarju ni težak, 
vendar je zaradi o s e b n e skromnost i pičel 
pri odgovorih: 

»Pri nakupu žive ž iv ine izredno pazim 
na kvaliteto. T u j e več stvari, k i j ih k u p e c 
mora poznati in j ih tudi takoj opaziti. 
Zelo p o m e m b n o je npr., da je g o v e d o 
pitano z d o m a č o krmo, skratka, v mesni 
ci h o č e m imeti č i m manj m e s a p i tancev z 
u m e t n o krmo.« 

U v o d o m a nam je omeni l kval i teten 
razsek. 

»Razsek je zelo p o m e m b e n . B lago mo
ra biti pravočasno razsekano in zagotovi
ti moraš č i m hitrejšo pot do kupca, tako 
da ta dobi resnično sveže meso . Poudar
jam: pot m e s a do potrošnika mora biti 
čimkrajša. M e s o mora imeti tudi svoj iz
gled, vsaka količina pa mora biti razpore
jena g l ede na kakovost.« 

V razgovoru se seveda o b v e z n o dota
k n e m o največje special i tete njegove 
m e s n i c e - domač ih pečen ic in kranjskih 
klobas . 

»Res je, d a j e k u p c e v pečen ic in kranj
skih tol iko, da ko l ič insko n^ m o r e m za

dovoljiti vse . D e l a m jih dvakrat teden
sko in takoj poidejo. P o s e b n o s t d o m a č i h 
kranjskih je v tem, da so rahlo d imljene z 
drvmi, p e č e n i c e pa gredo odl ično v pro
met zaradi d o m a č e g a recepta po katerem 
j ih pripravljam. Razumljivo, g l e d a m tudi 
na to, da v vsebin i ni preveč mastnih 
delcev.« 

O tem, kako važno je , kaj j e v klobasi , 
se n i s m o pogovarjali, saj to v e m o koi 
potrošniki , ko včas ih pri n a k u p u tu al 
tam ugo tov imo , da s m o kupili »špeha: 
co«, čeprav s m o zahtevali nekaj povsei 
drugega. 

Pri Klanšku je m o g o č e dobiti tudi kva
l itetno telet ino, česar so še posebej v e s e h 
različni dietniki in starejši ljudje. 

Že sam podatek o d n e v n e m prometu -
od 800 do 1000 ki logramov raznega blaga 
- n a m pove , da so kupci M E S N I C O IN 
D E L I K A T E S O V Š E N T J U R J U resnič
no vzeli za svojo. 

Blagovnica v Sentjurlu uspešno dela že peto leto 
Tozd Prodaja v Šentjurju ob polletju nima Izgub 

Temeljna organizacija Prodaja, ki 
deluje v okviru Merxove delovne orga
nizacije Potrošnik, zagotavlja s svoji
mi š tevi ln imi pos lovalnicami osnovno 
preskrbo prebivalcev šentjurske obči
ne. Njihovo pestro in bogato ponudbo 
najbolje predstavlja b lagovnica v Šen
tjurju, pomembne pa so tudi š tevi lne 
manjše trgovine in marketi po vseh 
večjih krajih občine. 

Blagovnica-preskrbovalnl 
center Šentjurčanov in 
okoličanov 

Blagovnico so zgradili pred leti v sa
mem centru Šentjurja in v vseh teh letih 
je bilo njeno poslovanje uspešno. To do
kazuje, kako potrebna je bila. pa tudi to, 
da so zanjo izbrali zelo dobro lokacijo. 

Na 1763 kvadratnih metrih prodajnih 
površin nudi celotno ponudbo od živil, 
tekstila in tehničnega blaga, do pohi
štva. V dveh nadstropjih je na voljo naj
različnejše blago, ki bo zadovoljilo tudi 
najzahtevnejšega kupca. 

V pritličju blagovnice je samopostrež
ba, ki se lahko posebej pohvali z bogato 
založenostjo delikatese in mesnice, pe
stra pa je tudi izbira sadja in zelenjave. 
Saj se trudijo, da bi bila vsak dan sveža. 
Razočarani ne bodo niti ljubitelji dobre 
kapljice, saj imajo bogato izbiro najra
zličnejših vin z geografskim poreklom iz 
Cele Jugoslavije. V pritličju blagovnice 
pa je tudi bife z vrtom, ki poleg ostalih 
gostinskih uslug ponudi točeno pivo in 
sladoled. 

V prvem nadstropju vas bodo oblekli 
od nog do glave, kupili pa boste lahko 
tudi tehnične predmete. Bogato založen 

njihov oddelek s kozmetiko in akusti-
•̂ 0. kjer boste lahko izbirali med najno-
^'ejšimi ploščami in kasetami. Ponudili 
Pa vam bodo tudi belo tehniko, posodo 
'n vse ostale gospodinjske potrebščine. 
Za športnike ne bo težko najti primerno 
»Portno oblačilo in copate, pred bližajo-
^ini se začetkom pouka pa imajo na vo

ljo tudi vse za šolo. Šolarja je treba obu
ti, našlo pa se bo tudi kaj primernega za 
starše. Vsi, ki ste radi lepo oblečeni, bo
ste lahko izbirali med pestro ponudbo 
konfekcije, kjer je poseben poudarek na 
modnih, mladostnih modeUh. Za ročno 
spretne pa je tu še oddelek z volno in 
metrskim blagom. 

Vsi, ki opremljate svoje stanovanje, pa 
se boste morali povzpeti v drugo nad
stropje, kjer nudijo vse vrste pohištva, 
tepihov, zaves, posteljnega perila in sve
tila. Posebna ugodnost pri nakupu pohi
štva pa je da vam, poleg brezplačne do
stave na dom, kupljeno pohištvo tudi 
prinesejo v stanovanje. 

Poslovalnica Resevna, 
marketi in trgovine 

Ves gradbeni material, železnino, in
stalacijski material, tapete in barve so 
na voljo v poslovalnici Resevna. Ponu
dijo pa vam tudi vse vrste koles. 

V vseh večjih krajih šentjurske občine 
pa delajo manjše trgovine, ki zadovolju
jejo osnovno preskrbo krajanov. Kljub 
temu, da imajo v Prodaji z njimi težave, 
kar ne pokrivajo stroškov prodaje, se 
zavedajo, da jih ne morejo ukiniti, ker bi 
krajani ostali brez osnovnih prehrambe
nih izdelkov. Zato menijo, da bi jim mo
rala pomagati tudi občina pri vzdrževa
nju teh manjših trgovin. Te delajo v Dra-
mljah, na Ponikvi in Planini, v njih pa je 
na voljo tudi tehnični material in tekstil. 
V Slivnici in Novi vasi sta samopostrež
bi, v Kamnem, Lipoglavu, Dobju in Šen
tvidu pa trgovine. Kljub potrebam ne 
načrtujejo novogradenj, ampak samo 
adaptacije obstoječih trgovin. Preuredi
li in specializirali bodo ponudbo trgovi
ne v Dobju in market na Planini, to pa 
so že storili v Slivnici, kjer se je s tem 
povečal tudi obisk. 

Kljub težavam ugotavljajo, da so letos 
dobro poslovali, saj so se rešili lanske 
izgube, ob koncu leta pa celo načrtujejo 
ostanek dohodka. To pa bi bil lep uspeh 
za 140-članski kolektiv. 







Avgust še greie 
Temperatura je v teh dneh še vedno precej visoka in tako tudi ni čudno, da iščemo 

ohladitve na vsakem koraku. Kurjo polt dobimo predvsem ob morju takrat, ko vidimo 
ledeno hladne natakarje, med tem ko se za tiste, ki so odvrgli kakšen kos kopalnega oblačila 
več, niti ne zmenimo. Pogledamo pa vseeno radi, še posebno tisti, ki se moramo kopati kar 
v svojem potu doma. Foto: EDI MASNEC 

Uspel 1. SaviniskI 
kolesarski maraton 

Verjetno organizator kole
sarska sekcija pri Partizanu 
Žalec m pričakoval, da se bo 1. 
Savinjskega kolesarskega ma
ratona udeležilo kar 633 kole
sarjev iz domala vse Slovenije. 
Najboljši kolesarji so za pot, 
dolgo 65 kilometrov, potrebo-
vah manj kot dve uri. Najsta
rejša udeleženca sta bila 66-let-
ni Alojz Fajdiga iz Maribora in 
35-letna Jelka Motoh iz Litije, 
najmlajša udeleženca pa deset
letna Urban Praprotnik in Lea 
Robič, oba iz Žalca. Ob 1. Sa
vinjskem kolesarskem marato
nu, pa samo ena pripomba: or
ganizator je napovedal start 
med osmo in deveto uro, res
nično pa ga izvedel ob pol de
vetih. Ko se je glavnina odpe
ljala pa so prihajali še novi tek
movalci vse do devete ure in 
potem brez ustreznega sprem
stva »lovili« glavnino. Prepuš
čeni so bili sami sebi, ne pa 
tako kot glavnina, ki je imela 
vso potrebno spremstvo. Na 
Savinjskem kolesarskem ma
ratonu, ki naj bi postal tradici
onalen, naj bi v bodoče določih 
fiksno uro starta, da se ne bo 
ponovila letošnja neprijetnost. 
Kolesarji so prišli pravočasno, 
glavnine pa nikjer! Vsi sodelu
joči bodo dobili čez štirinajst 
dni na svoje naslove spomin
ske medalje. Če pa je kdo ne 
bo dobil, lahko to sporoči Aloj
zu Strniši v Ingrad (33-511, int. 
360). TV 

Obadli piici 
• Zmagovalci razširijo roke, poraženi 

pa noge. 

• Zmagovalec v ljubezni se zave pora; 
pozneje. 

• Zmaga v postelji, poraz v življenju. 

• Ljubezen se ne meri z vatli, ampak 
leti in bitjem srca. 

• Obljubil ji je ljubezen, ona pa mu ^ 
vrnila bolezen. 

• Toliko ji je govoril o zvezdah, da j 
menila, da je za luno. 

• Spoznala ga je na veselici. To je h 
edini vesel trenutek v njunem skupnei 
življenju. 

• Redki si lahko vzamejo vse, kar jij 
ponuja življenje. 

• Poraz za enega v ljubezni, je zmaga % 
drugega v življenju. 

OBA\ 

IZPRED 
PULTA 
Vsako leto, približno ob 

tem času. se spomnimo na 
doslej edino igralnico s flir 
perji in video-igrami v Celju 
- igralnico Račka. In vsako 
leto je stanje v igralnici slab
še. Zakaj? Mar delavci v Rač
ki in posebno njen oskrbnik 
niso odvisni od ljudi, ki tja 
zahajajo? Teh pa je - hočeš 
nočeš, iz dneva v dan manj. 
Vendar kaže, da še vedno do
volj, da se stvari ne prema
knejo na bolje. 

V .čem je pravzaprav pro
blem? Največji je ta, da je 
zrak v igralnici venomer ta
ko slab. da v njej preprosto 
ni mogoče izdržati dlje časa. 
Predvsem zaradi cigaretne
ga dima. Drug problem pa je 
»odiranje« denarja. Vse pre
drago je, da moraš za igro na 
fliperju odšteti 20 din. nimaš 
pa skoraj nobene možnosti, 
da bi na njem nekaj dobil. 

Rezultati, ki jih moraš dose-. 
či, da dobiš nagradno kroglo, 
so previsoki, da o rekordih 
niti ne govorimo. Vrh vsega 
pa so delavci, zadolženi za 
prodajo žetovov še zelo ne
prijazni. 

Sicer pa - Račka sama kro
ji svojo usodo, če pa ljudje (v 
glavnem mladina), še vedno 

ima dovolj denarja, da ga 
»mečejo« vstran v igralnici, 
kot je Račka - zakaj ne!? 

GORAN OBREZ 

igra narave - krompir velikan 
Tisti, ki d e l ^ o na polju, v vrtovih, sadovnjakih ali se 

ukvarjajo z živinorejo od časa do časa naletijo na prava 
presenečenja. Med mnogimi primerki posamezne vrste 
ugledajo primerek, ki se od svoje vrste močno razlikuje. 
Takrat pravijo, igra narave. Resnično se narava večkrat 
poigra. Tako se je zgodilo tudi pri Mariji Mežnar v Parižljah. 
Ko so izkopavali zgodnji krompir, je eden izmed njih priteg
nil njihovo pozornost. Kot bi jih iz zemlje gledal dolgolični 
nosan z izbuhljenimi očmi in razpotegnjenimi usti. Poleg 
tega je krompir tehtal 1,15 kilograma. Na sliki: Mirko Cepin 
s krompirjem vehkanom. T. TAVČAR ' 

Otroštvo nI bilo posUano z rožicami 
Toila Marlla In Franc Golob Iz Marijine vasi pri Jurkloštru sta bila Junija »zlata" 

Daleč je že tisti 10. junij v 
letu 1935, ko sta si 26-letna 
Marija in 24-letni Franc re
kla: "Da!«. Otroštvo jima ni 
bilo z rožicami postlano. Ma
rija je bila otrok zdomcev, ki 
so živeh v Marsu v Zahodni 
Nemčiji. Njen oče je tam de
lal kot rudar. Med vojno s e j e 
njena družina vrnila v domo
vino. V Marijini vasi so si 
ustvarili novi dom. Marija se 
je izučila za šiviljo. V svojih 
dvajsetih letih je spoznala iz
voljenca Franca iz Lahovega 
Grabna pri Jurkloštru. Ker 
takrat šolanje ni bilo omogo
čeno vsakemu, je Franc po
stal mizar samouk. Ko sta se 
poročila, sta sprva živela pri 
Marijinih starših. Rodili so 
se jima trije otroci - hčerka 
Olga in sinova Branko in 
Janko. Slednji s e j e rodil leta 
1944. v težkih bojnih časih, 
ko je bil Franc v partizanih. 
Novica o srečnem dogodku 
ga je presenetila nekje na 
Kozjanskem. Po osvoboditvi 
so Golobovi, dobiU lep kos 
zemlje. Marija se je poleg 
kmetije ukvarjala s šiva
njem, Franc z mizarjenjem. 
Vso svojo skrb sta posvečala 
vzgoji in šolanju otrok. Bila 
sta skrbna starša in izšolala 
sta vse tri otroke, tako da so 
sedaj vsi dobro preskrbljeni. 

Bili so dobri in slabi časi. 
Tudi danes se še dobro drži
ta in na zlati poroki sta se še 
veselo zavrtela. Zdravje jima 

dobro služi in tako kmetuje-
ta na svoji kmetiji. Otroci so 
se odselili, Franc in Marija 

pa sta skrb za otroke zame
njala s svojimi konjički. 
Franc je že več let navdušen 

čebelar, Marija pa goji: 
ki jih ima zelo rada. r 
vsem pozimi, ko je kme: 
ga dela manj veliko berê  
radi poznavanja starih 
menskih izrekov je priz 
vaški vremenar, veliko v 
Ija pa ima tudi z zapis 
njem vseh krajevnih do| 
kov in je tako nekakšen 
ški kronist. 

Marija in Franc živita! 
mivo in pestro življenje 
liko veselja jima dajejo, 
otroci, ki ju redno obisl 
jo, s seboj pa pnpeljej 
vnukinje in štiri vnuk* 
imajo stare starše z ^ r( 

Marija in Franc sta src 
Srečna v krogu svoje d 
ne, srečna na svoji kH* 
srečna ob svojih sponi' 
srečna, ker njuna ljubezi 
vseh teh letih ni ugasnil 

INES DK.' 


